
 

شيوع کرونا بشدت جدي است، پس ماسک بزنيم 

باز هم جنایتی دیگر در افغانستان! 

تشکیل بسیج مردمی، راهکار 
حفظ امنیت در افغانستان

آنچه در وضعیــت فعلی به شــیعیان مظلوم 
افغانستان و دیگر اقوام این کشــور اعم از ازبک ها، 
تاجیک ها و پشــتون ها توصیه می شود این است 
که منتظر ننشــینند تا امنیت را از بیرون برای آنها 
بیاورند، بلکه خودشان دست بکار شوند و با ایجاد 
بســیج مردمی به حفاظــت از مردم، مســاجد و 

محلات خود بپا خیزند.
در پی جنایت هولناک تروریستهای داعشی در 
مسجد فاطمیه قندهار و به خاک و خون کشیدن 
دهها نفر از نمازگزاران این مسجد، مرتضی نجفی 

قدسی در یادداشتی چنین آورده است:
بسم الله الرّحمن الرّحیم

دًا فَجَزَآؤُهُ جَهَنَّمُ خَالدًِا  »وَمَن یقَْتُلْ مُؤْمِنًا مُّتَعَمِّ
فیِهَا وَغَضِبَ اللهُّ عَلیَْهِ وَلعََنَهُ وَأعََدَّ لهَُ عَذَاباً عَظِیمًا « 

)نساء، آیه ۹۳ (
کسی که مؤمن مسلمانی را عمداً بکشد، سزایش 
جهنمی است که همیشه در آن خواهد بود و خشم 
و غضب پروردگار بر علیه اوســت و خدا او را لعنت 

میکند و برای او عذابی عظیم فراهم می کند.
با کمال تأســف و عرض تســلیت به پیشگاه 
حضرت بقیة الله الأعظم ارواحنا فداه که در سالروز 
شــهادت پدر والامقامشــان حضرت امام حسن 
عسکری )ع(، جمع زیادی از شیعیان آن حضرت در 
حین نماز جمعه در مسجد فاطمیة قندهار بدست 
جنایتکاران داعشی به خاک و خون کشیده شدند. 
این حادثه اولین و آخرین جنایت دشمنان بشریت 
در افغانستان نیست ولی توالی جدید این حوادث 
نشــان از برنامه ریزی های دشــمنان اسلام برای 
اهدافی بزرگتر دارد. در اردیبهشت ماه همین سال 
جنایتکاران داعشی صدها دختر مظلوم از شیعیان 
افغانستان را در مقابل مدارسشان با انفجارات پیاپی 

قتل عام کردند.
جمعة گذشــته نیز با انفجار مهیبــی در نماز 
جمعه مســجد جامع ســید آباد قندوز نیز دهها 
تن از شــیعیان از کودکان خردسال تا پیرمردان را 
وحشیانه به شهادت رســاندند و در این جمعه نیز 
نمازگزاران مسجد فاطمیه قندهار را آماج حملات 

جنایتکارانه خود قرار دادند.
مردم مظلوم افغانستان سالهاست که مورد ظلم 
و جنایت ستمکاران هســتند، بیست سال پیش 
آمریکا به منظور ســاقط کردن حکومت طالبان و 
تروریستها به افغانستان لشگرکشی کرد و در طول 
این مدت هم صدها هزار نفر از مردم افغانستان به 
خاک و خون کشیده شــدند ولی تروریستها نابود 
نشدند و همواره مردم بی پناه مورد هدف قرار می 
گرفتند و گویا اصلاً هدف واقعــی آمریکا نابودی 
تروریســتها نبود بلکه تقویت و تجهیز و پرورش 
آنها در گروهها و فرقه های جدیــد بود که یکی از 
جنایتکارترین آنها همین گروه داعش اســت که 
بوســیله آمریکا و در زمان ریاست جمهوری اوباما 
شکل گرفت و اعتراف « گزینه های دشوار » خانم 
هیلاری کلینتون وزیر خارجه ســابق آمریکا در 
کتاب خود با عنــوان می کند که داعــش در واقع 
ســاخته دســت آمریکا با هدف جنگ افروزی و 

تقسیم خاورمیانه بوده است.
پس از شکست آمریکا و داعشــی ها در سوریه 
و عراق، هزاران داعشــی راهی افغانســتان شدند 
و اهداف بلنــد مدتی دارند و علاوه بر افغانســتان، 
مخدوش کردن امنیت کشورهای آسیای میانه و 
جمهوری اسلامی ایران جزء اهداف آنهاست و لذا 
تشکیلات داعشی خراسان را ایجاد کرده اند و در پی 
عضوگیری از اقوام مختلف هستند و لذا آینده این 
منطقه آبستن حوادث جنایتکارانه زیادی است که 
باید به هوش بود و با تدبیر نقشه های آنان را خنثی 

کرد.
لزوم تشکیل بسیج مردمی در افغانستان

امّا آنچه که در وضعیت فعلی به شیعیان مظلوم 
افغانستان و دیگر اقوام این کشــور اعم از ازبک ها، 
تاجیک ها و پشــتون ها توصیه می شود این است 
که منتظر ننشــینند تا امنیت را از بیرون برای آنها 
بیاورند، بلکه خودشان دست بکار شوند و با ایجاد 
بســیج مردمی به حفاظــت از مردم، مســاجد و 

محلات خود بپا خیزند.
تجربه ای که در بدو پیروزی انقلاب اســلامی 
در ایران اتفاق افتاد همین بود، در آن زمان که تازه 
انقلاب پیروز شــده بود و عناصر ساواکی و مسلح 
رژیم شاه هنوز در بین مردم بودند و گروهک های 
معاند هم هر روز در شهری غائله آفرینی می کردند، 
مردم هر شهر و محلّه به فکر حفظ امنیت خود بپا 

خواستند...
ادامه در صفحه 2
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تذکر رئیس دیوان 
عدالت اداری به سازمان 
تامین اجتماعی و  برخی 

دستگاه های اجرایی
صفحه 2

 صادرات خطوط تولید 
 صنایع غذایی به کانادا

و آلمان
صفحه ۳

درخواست قالیباف از 
وزارت خارجه و روشنگری 

درباره قانون مربوط به 
اموال مسئولان

صفحه 8

  مرندی:
غربی ها دیگر بیش از این 
نمی توانند نفت ایران را 

تحریم کنند
صفحه 2

 اهمیت خودمراقبتی 
در روزگار کرونا و 
ویروس های مجازی

یک روانشناس می گوید: استفاده بیش 
از حد از رسانه های اجتماعی می تواند افراد 
را از اهمیت مراقبــت از خود دور و آنها را به 
انواع آفت های روانی مثل افسردگی، از بین 
رفتن عزت نفس و بیماری های جسمانی 

مثل کم تحرکی و چاقی دچار کند...
صفحه 5

بیشتـر بخوانیـد

معاون اول رئیس جمهور:
 طرح های نیمه تمام احیای

دریاچه ارومیه باید تکمیل شود

نایب رئیس کمیسیون آموزش:
روند تحقیق و تفحص از سازمان 

سنجش با جدیت ادامه دارد

یادداشت

 رئیس اتاق بازرگانی ایران هشدار داد

خطر تورم سرسام آور در اقتصاد ایران!
رئیس اتاق بازرگانی ایران می گویــد اگر برخی تصمیمات 
غلط در ســطح کلان اقتصاد ایران اصلاح نشــود، خطر رشد 

سرسام آور تورم کشور را تهدید خواهد کرد.

بر اســاس گزارش مرکز آمار، نرخ تــورم در اقتصاد ایران 
چند ماه گذشــته را در عدد بالای ۴۰ درصــد گذرانده و در 
آخرین آمار عــدد آن از مرز ۴5 درصد نیز گذشــته اســت. 

بسیاری از فعالان اقتصادی هشــدار می دهند که در صورت 
اصلاح نشــدن برخــی رویه هــای کلان، لمــس تورم های 

 صفحه ۳شدیدتر نیز ممکن خواهد بود.

۳

صفحه 8صفحه2

تلاش برای بودجه نویسی
بدون تورم

عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس شورای 
اسلامی، اصلاح ســاختار بودجه را نیازمند همراهی 
بیشــتر دولت و مجلس عنوان کرد و گفــت: برخی از 
اصلاحات انجام شــده بار هزینه ای ندارد و تلاش شده 

روابطه مالی بخشها اصلاح و هزینه ها کاهش یابد.
»محســن زنگنه« در گفت وگو با ایرنا، با اشــاره به 
اقدامات انجام شده برای اصلاح ساختار بودجه گفت: 
رهبرمعظم انقلاب سال گذشته به دولت دستور دادند 
که اصلاح ساختار بودجه به شکل لایحه از سمت دولت 

اجرا شود.
عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس شورای 
اســلامی افزود: البته دولت دوازدهم در ایــن باره به 
وظایف خود عمل نکرد و سال گذشته کار را در مجلس 
یازدهم آغاز کردیم و اتفاق هــای خوبی هم در بودجه 
۱۴۰۰ رخ داد. امســال نیز در ادامه این رویکرد در مواد 

الحاقی به بودجه انجام شد.
رییس کمیته اصلاح ساختار بودجه مجلس شورای 
اسلامی درباره مواردی که تاکنون برای اصلاح ساختار 

بودجه لحاظ شده، گفت: برخی از احکام بودجه ۱۴۰۰ 
که با یک دغدغه و وسواس زیادی تنظیم شده است، بار 
هزینه ای زیادی ندارد. مثلا اصلاح رابطه دولت و نفت 
بار مالی ندارد و فقط کافی است این رابطه مالی اصلاح و 
شفاف شود. زنگنه ادامه داد: در حوزه پرداخت ها، اصلاح 
ساختار بودجه بر این موضوع تاکید دارد که پرداخت به 
ذی نفع نهایی انجام شود که این سبب می شود بسیاری 

از هزینه های اضافی کاهش یابد.
وی یادآورشــد: البته پیش از این از رییس سازمان 
برنامه و بودجه خواســته بودیم که نســبت به اصلاح 
ساختار بودجه اهتمام نشان داده و تیمی را برای اجرایی 
کردن بندهای اصلاحی در نظر بگیرند. اما دولت قبل 
و دولت سیزدهم تاکنون نسبت به احکام اصلاحی در 
ساختار بودجه توجه لازم را نداشتند و اصلاح ساختار 

بودجه نیازمند همراهی بیشتر دولت است.
عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلــس درباره 
منابع همسان سازی حقوق بازنشستگان و کارمندان و 
موضوع یارانه ها در بخش اصلاح ساختار بودجه اظهار 

داشت: احکامی در برنامه ششم توسعه قید شده است 
که هرچند احکام کوتاهی اســت ولی در زمان تصویب 
این احکام تبعات و هزینه های بندها و تبصره های آن به 

درستی دیده نشده است.
وی اضافه کرد: در این شــرایط که دولت با کسری 
بودجه مضاعف دسته و پنجه نرم می کند، به نظرم تامین 
این منابع می تواند مشــکلاتی برای ذینفعان این مواد 
ایجاد کند. چرا که واقعیت این است که دولت از طریق 
اوراقی که منتشــر می کند درحال استقراض از مردم 
است و هر چه استقراض دولت بیشتر شود، هزینه های 

دولت افزایش خواهد یافت.
زنگنه تاکید کرد: این وضعیت صنعت و تولید کشور 
را دچار مشکل کرده و رکود تورمی را به همراه می آورد 
که بسیار خطرناکتر از تورم است در این شرایط اگر به 
دولت برای موضوع همسان سازی، یارانه ها یا مواردی 
شبیه آن فشــار بیاوریم در نهایت این فشــار به مردم 
تحمیل خواهد شــد. برای همین دولــت هم با تدبیر 

بیشتری در حال پیگیری امور است.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

اصلاحات اعمال شده در ساختار بودجه بار هزینه ای ندارد
یک فعال سیاســی اصلاح طلب گفت: اصلاح طلبان 
باید ســخنی نو بگویند و ارتباطی نقادانــه با رویکردی 

اصلاح طلبانه با قدرت داشته باشند.
محمدجواد حق شناس در گفت وگو با ایسنا، با بیان 
اینکه سکوت جریان های سیاسی در شرایط فعلی طبیعی 
اســت، اظهار کرد: باید صبر کنیم که صد روز اول دولت 
رئیسی تمام شده و به یک نقطه مشخصی برسد و بعد از 
پایان صد روز، عملکرد وی مورد یک نقد و بررسی جدی 

قرار گیرد. 
وی تاکید کرد: جریــان اصلاحات  بایــد برای خود 
کارکرد و نقش آفرینی جدیدی خــارج از فضای قدرت 
تعریف کند و دنبال تاثیرگــذاری بر افکار عمومی، گفت 
و گو با مردم و حضور در مراکز پژوهشــی و دانشــگاهی 

مخصوصا در زمینه علوم انسانی و اجتماعی باشد.
متن گفــت و گوی با محمدجواد حق شــناس عضو 
شورای مرکزی حزب اعتمادملی درباره فعالیت جریان 
اصلاحات پس از انتخابات ریاســت جمهوری و تشکیل 

دولت سیزدهم به شرح زیر است:
در این روزها شــاهد فعالیتی از ســوی جریان های 
سیاسی نیستیم. به نظر شما سکوت جریان های سیاسی 

مخصوصا اصلاح طلبان در این مقطع طبیعی است؟
 این یک روند طبیعی بعد از انتخابات اســت. انتظار 
این اســت که گروه های سیاســی چــه حامیان رئیس 
جمهور و چه کســانی که در موقعیت رقابت هستند به 
نظاره بنشینند و منتظر بمانند. هنوز زود است که احزاب 
سیاسی چه حامیان و چه منتقدان بخواهند وارد فضای 
واکنشی و عکس العملی بشــوند. باید صبر کنیم که صد 

روز اول آقای رئیسی تمام بشود و به یک نقطه مشخصی 
برســد و بعد از پایان صد روز، اظهارات، نظرات و عملکرد 

ایشان مورد یک نقد و بررسی جدی قرار گیرد. 
جبهه اصلاحات فعالیت داخلی خــود را چگونه باید 
دنبال کند؟ آیا فعالیت داخلی این جریان اکنون متوقف 

است؟
جبهه اصلاحات نیاز به یک بررسی مجدد، بازیابی و 
ترمیم دارد. فعالیت جریان اصلاحات در برخی موقعیت 
ها با توفیق همراه بود و جاهایی هم به نظر می رســد که 
به موانعی برخورد کرده که برای عبور از موانع نتوانســته 
تدابیری اندیشه کند و مماشــات کرده و دچار ایستایی 

شده است. 
مردم از جریان های سیاســی انتظار پویایی، تحرک 
و ارائه طریق دارند. امروز جریان اصلاحات در پاســخ به 
انتظار مردم با مشکلاتی مواجه است و نیاز به یک پوست 
اندازی، تحرک، خوانش جدیــد و از همه مهم تر یک نقد 
جدی و منطقی و درعین حال بی پروایانه و بدون تعارف و 
رودربایستی با مجموعه خود دارد. اصلاح طلبان در 8 سال 
گذشته به طور جدی اشتباه های قابل توجهی داشته اند 
که موجب رویگردانی مردم از اصلاحات در انتخابات شد 
و این مواردی هستند که نمی شود به راحتی از کنار آنها 

عبور کرد. 
عملکرد جریان اصلاحات در حمایت بی چون و چرا 
از دولت قبل اقدام درســتی نبود. اصلاح طلبان نیازمند 
سازوکار و رویکردی جدید هستند که در وهله اول بتواند با 
مردم سخن بگوید، سپس با حاکمیت نیز بی پرده سخن 

بگوید.

حق شناس:

اصلاحات سخن نو بگوید

نماینده مردم مرودشت در مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد: اجازه نمی دهیم خدشه ای به آثار جهانی وارد 
شود بلکه خواسته ما این است که با نظر کارشناسان و به 
دور از دعواهای سیاسی شــرایط جوری فراهم شود که 
مردم این مناطق هم بتوانند از مزایای حضور در کنار این 

آثار باستانی نهایت بهره را ببرند.
جلال رشــیدی کوچی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره 
به اخبار منتشر شــده پیرامون احتمال تغییر انقباضی 
قوانین حرائم اطراف پاســارگاد؛ بیان کرد:با دعوتی که 
ما از وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
داشتیم و نظر مساعد ایشان، بازدیدی از منطقه پاسارگاد 
و آثار ثبت جهانی آن به عمل آوردند. یکی از مشــکلاتی 
که بنده هــم خدمت رییس جمهــور در بازدید از تخت 
جمشید و هم خدمت وزیر میراث فرهنگی مطرح کردم 
بحث محدودیت های شدیدی است که حرائم درجه ۱ 
و 2 مجموعه ها و آثار ثبت جهانی مثل تخت جمشــید، 

نقش رستم و پاسارگاد برای مردم ایجاد کرده است.
وی در ادامه اظهار کرد: این محدودیت ها باعث شده 

مردمی که در نزدیکی این آثار زندگی می کنند تقریبا از 
هر نوع کاری چه در حوزه ساخت و ســاز و چه در حوزه 
های کشــاورزی، دامداری و شهرک ها صنعتی محروم 
شــوند. خواســته ما این بود که یا وزارت میــراث برای 
ساکنان این منطقه اشتغال زایی کند و یا اینکه در برخی 

از قوانین حرائم این آثار بازنگری داشته باشد.
نماینده مردم مرودشت در مجلس شورای اسلامی، 
تصریح کرد: شهر مادر ســلیمان تا مقبره کورش 2 هزار 
متر فاصلــه دارد و جمعیتی بالغ بر ۱۰ هــزار نفر در آن 
زندگی می کنند. این جمعیت نیاز به شغل دارند. ضمن 
اینکه باتوجه به حساسیت هایی که وجود دارد و برای ما 
نیز اولویت اول حفظ آثار تاریخی است،قطعا هر اقدامی 

که قرار باشد صورت گیرد با نظر کارشناسی خواهد بود.
وی در ادامه تاکید کرد: ما اجازه نمی دهیم خدشه ای 
به این آثار وارد شود و بلکه خواسته ما این است که با نظر 
کارشناسان و به دور از دعواهای سیاسی شرایط جوری 
فراهم شــود که مردم این مناطق هم بتوانند از مزایای 

حضور در کنار این آثار باستانی نهایت بهره را ببرند. 

نماینده مرودشت تاکید کرد
حفظ آثار تاریخی اولویت ما است

معاون شهرسازی و معماری شهردار تهران همزمان با 
روز عصای سفید، از افتتاح تعدادی از پروژه های مناسب 
سازی شهر تهران شامل ۱۷ محور شهری، ۷ بوستان و ۱۱ 
ساختمان شــهرداری تهران در روز یکشنبه 25 مهرماه 

خبر داد.
بــه گــزارش ایســنا، عبدالرضــا گلپایگانی ضمن 
گرامیداشت روز عصای سفید، در خصوص این روز گفت: 
2۳ مهرماه )۱5 اکتبر(، روز ایمنی عصای سفید نام گرفته 
تا صدای عدالت خواهی افراد نابینا بیش از پیش شنیده 

شود و نیازهای آنان مورد توجه مسئولان قرار گیرد. قانون 
عصای سفید که در ســازمان یونسکو به تصویب رسیده 
است، تمامی حقوق اجتماعی نابینایان به عنوان عضوی 
از یک جامعه متمــدن را با هدف توجه هرچــه بیشتر به 
رفع مشکلات این قشر و ایجاد محیط های مناسب برای 

نابینایان مدنظر قرار داده است.
معاون شهرسازی و معماری شهرداری تهران با اشاره 
به توجه ویژه شهرداری تهران به موضوع مناسب سازی 
معابر و فضاهای شهری طی چند سال اخیر، گفت: یکی 

از شــاخصه های ســنجش عدالت در مدیریت شهری، 
مناسب سازی و استانداردســازی فضاهای شهری برای 
استفاده عموم مردم است،  البته این موضوع صرفاً مربوط 
به استفاده نابینایان نیست؛ بلکه تردد تمامی معلولان و 
افراد کم توان در شهر را شامل می شود. به همین منظور 
ستاد مناسب ســازی در معاونت شهرسازی و معماری، 
ایجاد شده تا در راستای قوانین و معیارهای مصوب امکان 

استفاده برابر از شهر را برای کلیه اقشار جامعه فراهم کند.
گلپایگانی با تأکید بر اینکه با نگاه تحول خواهانه این 
دوره مدیریت شهری، روح تازه ای به شهر دمیده خواهد 
شد و امید به سرعت بخشی بهبود شرایط، بیش از گذشته 
اســت، افزود: انتصاب یکی از مدیران با تجربه به عنوان 
مشاور ویژه در امور مناسب سازی فضاهای شهری از سوی 

شهردار تهران این امید را  افزون تر کرده است.

 بهره برداری از پروژه های مناسب سازی 
پایتخت در روز عصای سفید

توجه!!!                      توجه!!!
آگهی مزایده

این مدیریت در نظر دارد بهره برداری از جایگاه CNG )تک منظوره( خود، واقع در محدوده رینگ 

اول مسجد مقدس جمکران را در قالب عقد اجاره )مزایده( به اشخاص واجد شرایط واگذار نماید.

متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر و شرکت در مزایده از تاریخ درج این آگهی تا تاریخ  1400/07/29  به 

مدیریت املاک و موقوفات مسجد مقدس جمکران مراجعه نمایند و یا در ساعات اداری )7:00 الی 14:30( با 

شماره تلفن 37254449 و  37256060 داخلی 503 تماس حاصل نمایند.

توجه!!!                      توجه!!!



2  سال هفدهم   شماره ۴۰8۹   26 مهر ۱۴۰۰  
سیاسی

تحلیلگر مسائل آمریکا، تنها راه احیای توافق هسته ای را رفع تحریم های 
ظالمانه و دست کشیدن غربی ها از زیاده خواهی  و پرداخت غرامت به ایران 

ارزیابی کرد.
»محمد مرندی« در گفت وگو با ایرنا، با اشــاره به ســفر معاون مسوول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا به تهران گفت: اروپایی ها و آمریکایی ها در پی 
آن هستند که توافق هسته ای را به شــکلی که مورد علاقه و نظر آنها است، 
مجددا احیا کنند و نه توافقی که در سال 2۰۱5 میان ایران و گروه ۱+5 مورد 

توافق قرار گرفت.  
این کارشناس مسائل آمریکا ادامه داد: آنها در پی این هستند که ایران، 
توافق جدیدی را بپذیرد که براساس آن، هم برخی مفاد قبلی توافق تغییر 
یافته و طولانی تر شود و هم به مذاکرات منطقه ای و موشکی گره زده شود که 

ایران تاکنون مقابل این خواسته مقاومت کرده و آن را نپذیرفته است.  
وی افزود: ایران تنها حاضر به احیای توافق هسته ای به همان شکل توافق 
پیشین و به شــرط رفع موثر تمامی تحریم ها اســت و سفر معاون مسوول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا و اصرارهای پی درپی اما بی نتیجه آنها، نشانه 
ضعف اروپا و آمریکا اســت به ویژه اینکه قیمت کنونی نفت 8۰ دلار است و 
احتمالا به ۱۰۰ دلار افزایش می یابد و یک بی ثباتی در عراق حاکم است که 
این مسئله به سود غربی ها نیست و می تواند موجب افزایش بیشتر قیمت 

نفت شود.
غربی ها دیگر بیش از این نمی توانند نفت ایران را تحریم کنند

مرندی با تاکید بر اینکه دســت اروپا و آمریکا برای فشار به ایران خالی 
است، گفت: آمریکایی ها از افغانستان عقب نشینی کرده و درصدد کاهش 
حضور در خاورمیانه و تمرکز بیشتر بر چین برای رویارویی  با آنها هستند. این 
مساله نیازمند آن است که هزینه های خود را در غرب آسیا کاهش دهد که 

کاهش و کنترل تنش و تقابل با ایران از این موارد است.
کارشــناس مســائل بین المللی با بیان اینکه غربی ها نیازمند توافق با 
ایران هستند، خاطرنشــان کرد: ایران می داند احتمال افزایش قیمت نفت 
و بی ثباتی در عراق تا چه اندازه برای اروپایی ها خطرناک است و آنها نیازمند 

ثبات در منطقه و مدیریت اوضاع هستند. علاوه بر این غربی ها دیگر بیش از 
این نمی توانند نفت ایران را تحریم کند چرا که بازارهای انرژی تشــنه نفت 

ایران است و بی ثباتی در عراق، نفت ایران را طلا می کند.  
وی افزود: در سفر »انریکه مورا« این موضوعات به طرف اروپایی یادآوری 
و به او تاکید شده اســت که تنها راه احیای توافق هسته ای، رفع تحریم های 
ظالمانه علیه ایران، صــرف نظر کــردن از زیاده خواهی ها و حتی پرداخت 

غرامت به ایران است.  
اروپا اراده ای از خود ندارد

مرندی گفت: غربی ها نباید انتظار و خواســته جدیدی از ایران داشــته 
باشند اگر طرف غربی تعهداتش را ذیل تعهدات هسته ای و قطعنامه 22۳۱ 
انجام دهد، ایران هم پس از راستی آزمایی به تمامی تعهداتش در ذیل برجام 
بازمی گردد و اقدامات جبرانی خود را متوقف خواهد کرد اما اگر آنها بخواهند 
همچنان به زیاده خواهی های خود ادامه دهند، به بن بســت خورده و باید 

منتظر افزایش قیمت نفت باشند.  
وی در پاسخ به این ســوال که اروپایی ها تا چه اندازه برای رفع تحریم ها 
و بازگشــت به مذاکرات آمادگی دارند، بیان کرد: اروپا اراده ای از خود ندارد 
و حتی آن ژست و اراده ای که زمان ترامپ در مخالفت با آمریکا از خودشان 
نشان می داد، ارزش چندانی نداشت. اروپایی ها آنقدر غیرموثر عمل کرده اند 

که اکنون سوال این است که چرا آنها پای میز مذاکره حضور دارند وقتی که از 
خود اراده ای ندارند.  

این استاد دانشگاه با تاکید بر اینکه ایران به گفت وگو و مذاکرات با تمامی 
کشــورها از جمله اروپایی ها ادامه می دهد، یادآور شــد: اگر غربی ها مسیر 
خود را تغییر داده و عقلایی رفتار کنند، ایران از این تغییر رویکرد استقبال 
می کنند. آنها باید بدانند شرایط با 6 سال قبل تغییر کرده و اکنون شرایط به 

سود ایران است.  
اروپایی ها به فکر منافع خودشان باشند

مرندی با اشاره به کمپین شکست خورده »فشــار حداکثری« از سوی 
آمریکا عنوان کرد: ایران فشــار حداکثری را تحمل کرد، هرچند متحمل 
فشارها و خسارت هایی شــد اما جمهوری اســلامی ایران باقی ماند و این 
اروپایی ها و آمریکایی ها هستند که با بحران اقتصادی و شکاف های سیاسی 
روبه رو هستند و اکنون هم بی ثباتی در غرب آسیا می تواند فشارها را بر آنها 

دو چندان کند.  
تحلیلگر مســائل اروپا و آمریکا ادامه داد: انتظار ایــران از اتحادیه اروپا 
این است که آنها به فکر منافع خودشان باشــند. آنها در این سال ها قربانی 
سیاست های آمریکا شدند. اروپایی ها در سوریه از تکفیری ها حمایت کردند 
اما نتیجه آن، بمبگذاری تروریست ها در شــهرهای اروپایی و موج آوارگان 
سوری به کشورهای اروپایی شد. به لیبی حمله کردند اما نتیجه اش، سرازیر 
شدن مهاجران به اروپا شــد.   مرندی اضافه کرد: جنگ عراق و افغانستان و 
بحران سوریه تنها موجب بی ثباتی منطقه و حرکت موج آوارگان و مهاجران 
به سمت اروپا شده است که این مسئله بر رشد بنیادگرایی و افراط گرایی در 

کشورهای اروپایی شده است.  
وی با بیان اینکه غربی ها با سیاســت های خصمانه و غیرانسانی شــان 
فقط برای خود دردسر ایجاد کرده اند، خاطرنشان کرد: اتحادیه اروپا باید به 
آمریکا فشار آورد تا دست از زیاده خواهی هایش کشیده و به تعهداتش ذیل 
برجام و قطعنامه 22۳۱ عمل کند اما من این اراده را نه در اروپا و نه در آمریکا 

نمی بینم.

 مرندی:

غربی ها دیگر بیش از این نمی توانند نفت ایران را تحریم کنند
تشکیل بسیج مردمی، راهکار 

حفظ امنیت در افغانستان
ادامه از صفحه اول: در آن زمان هنوز کمیته 
های انقلاب اســلامی و سپاه پاســداران انقلاب 
تشــکیل نشــده بود و تنها نیرویی که از انقلاب و 
مردم حفاظت می کرد همین جوانانی بودند که به 
صورت خودجوش عمدتاً در مساجد متشکل شدند 
و حتی با دســت خالی و بدون اسلحه به گشت زنی 
در محلات و حفظ و حراست از مردم مشغول شدند 
که بعدها کمیته های انقلاب اسلامی از دل همین 
تشکل های مردمی ایجاد شده در مساجد بوجود 

آمد.
شــیعیان افغانســتان بین 25 تا ۳۰ ٪ مردم 
افغانستان را تشکیل می دهند، یعنی جمعیتی در 
حدود 8 تا ۱۰ میلیون نفر هستند که البته در نقاط 
مختلف افغانستان ساکن هستند و البته دیگر اقوام 
افغانستان مانند ازبک ها و تاجیک ها و حتی پشتون 
ها هم با شیعیان از قدیم همبستگی داشته اند و ملت 
افغانستان با وحدت خود براحتی می تواند بر نقشه 
های تفرقه افکنانه آمریکا و عربســتان و پاکستان 
در افغانســتان فائق آیند. فعلًا شیعیان افغانستان 
هدف حمله دشمنان هستند و ملت شریف و دلاور 
افغانســتان به یاری پروردگار می توانند با پشتوانه 
مردمی خود به کمک یکدیگر بشتابند و دشمنان را 

از اجرای اهداف خائنانه شان مأیوس کنند.
ســکوت در برابر ایــن جنایات بــر هیچکس 
جایز نیست و همة اقوام و ملت افغانستان باید این 
کشتارهای وحشیانه را محکوم کنند و با شیعیان 
ستمدیده افغانستان همدردی نمایند. البته رسالت 
علمای اهل ســنت در این بحث بسیار مهم است 
و از آنجا که غالب این گروههای تروریستی با افکار 
وهابی گونه، ریختن خون شــیعیان و حتی دیگر 

مسلمانان غیر وهابی را بر خود جایز می شمرند.
آنان باید همواره و آشکارا این قبیل جنایات ضد 
بشری را به اشد وجه محکوم نمایند و به جوانانشان 
روشــنگری کنند که هر گونه قتل نفس در اسلام 
حرام اســت، چه شیعه باشد و چه ســنی باشد و یا 
حتی مسیحی و غیر مســلمان باشند، کسی حق 
ندارد خون دیگــری را بر زمین بریــزد و هر کس 
ًًََْْ » : را بکشد در فرهنگ قرآن به مثابه  انسانی مَن قَتَلَ ا
آن است که تمامی انسانها را کشته است، لذا فرمود 
ا قَتَلَ  ٍْ أوَْ فَ ادًٍَ فـِـی الأرَْضِ فَکَأَ مَََّ مائده، ) « بغَِیْــرِ سََْ
ا أحَْیَا النَّاسَ جَمِیعًا  النَّاسَ جَمِیعًا وَمَنْ أحَْیَاهَا فَکَأَ مَََّ

آیه ۳2 (
قطعاً دوران ســختی ملت افغانســتان سپری 
خواهد شد و هر کس ظلم و جنایتی کرده باشد به 
سزای عملش خواهد رسید و خدای متعال یار و یاور 

مظلوم و دشمن ستمکاران است.
و من قتل مظلوماً فقد جعلنا لولیه سلطاناً

مرتضی نجفی قدسی

دیدار وزیر خارجه با دبیرکل وزارت 
امور خارجه اتریش

ابراز نگرانی امیرعبداللهیان از 
رشد داعش و گروه های تکفیری 

در افغانستان
پتر لاونسکی دبیرکل وزارت امور خارجه اتریش که 
به منظور برگزاری پنجمین دور گفت وگوهای سیاسی 
بین دو کشور به ایران سفر کرده است، با حسین امیر 
عبداللهیان وزیر امور خارجــه دیدار و گفت وگو کرد. 
به گزارش ایســنا، وزیر امور خارجه کشورمان در این 
دیدار مناسبات بین جمهوری اسلامی ایران و اتریش 
را دیرینه و قدیمی خواند و تصریــح کرد: ما برای این 

روابط اهمیت زیادی قائل هستیم.
امیرعبداللهیان بــا ابراز امیــدواری در زمینه 
افزایش همکاری های اقتصــادی و تجاری بین دو 
کشور، از اهدای محموله واکسن از سوی اتریش به 
کشــورمان قدردانی کرد و خواستار همکاری های 
بیشــتر دو کشــور در زمینه مقابله با همه گیری و 

تامین واکسن کرونا شد.
وی همچنین برخورد مسئولانه تر اتحادیه اروپا 
در قبال حقوق بی جاشــدگان افغانستانی را مورد 
تاکید قرار داد و با محکوم کردن اقدامات تروریستی 
اخیر در افغانستان، رشد داعش و گروه های تکفیری 

در افغانستان را خطرناک توصیف کرد.
پتر لاونسکی دبیرکل وزارت امور خارجه اتریش 
نیز در این دیــدار با تجلیل از رابطه دوســتانه بین 
جمهوری اســلامی ایران و اتریش، ابراز امیدواری 

کرد که با مشارکت همه طرف ها برجام احیا شود.
وی همچنین اقدامــات تروریســتی اخیر در 
افغانستان را محکوم کرد و گفت: جمهوری اسلامی 
ایران و اتریش نگرانی های مشترکی در مورد داعش 
دارند. دبیرکل وزارت امور خارجه اتریش همچنین 
حمایت کشــورش از نشســت های همسایگان 
افغانستان برای حل مشــکلات این کشور را مورد 

تاکید قرار داد.

  یادداشت

  خبــر

ادعای رسانه صهیونیستی مبنی 
بر ایجاد پایگاه ویژه جاسوسی 

از برنامه هسته ای ایران 
یک رســانه صهیونیســتی گزارش داد که ارتش 
اســرائیل یک پایگاه اطلاعاتی ویژه برای جاسوسی از 

برنامه هسته ای ایران ایجاد کرده است.
به گــزارش پایگاه خبــری والا متعلق بــه رژیم 
صهیونیســتی گزارش داد: ارتش اسرائیل یک پایگاه 
اطلاعاتی و تحلیلی برای جاسوســی از فعالیت های 
ایران، به ویژه برنامه هســته ای این کشور ایجاد کرده 
است. یک افسر  ارتش رژیم صهیونیستی مدعی شد 
که این پایگاه با استفاده از ظرفیت های خود و امکانات 
هوش مصنوعی توانســته  اســت اطلاعات زیادی در 
ارتباط با برنامه هســته ای ایران جمــع آوری کند و 
به علاوه نقش کلیدی در شناسایی آنچه تحرکات ایران 
در ســوریه عنوان کرده و مقابله با گروه های طرفدار 

ایران در آن منطقه ایفا می کند.

رئیس جمهور به اردبیل سفر 
می کند

معاون اجرایی رییس  جمهوری از ســفر رییس 
جمهوری به استان اردبیل در اواخر هفته جاری خبر 
داد. به گــزارش پایگاه اطلاع رســانی دولت، صولت 
مرتضوی افزود: رییس  جمهوری در هشتمین سفر 
استانی خود اواخر این هفته به اســتان اردبیل سفر 

می کند.
مرتضوی اظهار داشــت: در خصوص ســفرهای 
استانی رییس  جمهوری و دولت به استان ها ما چند 
مرحله برنامه ریزی و بررســی طرح های اولویت دار 
داریم که امروز شنبه جلسه مربوط به استان اردبیل 

برگزار شد. 
وی با بیان اینکه پیش از برگزاری این جلســات 
کارشناسان معاونت اجرایی و دستگاه های مختلف 
با ســفر به اســتان مورد نظر، نیازهــا و طرح های 
اولویت دار اســتان را شناســایی می کنند، خاطر 
نشــان کرد: پس از نظارت های میدانی جلساتی در 
ســتاد حوزه معاونت اجرایی با حضــور نمایندگان 
دستگاه های اجرایی برگزار می شــود و طرح های 
پیشنهادی بررسی و از میان آن ها طرح های اولویت 

دار انتخاب می شوند.
مرتضــوی تاکید کرد: در جلســات روز شــنبه 
طرح های اولویت دار به تفکیک با حضور کارشناسان 
دســتگاه های مختلــف همچنین کارشناســان 
ســازمان برنامه و بودجه، نهاد ریاســت جمهوری و 
معاونت اجرایی بررسی شــده و در نهایت به عنوان 
پروژه های نهایی تنظیــم و تقدیم حوزه معاونت اول 

ریاست جمهوری می شود.
وی افزود: در جلســه مربوط به اســتان اردبیل 
تاکنون با ۱8 دســتگاه اجرایی جلســه داشتیم که 
طرح های محوری انتخاب شــده و روش های تأمین 

اعتبار آن ها نیز بررسی شده است.

با اشاره به ادعاهای رئیس جمهور 
آذربایجان

عباس زاده مشکینی: اطلاعات 
غلطی به علی اف داده اند

سخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شــورای اســلامی ایران با تاکید 
بر اینکــه ایران در خــط مقدم مبارزه بــا قاچاق 
مواد مخدر اســت، گفت: اگر تلاش هــای ایران 
علیــه قاچــاق مــواد مخــدر وجود نداشــت، 
 کل اروپــا و قفقــاز گرفتــار تبعات مــواد مخدر 

می شدند.
محمود عباس زاده مشــکینی در گفت و گو با 
ایسنا در واکنش به ادعاهای تعجب برانگیز جدید 
الهام علی اف رییــس جمهــور آذربایجان علیه 
جمهوری اسلامی ایران گفت: از اظهارات منتسب 
به آقای الهام علی اف متاســفم؛ لابــد اطلاعات 

غلطی به پرزیدنت جمهوری آذربایجان داده اند.
وی با تاکید بر اینکه نباید بین دو ملت هم کیش 
و مسلمان شکاف ایجاد شود، گفت: برخی اظهارات 
علیه حسن همجواری و همسایگی است. متأسفانه 
بدخواهان دو ملت مسلمان دنبال شکاف بین دو 

کشور اسلامی و همسایه هستند.
وی  تلاشهای جمهوری اســلامی ایران علیه 
قاچاق مواد مخدر را در دنیا بی نظیر خواند و تاکید 
کرد که اگر غیر از این بــود کل اروپا و قفقاز گرفتار 

تبعات مواد مخدر می شد.
سخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس با بیان این که ایران هزاران شهید 
و مجروح در راه مبارزه با قاچاق مواد مخدر تقدیم 
کرده است، خاطرنشــان کرد: ایران در خط مقدم 
مبارزه با قاچــاق مواد مخدر قــرار دارد، بر همین 
اساس در کشــورمان قوانین کیفری شدیدی در 
حوزه مواد مخدر و در راســتای بازدارندگی وضع 

شده است.
عباس زاده در پایان یادآور شــد: رهبر معظم 
انقلاب اسلامی در اســتفتائات، استفاده و حمل و 

نقل مواد مخدر را حرام اعلام کرده اند.

  خبــر

  
 قالیباف:

مجلس یازدهم درباره محرمانه 
بودن اموال مسوولان مصوبه ای 

نداشته است
رییس مجلس شورای اسلامی گفت: مجلس یازدهم 
درباره محرمانه بودن اموال مسوولان مصوبه ای نداشته 
اســت. این تصمیم مربوط به مجلس هشتم است و در 

فرایند دیگری بررسی و تصویب شده است.
به گزارش ایرنا، محمد باقر قالیباف در جلسه علنی مجلس شــورای اسلامی در نطق آغازین خود با تبریک 
هفته امامت گفت: این روز عید  امید و انتظار برای برقراری عدالت در سراسر جهان و از بین بردن تاریکی، ظلم 
و ناعدالتی اســت. تمامی عالم در سایه ظهور امام زمان )عج( به آســایش و راحتی دست خواهند یافت و از شر 

ستمگران و چپاولگران رها خواهند شد. 
رییس مجلس شورای اسلامی با اشاره به انتشار مطالبی در مورد شفافیت اموال مسوولان بدون بررسی دقیق 
از سوی رسانه ها گفت: مجلس یازدهم درباره محرمانه بودن اموال مسوولان هیچ مصوبه ای نداشته است. فرایند 

تصویب  قانون در مجلس کاملا مشخص است و نمایندگان در این خصوص تصمیمی نگرفتند.
نماینده مردم تهران در مجلس یادآور شــد: این تصمیم مربوط به مجلس هشتم است و در فرآیند دیگری 
بررسی و تصویب شــده است. وی  از اصحاب رســانه خواست در بیان مطالب دقت بیشــتری داشته باشند و 

موضوعات را پس از بررسی کافی اطلاع رسانی کنند.
رییس مجلس شورای اســلامی در عین حال گفت: البته بایستی از تمام فعالان رســانه و خبرنگاران که با 

بررسی های دقیق در این خصوص روشنگری و  رفع ابهام نمودند تشکر کنم.
قالیباف با اشــاره به تحولات منطقه گفت: منطقه غرب آسیا امروز در شرایط بســیار حساسی قرار دارد، 
طرح های پیچیده ای برای درگیر کردن کشــورهای منطقه در جنگ های داخلی در جریان است، همچنین 
اختلاف افکنی میان کشورهای منطقه برای جلوگیری از به وقوع پیوستن همکارهای اقتصادی و ایجاد صلح 

پایدار در سراسر منطقه در دستور کار آمریکا و نیروهای وابسته به آنها قرار دارد.
وی اضافه کرد: حوادث دلخراشی همچون کشتار مردم بی گناه در مسجد فاطمیه قندهار و تلاش برای ایجاد 
یک جنگ داخلی در افغانستان، آشوب های مســلحانه و غیر قانونی در لبنان، تفرقه افکنی در عراق و اظهارات 
دروغ و تحریک آمیز از سوی برخی سران کشورهای منطقه در یک هفته گذشته، این دسیسه ها را آشکارتر از 

قبل می کند.
رییس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران خواهان حفظ صلح و امنیت در سراسر 
منطقه است و در هر کشوری اراده مردم را فصل الخطاب و منشأ رهایی از اختلافات و عامل خنثی شدن توطئه 
ها می داند، یادآورشد: هر گونه ایجاد تفرقه و یا اقداماتی که امنیت را در سراسر منطقه نقض کند، محکوم است و 

همه کشورها باید در راستای برقراری صلح و ثبات پایدار و افزایش روابط اقتصادی درون منطقه ای تلاش کنند.
قالیباف در پایان گفت: از وزارت امور خارجه می خواهیم که در این شرایط حساس و در راستای حفظ امنیت 
و ثبات منطقه ضمن انجام اقدامات لازم، مواضع حکیمانه و عاقلانه جمهوری اسلامی ایران را فعالانه منعکس و 

پیگیری کند.

 بورل: 
 با نقشه دوم برای مساله هسته ای 

ایران موافق نیستم
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا با تاکید بر 
از سرگیری هر چه ســریع تر مذاکرات احیای توافق 
هسته ای در وین، گفت: با پلان B )نقشه دوم( مطرح 
شده از ســوی مقامات صهیونیستی برای مواجهه با 

مساله هسته ای ایران در صورت شکست مذاکرات وین موافق نیست.
به گزارش روزنامه واشنگتن پست، جوزپ بورل که اخیرا انریکه مورا دستیار ارشدش از سفری به تهران 
به منظور ارزیابی موضع دولت جدید ایران درباره ازســرگیری مذاکرات احیای توافق هسته ای در وین 
بازگشته بود، گفت: آماده است پیش از از سرگیری این مذاکرات با مقامات ایرانی دیدار کند. اما همچنین 

گفت سید ابراهیم رییسی، رییس جمهور جدید ایران و تیم او زمان کافی برای آمادگی را سپری کرده اند.
بورل در جمع خبرنگاران گفت: من اگر آن ها بخواهند به بروکســل بیایند، آماده این کار هستیم. اما 
زمان محدود است. من درک می کنم که دولت جدید برای بررسی سوابق ]مذاکرات[ و برای تشکیل تیم 

مذاکرات به زمان احتیاج دارد اما این فرصت حالا دیگر سپری شده است. زمان بازگشت به مذاکرات است.
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا در پاســخ به این که در صورت شکست احتمالی در مذاکرات، 
»پلان B« در قبال ایران که از آن یاد می شود، شــامل چه چیزهایی خواهد بود، گفت: من نمی خواهم به 

پلان Bها فکر کنم. هیچ کدام از پلان Bهایی که به ذهنم می رسند خوب نیستند.
پیتر استانو سخنگوی ســرویس اقدام خارجی اتحادیه اروپا سه روز پیش گفته بود، جوزپ بورل برای 

ماموریتی متناظر با ماموریت مورا در تهران، به واشنگتن سفر کرده است.
به گفته استانو، »جوزپ بورل نیز به سهم خود به واشنگتن رفته است تا با آنتونی بلینکن، وزیر خارجه 

آمریکا درباره توافق هسته ای ایران دیدار و گفت وگو کند«.
پس از پیروزی جو بایدن در انتخابات ریاســت جمهوری 2۰2۱  آمریکا و تشکیل دولت جدید در کاخ 
سفید، موضوع بازگشت آمریکا به توافق هسته ای که دولت دونالد ترامپ در سال 2۰۱8 از آن خارج شده 
بود، طبق وعده انتخاباتی او در دستورکار سیاســت خارجی دولت بایدن قرار گرفت. قدرت های جهانی 
از جمله آمریکا، در ماه های گذشته شــش دور مذاکرات پیرامون احیای توافق هسته ای در وین را برگزار 
کردند. این مذاکرات میان ایران و دیگر اعضای کمیســیون مشــترک برجام و با حضور آمریکا درمحل 
مذاکرات برگزار شد. البته ایران و آمریکا مذاکرات مســتقیمی نداشتند و تنها از طریق نمایندگان دیگر 

کشورهای حاضر در مذاکرات در جریان مواضع یکدیگر قرار می گرفتند.
برگزاری دور هفتم این مذاکرات تا پس از تشکیل دولت سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور کشورمان 
به تاخیر افتاد. زمان دقیق از سرگیری مذاکرات مشخص نیست، اما ایران اخیرا هم زمان با برگزاری نشست 
سالانه مجمع عمومی ســازمان ملل گفته که این مذاکرات می تواند در آینده نزدیک از سر گرفته شود. 
مذاکرات وین در این راســتا پیش می رود که بتواند از طریق اقداماتی هماهنگ شــده، موجب بازگشت 

دوجانبه آمریکا و ایران به پایبندی کامل به توافق هسته ای شود.

رئیس دیوان عدالت اداری در نشست مشترک کارگروه 
تامین اجتماعی، اجرای آرای صادره از سوی هیات عمومی 
دیوان عدالت اداری به عنوان پارلمان حقوقی را برای همه 

سازمان ها لازم الاجرا دانست.
به گــزارش دیوان عدالــت اداری، حجت الاســلام و 
المســلمین حکمتعلی مظفری، رئیس دیــوان عدالت 
اداری، در نشســت تخصصی کار گروه تامین اجتماعی به 
منظور پیشگیری از طرح دعاوی در دیوان، احقاق حقوق 
شهروندان و آسیب شناسی قوانین و مقررات که با حضور 
رئیس سازمان تامین اجتماعی برگزار شد، ضمن تبریک 
آغاز امامت امام زمان )عج(، برگزاری جلسات پیشگیری 
و آسیب شناسی موضوعات را از دغدغه های اصلی دیوان 
عدالت اداری دانست و افزود: همه ما دور یک میز هستیم و 
دغدغه های مشترک داریم که چیزی غیر از احقاق حقوق 
شهروندان نیست و در این خصوص هر آن چیز که به دیوان 

عدالت اداری مربوط می شود درصدد رفع آن هستیم.
مظفری با اشــاره به اینکه دیوان عدالــت اداری تنها 
مرجعی است که براســاس قانون اساسی در حوزه عدالت 
اداری تشکیل شده اســت، گفت: دیوان عدالت اداری در 
حوزه پیشــگیری و آسیب شناســی موضوعات در کنار 
ســازمان تامین اجتماعی خواهد بود امــا فقط به تکلیف 
قانونی خود عمل خواهد کرد و زمینه اجرای قانون را فراهم 
می کند و آرایی که از سوی دیوان عدالت اداری صادر شود 

برای سازمان تامین اجتماعی لازم الاجرا می باشد.
رئیس دیوان عدالت اداری ملاک رسیدگی به پرونده ها 
را قانون دانســت و افزود: وقتی قانونی وضع می شود باید 
اجرایی شود و اگر قضات دیوان در خصوص سازمان تامین 
اجتماعی اقدام به صدور رای کنند، تامین اجتماعی تحت 
هر شــرایطی موظف به اجرای آن اســت و همین طور در 
خصوص آرای صادره از سوی هیات عمومی دیوان عدالت 

اداری به عنــوان پارلمان حقوقی برای همه ســازمان ها 
لازم الاجرا است.

وی افــزود: دغدغه اصلــی در دیوان عدالــت اداری 
رسیدگی به پرونده ها نیست بلکه همه هدف ما در دیوان 
و نظام اســلامی خدمت به مردم، حمایت از آن ها و احقاق 
حقوق مردم می باشــد که بخش مهمــی از این هدف در 
حوزه پیشگیری و آسیب شناسی می باشد و باید از جانب 
هر دو طرف صورت گیرد تا شرایط و ارائه خدمات به مردم 

تسهیل شود.
رئیس دیوان عدالت اداری با اشــاره به اصلاح قانون در 
برخی مــوارد، گفت: برخی از موضوعــات ایرادات قانونی 
دارد و باید قوانین اصلاح شــود اما بیشتر موارد را باید خود 
سازمان ها و دستگاه های مربوطه اصلاح کنند و از صدور 
بخشنامه های غیر قانونی و غیر شفاف خودداری کنند تا 

نیازی به مراجعه به دیوان نباشد.

مظفــری در پایان مــوارد مهمی که موجــب اطاله 
دادرســی در دیوان عدالت اداری می شــود را به سازمان 
تامین اجتماعی و دیگر دســتگاه های اجرایی تذکر داد 
و افزود: پاســخ ها از طرف برخی ســازمان ها کلیشه ای و 
فرمی می باشــد و همان جوابی که در رســیدگی بدوی 
به دیوان ارائه کرده اند در رســیدگی تجدیدنظر نیز ارائه 
می کنند همین طور نامه های صادره از سوی دیوان برای 
دستگاه های اجرایی طبق قانون ظرف مدت یک ماه باید 
پاسخ داده شــود که متاسفانه از ســوی دستگاه اجرایی 
رعایت نمی شود و موجب طولانی شــدن زمان دادرسی 
می شــود که عدم اجرای این موارد بــا عدالت محوری و 

احقاق حق سازگاری ندارد.

تذکر رئیس دیوان عدالت اداری به سازمان تامین اجتماعی 
و  برخی دستگاه های اجرایی

جلســه کارگروه نجات دریاچه ارومیه به ریاســت معاون اول رئیس 
جمهور برگزار شد. به گزارش ایسنا، محمد مخبر در این جلسه با تاکید 
بر اینکه احیای دریاچه ارومیه علاوه بر موضوع محیط زیست به سلامت 
و معیشت مردم و اعتبار و حیثیت نظام جمهوری اسلامی ایران مرتبط 

اســت، افزود: احیای دریاچه ارومیه تنها دغدغه مردم استان های حوزه 
این دریاچه نبوده بلکه خواست عمومی ملت ایران است که این دریاچه 
را سرمایه ملی می داند، ضمن آنکه اثرات مخرب زیست محیطی خشک 
شدن این دریاچه می تواند کشور را با آسیب ها و مشکلات زیادی مواجه 

کند. معاون اول رئیس جمهور همچنین بر اتمام و تکمیل اقدامات و طرح 
های نیمه تمام و سخت افزاری احیای دریاچه ارومیه از جمله طرح های 
انتقال آب از حوضه های آبریز و اقدامــات محقق کننده تثبیت دریاچه 

ارومیه تا پایان سال جاری تاکید کرد.

معاون اول رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه 
بحران کمبود آب و خشکسالی از بحران های مهم در جهان است، ادامه 
داد: ایران به دلیل موقعیت جغرافیایی و قرار داشتن در وضعیت خشک 
و نیمه خشک با مخاطراتی روبرو است که البته با مدیریت مصرف بهینه 

منابع آب می توان با این مسئله مقابله کرد.
مخبر همچنین وزارت نیرو را مکلف کرد با همــکاری وزارت جهاد 
کشاورزی، ســازمان حفاظت محیط زیســت و دبیرخانه ستاد احیای 

دریاچه ارومیه ظرف دو هفته آینده ضمن آسیب شناسی از وضعیت فعلی 
دریاچه ارومیه و روند اجرای طرح های احیای این دریاچه گزارش جامعی 
مشــتمل بر راهکارهای عملی برای تصمیم گیری به جلســه آتی ارایه 
نماید. در این جلسه که وزیر نیرو، رئیس سازمان حفاظت محیط زیست و 

استانداران آذربایجان غربی و کردستان نیز حضور داشتند، 
در ادامه وزارت نیرو نیز گزارشی از طرح های انتقال آب از حوضه های 

آبریز برای احیا و تثبیت دریاچه ارومیه ارائه کرد.

مخبر: طرح های نیمه تمام احیای دریاچه ارومیه باید تکمیل شود



3 اقتصاد

نخستین بودجه دولت سیزدهم در ماه های آینده تقدیم مجلس خواهد 
شد؛ بودجه ای که گفته می شود قرار است بدون کسری باشد. راه حل دولت 

برای بودجه ای بدون کسری و تورم چیست؟
به گزارش ایرناپلاس، پاییز فصل پرکاری برای دولت ها و به طور خاص، 
سازمان برنامه و بودجه است زیرا براساس قانون، دولت باید تا نیمه آذر هر ماه، 
لایحه بودجه سال آینده را به مجلس تقدیم کند. بودجه به  عنوان سند دخل 
و خرج دولت، یکی از اسناد مالی مهم کشور است که بر متغیرهای اقتصادی 
همچون تورم، تأثیرگذار است و همچنین از آن ها تأثیر می پذیرد. مسعود 
میرکاظمی رئیس ســازمان برنامه و بودجه در اظهار نظرهای اخیر خود، 

رویکرد دولت سیزدهم به بودجه را نشان داده است.
به گفته وی، نگاه دولت به بودجه ۱۴۰۰ »نگاه تحولی« اســت. رئیس 
ســازمان برنامه و بودجه بر این باور است که در ســال های گذشته به دلیل 
کسری بودجه و محقق نشدن درآمدها، برنامه ها خلق پول افسار گسیخته 

اتفاق افتاده و به همین دلیل، تورم بالایی بر اقتصاد کشور تحمیل شده است.
حال پرسش اینجاست که دولت چگونه می تواند از مسیر سیاست هایی 
که در بودجه پیش می گیرد، نه تنها تورم را تشــدید نکند، بلکه به بخشی از 
برنامه کاهش تورم تبدیل شود؟ مهم ترین دلیل تورم زایی، کسری بودجه 
ساختاری در ایران اســت. سیاست کســری بودجه یکی از سیاست های 
شناخته شده اقتصادی است که در برخی از دوره ها و برخی از کشورها قابل 
تجویز است. با این حال از آنجایی که کسری بودجه در کشور ما نه به صورت 
یک سیاســت اقتصادی مؤثر، بلکه به دلیل بی انضباطی مالی دولت به یک 
مشکل ساختاری در اقتصاد تبدیل شــده، آثار منفی همچون تورم زایی و 

تشدید تورم را به همراه داشته است.
کسری بودجه چگونه موجب تورم می شود؟

تأمین کسری بودجه از طریق استقراض دولت از بانک مرکزی منجر به 
تورم و تشدید تورم می شود. اقتصاددانان دست درازی دولت به منابع بانک 

مرکزی را برای تأمین کسری بودجه با عنوان »پولی سازی کسری بودجه« 
می شناسند. استفاده دولت از منابع شبکه بانکی و به طور خاص، بانک های 
دولتی، مسیر غیرمستقیم دولت ها برای پولی کردن کسری بودجه است که 
این مسیر نیز، نتیجه ای جز بروز تورم و تشدید تورم برای اقتصاد کلان کشور 
به همراه ندارد. یکی از راه  حل هایی که می تواند کسری بودجه دولت را بدون 

آثار تورمی آن تأمین کرد، استفاده از اوراق بدهی است.
هزینه های دولت از درآمدهای آن پیشی می گیرد، دولت به گروه هایی که 
به آنها تعهد پرداخت دارد، مانند پیمانکاران، بدهکار می شود و کسری بودجه 
اتفاق می افتد. اگر اوراقی بر پایه این بدهی ها و سایر بدهی های دولت منتشر 
شــود، دولت می تواند بدهی  خود را از طریقی غیر از بانک مرکزی و شبکه 
بانکی تأمین کند. بنابراین اوراق بدهی، روشــی برای تأمین کسری بودجه 

بدون بروز آثار تورمی است.
برای اینکه اوراق بدهی بتواند به درستی در مسیر تأمین کسری بودجه 

دولت قرار گیرد، لازم است به دو عامل توجه شود؛ تاریخ سررسید و نرخ.
با توجه به برگزاری چند دوره حراج اوراق بدهی و بررسی رفتار خریداران، 
به نظر می رسد سررسیدهای کوتاه تر برای خریداران جذاب تر هستند. به 

 عنوان مثال با تغییر سررسیدهای 2 ساله به سررسیدهای یک ساله و 6 ماهه، 
فروش اوراق بدهی رونق در چند دوره اخیــر رونق گرفته، تا جایی که در دو 
مرحله حراج پایانی شهریورماه، 2۴ هزار و ۱۴۰ میلیارد تومان اوراق بدهی 
به فروش رسید که در مقایسه با مراحل قبل، افزایش حدود ۴۳ درصدی را 

نشان می دهد.
با این حال، عامــل دیگر یعنی نرخ بازدهی اوراق نیز در تأمین کســری 
بودجه دولت از طریق اوراق، تأثیرگذار است. نرخ هایی پایینی که در مقایسه 
با تورم و نیز در مقایسه با نرخ  سایر اوراق قابل معامله با بازار جذابیت نداشته 
باشــد، به حراج های بدون متقاضی تبدیل خواهد شد که نمی تواند قدمی 

برای تأمین کسری بودجه دولت بردارد.
انتقادها به اوراق بدهی

اوراق بدهی یکــی از ابزارهای نوپا در ایران برای جبران کســری بودجه 
دولت بدون مواجهه با پیامدهای منفی آن ماننــد تورم زایی و افزایش تورم 
اســت که با دو نقد مواجه می شــود. یکی از انتقادهای وارد شده به انتشار 
و فروش اوراق بدهــی، افزایش حجم بدهی های دولت اســت. این گروه از 
منتقدان، هشدار می دهند که با فروش اوراق، نسبت بدهی دولت به تولید 
ناخالص داخلی افزایــش خواهد یافت و این موضوع می تواند کشــور را در 
معرض بحران بدهی قرار دهد. این در حالی است که موضوع بحران بدهی، 
به افزایش نسبت بدهی های خارجی به تولید ناخالص داخلی اشاره دارد و 

فروش اوراق به معنای بدهی داخلی است.
انتقاد دوم، تأثیری اســت که اوراق بدهی بر بازار سرمایه و بورس از خود 
برجا می گذارد. این گروه از منتقــدان معتقدند اوراق بدهی به عنوان رقیب 
سایر اوراق بهادار وارد بازار سرمایه می شود و مانعی برای رشد بورس است؛ 
آن هم در حالی که با توجه به نرخ اوراق، نمی توان تأثیری برای آن بر بورس 
در نظر گرفت. علاوه بر این، اوراق خود می توانند در صورتی که شرایط بازار 

سرمایه مناسب باشد، به این بازار رونق خواهد داد.

تلاش برای بودجه نویسی بدون تورم طی هفته گذشته رقم خورد؛
رشد 13 درصدی حجم و ارزش 

معاملات بورس کالا
هفته گذشــته یک میلیــون و 8۱۷ هزار تن 
انواع کالا به ارزش ۱22 هزار میلیارد ریال در بازار 
فیزیکی بورس کالا مورد دادوستد قرار گرفت که 
نسبت به هفته دوم پاییز حجم و ارزش معاملات 
هر یک جداگانه رشــد ۱۳ درصــدی را تجربه 

کردند.
به گزارش روابط عمومی شرکت بورس کالای 
ایران، طی هفته اخیر در تالار محصولات صنعتی 
و معدنی یک میلیون و ۳2۳ هزار تن انواع کالا به 

ارزش بیش از 5۷ هزار میلیارد ریال معامله شد.
در این تالار ۹8۰ هزار  و 52۰ تن سیمان، ۱8۴ 
هزار و 8۰۷ تن فولاد، ۱۱ هــزار و ۳25 تن مس، 
6 هزار و ۷25 تن آلومینیوم، ۱5 تن کنســانتره 
فلزات گرانبها، ۴ هزار و 5۰ تــن روی، ۱۳5 هزار 
تن ســنگ آهن، 2 هزار تــن کک، 2۰ کیلو گرم 
شــمش طلا و 2 هزار و 5۰۰ تن آهن اســفنجی 

مورد دادوستد قرار گرفت.
گفتنی است، در هفته معاملاتی مذکور در دو 
بخش داخلی و صادراتی تالار فرآورده های نفتی 
و پتروشــیمی ۴8۴ هزار و ۱۳2 تن انواع کالا به 

ارزش 62 هزار میلیارد ریال به فروش رسید.
در این تالار 2۱۱ هزار تــن وکیوم باتوم، ۱۰۴ 
هزار تن قیر، ۷5 هزار و ۳۹۳ تن مواد پلیمری، ۳۳ 
هزار و ۹۳5 تن مواد شیمیایی، ۳۳ هزار و 5۰۰ تن 
لوب کات، ۴ هزار و ۹8۹ تن روغن پایه، 5۰۰ تن 
سلاپس واکس، ۱۰5 تن عایق رطوبتی و 2۰ هزار 

و 8۰۰ تن گوگرد معامله شد.

چالش فعالان صنعت نیروگاهی 
با توقف خرید تضمینی برق

عضو هیات مدیره ســندیکای صنعت برق از 
بهره برداری ۱۰ مگاوات نیروگاه جدید خبر داد و 
گفت: نیروگاه کوشک یزد با کیفیت ترین نیروگاه 
کشــور بوده که عملیات اجرایی آن اواخر آذرماه 
سال گذشته آغاز و ابتدای تیرماه امسال به شبکه 
برق متصل شد. این نیروگاه ۱۰ مگاواتی یکی از 
بهترین نیروگاه ها به لحاظ فنی بوده که برای آن 

پنج میلیون یورو سرمایه گذاری شده است.
به گزارش ایسنا، ســید فریدالدین معصومی 
در نشســتی خبری با بیان این که این پروژه جزو 
معــدود پروژه هایی بــوده که ســرمایه گذاری 
آن کاهش یافته اســت، اظهار کــرد: امیدواریم 
که بتوانیــم نقش گســترده تری در ســاخت 

نیروگاه های خورشیدی داشته باشیم.
وی با تاکید بر این که مــا طراحی کرده ایم که 
بتوانیم بحران صنعت بــرق را حل کنیم، گفت: 
یکــی از راهکارهــای کوتاه مــدت تاکید روی 
نیروگاه های خورشیدی اســت چرا که به لحاظ 
انــرژی خورشــیدی پتانســیل های بالایی در 
کشور وجود دارد. ضمن این که زمان احداث این 
نیروگاه ها کوتاه اســت و می توان در کوتاه مدت 

روی آن حساب باز کرد.
عضو هیات مدیره سندیکای صنعت برق ادامه 
داد: یکی از گلایه های مــا در دولت قبل این بوده 
که هیچ کمکی به بخش خصوصی برای توسعه 
نیروگاه سازی نشده اســت و این در حالی است 
که اگر بخش خصوصی ورود کند در کوتاه مدت 
می توان مشکل برق کشور را حل کرد چرا که زمان 
پیک تولید برق خورشیدی و نیاز به مصرف برق در 
تابستان است و این نیروگاه ها می توانند پاسخگو 

باشند.
معصومی با بیان این که در حال حاضر حدود 
2۰۰ میلیارد تومان مطالبه از دولت داریم، تصریح 
کرد: یکی دیگر از مشکلات ما عدم ارائه تسهیلات 
ارزان قیمت اســت ضمن این که صندوق توسعه 
ملی این امکان را ندارد که ســرمایه ای در اختیار 

ما قرار دهد.

اختلاف قیمت 12 تا 17 هزار 
تومانی تخم مرغ تنظیم بازاری 

و آزاد!
قیمت هر شانه تخم مرغ در مغازه های سطح 
شهر تهران 55 تا 6۰ هزار تومان و در میادین میوه 

و تره بار ۴۳ هزار تومان است.
به گزارش ایسنا، بر اساس مشاهدات میدانی 
از خرده فروشی های ســطح شهر تهران قیمت 
هرشانه تخم مرغ ۳۰ عددی به وزن دوکیلوگرم 
55 تا 6۰ هزار تومان و هر عدد تخم مرغ نیز ۱8۰۰ 

تا 2۰۰۰تومان است.
در میادین میوه و تره بار نیز هر شانه تخم مرغ 
۳۰ عددی تنظیم بازاری با قیمت ۴۳ هزار تومان 
به مصرف کنندگان عرضه می شــود. این یعنی 
اختلاف قیمت هر شــانه تخم مرغ در مغازه ها و 

میادین میوه وتره بار ۱2 تا ۱۷ هزار تومان است.
گفتنی است که فعالان صنعت طیور افزایش 
قیمت تخم مرغ در ماه های اخیر را ناشی از دلال 
بازی، شفاف نبودن سیســتم توزیع،  عدم ابلاغ 
قیمت مصوب بر اساس افزایش هزینه های سال 
جدید،  بالا رفتن هزینه های تولید آب، برق، گاز، 
کرایه حمل و نقل و نظایر آنهــا،  حذف چندین 
میلیون قطعه مــرغ تخم گذار از ابتدای ســال و 

دستوری بودن قیمت ها می دانند.

  خبــر

 شمارش معکوس برای آغاز 
ساخت 4 میلیون مسکن ارزان 

طرح ســاخت چهار میلیون واحدی مسکونی 
که به دســتور رییس جمهوری در دستور کار قرار 
گرفته، در آســتانه تعیین رقم تسهیلات اعطایی و 
آغاز ثبت نام در ۳۱ استان کشــور قرار دارد؛ اجرای 
این طرح می تواند بخش زیادی از کسری ساخت و 

ساز در کشور را برطرف کند.
به گزارش ایرنا، همزمان بــا تامین زمین های 
جدید برای آغاز ساخت سالیانه یک میلیون واحد 
مســکونی ارزان و با کیفیت، ثبت نام از متقاضیان 
در روزهای آینده انجام و برنامه دولت برای جبران 

کسری مسکن شروع می شود.
اکنون قیمــت هر متر خانــه در پایتخت از ۴.5 
میلیون تومان در اردیبهشــت ۱۳۹6 به رقم ۳۱.۷ 
میلیون تومان در شــهریورماه ۱۴۰۰ رســیده که 
افزایــش 6۰۰ درصدی را نشــان می دهد. همین 
موضوع عزم دولت برای کوتاه کردن صف متقاضیان 
جامانده خرید مسکن را جدی تر ساخته، بنابراین 
قرار است با مشارکت افراد در طرح ساخت مسکن 

چهار میلیونی، این صف کوتاه تر شود.

با حکم وزیر راه و شهرسازی؛
سرپرست مرکز اطلاع رسانی 

وزارت راه وشهرسازی منصوب شد
وزیر راه و شهرسازی در حکمی »امین کیایی« 
را به عنوان سرپرســت جدید مرکــز ارتباطات و 
اطلاع رسانی وزارت راه و شهرسازی را تعیین کرد.

به گزارش وزارت راه و شهرســازی، »رســتم 
قاســمی«، در حکمی »امین کیانی« را به عنوان 
»سرپرســت مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی« این 

وزارتخانه منصوب کرد.
در حکم رســتم قاســمی برای انتصاب امین 
کیانی آمده اســت: نظر به تعهد، سوابق و تجارب 
جنابعالی به موجب این حکم شــما را به ســمت 
سرپرست مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی منصوب 
می نمایــم. هماهنگی سیســتمی و بکارگیری 
مدیران جــوان گام دوم انقلاب در ســازمان ها و 
شــرکت های تابعه در حوزه ارتباطــات و روابط 
عمومی، نظارت و اســتفاده از جوانان متخصص و 
کارآمد در مراکز روابط عمومی استان ها، پوشش 
اخبار و برنامه های وزارتخانه در رسانه های داخلی 
و بین المللــی، تولید و اطلاع رســانی محتواهای 
تخصصــی با توجه بــه رســالت و ماموریت های 
وزارت راه و شهرسازی از مطالبات اینجانب است 
که انتظار می رود نسبت به آن دقت لازم را داشته 

باشید.
امید اســت با اتکال به الطاف الهی، در اجرای 
سیاست های نظام و استفاده از تمامی ظرفیت ها 
و استعدادهای بالقوه وزارتخانه اهتمام ویژه داشته 
و با تمتع از تجارب خویش، در چارچوب قوانین و 
مقررات در ایفای بهینــه و مطلوب وظایف محوله 

موفق و موید باشید.

استارلینک اینترنت سریع تری 
برای هواپیماها فراهم می کند

ایلان ماســک از طرح اســپیس ایکس برای 
استفاده از استارلینک برای وای فای حین پرواز 
خبر داد و گفت که این سرویس می تواند اتصالی 
با تأخیر پایین و ســرعت نیم گیگابیت را در هوا 

فراهم کند.
به گزارش سی ان بی ســی، ایلان ماســک از 
طرح اسپیس ایکس)SpaceX( برای استفاده 
از استارلینک )Starlink( برای وای فای حین 
پرواز اشــاره و تأکید کرد که شــرکت او در حال 
مذاکره با خطوط هوایی برای افزودن ســرویس 
اینترنت ماهواره ای با سرعت بالا است. ماسک در 
توییتی نوشت: اگر می خواهید این سرویس را در 

هواپیمای خود بخواهید، اطلاع دهید.
استارلینک برنامه شرکت اسپیس ایکس برای 
ایجاد یک شبکه اینترنتی متصل به هم با هزاران 
ماهواره اســت و برای ارائه اینترنت پرسرعت به 
مصرف کنندگان در هر نقطه از کره زمین طراحی 
شده است. اسپیس ایکس پیشتر اعلام کرده بود 
که »محصول هوایی در حال توســعه« دارد و در 
حال مذاکره با چندین شرکت هواپیمایی برای 

افزودن وای فای استارلینک در پرواز است.
اســپیس ایکس تــا امــروز ۱۷۴۰ ماهواره 
اســتارلینک را به فضا پرتاب کرده بیش از ۱۰۰ 
هزار کاربر در ۱۴ کشــور دارد و قیمت سرویس 
آن ۹۹ دلار در ماه اســت. جاناتان هافلر ، معاون 
رئیس اسپیس ایکس، اوایل ســال جاری گفت 
که این شرکت در حال مذاکره با چندین شرکت 
هواپیمایی برای افزودن وای فای استارلینک در 
پرواز اســت. هافلر در ماه ژوئن گفت: ما اقداماتی 
را انجام داده ایم و به دنبال آن هستیم تا محصول 
نهایی تولیــد شــود و در آینــده نزدیک روی 

هواپیماها قرار گیرد.
ماســک پیش از این گفته بود کــه »دریافت 
مجــوز و تایید مقــررات« زمــان اســتفاده از 
استارلینک توســط خطوط هوایی را مشخص 
می کند، زیرا این ســرویس باید بــرای هر نوع 
خطوط هواپیمایی، مجوز داشــته باشد. ماسک 
همچنین در توییتــی در ماه ژوئــن گفته بود: 
تمرکز این ســرویس بر بوئینگ ۷۳۷ و ایرباس 
A۳2۰ اســت که به کاربران بیشتری سرویس 

ارائه می دهند.

  خبــر

 سال هفدهم   شماره ۴۰8۹   26 مهر ۱۴۰۰  

  
 رئیس اتاق بازرگانی ایران هشدار داد

خطر تورم سرسام آور در اقتصاد 
ایران!

رئیس اتــاق بازرگانی ایران می گویــد اگر برخی 
تصمیمات غلط در ســطح کلان اقتصاد ایران اصلاح 
نشود، خطر رشد سرســام آور تورم کشــور را تهدید 

خواهد کرد.
به گزارش ایسنا، بر اساس گزارش مرکز آمار، نرخ تورم در اقتصاد ایران چند ماه گذشته را در عدد بالای ۴۰ 
درصد گذرانده و در آخرین آمار عدد آن از مرز ۴5 درصد نیز گذشته است. بسیاری از فعالان اقتصادی هشدار 

می دهند که در صورت اصلاح نشدن برخی رویه های کلان، لمس تورم های شدیدتر نیز ممکن خواهد بود.
رئیس اتاق بازرگانی ایران در جلسه مشترک با اعضای کمیســیون جهش و رونق تولید مجلس، گفته: 
اگر نگاهی تاریخی به عملکرد دولت ها، با هر گرایش و رویکرد فکری نســبت به مسئله اقتصادی بیندازیم، 
درمی یابیم که برآورد اقدامات انجام شــده از جانب آنها، نه تنها به حل مشکلات و مسائل اقتصادی کشور 

کمکی نکرده بلکه چالش هایش را افزون کرده است.
او ادامه داد: در این میان، دولت سیزدهم، میراث دار بزرگ ترین بحران ها بوده و باید از تحریم و چالش های 

ارزی تا شیوع بیماری کرونا و مشکلات مهم در بخش منابع آبی و انرژی را چاره جویی کند.
رئیس پارلمان بخش خصوصی ایران تأکید کرد: در وضعیت کنونی و در تنگنای مشکلات، هرگونه خطای 

راهبردی موجب افزایش حجم نقدینگی می شود و تورمی سرسام آور را برای آینده در پی خواهد داشت.
او متذکر شــد: در گذشــته برای عبور از هر پیچ ســخت، به اقدامات اورژانســی متوسل شدیم، 
درحالی که اقتصاد کشــور، تصمیمات سخت و اصلاحات ریشه ای نیاز داشــت. امروز اقتصاد کشور 
نه از منظر سیاســت داخلی و نه در بحث سیاست خارجی، حرف اول را در کشــور نمی زند و اولویت 
نخست هم نیست. همه این مسائل باعث می شود تا کشــور به سراشیبی بحران فروافتد و رتبه آن در 

شاخص های جهانی، مکرر تنزل یابد.
رئیس اتاق ایران بار دیگر به موضوع »تولید« و نیازهای این بخش اشاره کرد و گفت: در حال حاضر سه قوه 
بر این مبحث مهم متمرکز هستند اما آیا آنچه تحت همین عنوان پیگیری می شود، کارآمدی و اثرگذاری 
کافی دارد؟ در کشوری که با محدودیت منابع مواجه است، باید مشخص شود که آیا حمایت مادام العمر از 
بعضی بخش های تولیدی اثرگذاری لازم را ایجاد می کند یا نه و اینکه اساســاً کدام بخش ها باید در اولویت 

حمایت ها قرار بگیرند؟
او ادامه داد: امروز همه به دنبال شناسایی واحدهای تولیدی هستند که به هر دلیل تعطیل شده اند؛ اما آیا 
فعال شدن آن کارخانه ای که محصولش به زودی حتی در بازار داخلی هم مصرف کننده ندارد، با منابعی که 
ارزشمند و توأمان محدود هستند، منطقی خواهد بود؟ آیا می شود بدون شناسایی عوامل توقف فعالیت یک 
واحد تولیدی، برای راه اندازی مجدد آن اقدام کرد؟ تقاضای ما این اســت که کمیسیون ویژه جهش تولید 

مجلس به این موضوعات توجه ویژه داشته باشد.
شافعی در بخش دیگری از ســخنانش به سیاســت های ارزی پرداخت و گفت: ۳5 درصد کل صادرات 
توســط بخش خصوصی واقعی صورت می گیرد و 65 درصــد دیگر که واحدهای دولتــی، نیمه دولتی و 
خصولتی هستند؛ در ۹۰ درصد موارد، مواد خام و یا نیمه خام را صادر می کنند. مشکل اینجاست که دولت ها 
به جای آنکه منابع ارزی را در اقتصاد ملی مورد استفاده قرار دهند و عرضه ارز را به نفع بخش های مولد افزایش 

دهند؛ فقط سیاست کنترل قیمت را در این بخش دنبال کرده اند.
شافعی درباره نظام قیمت گذاری به عنوان یکی دیگر از موضوعات مهم و پر چالش در این ایام، عنوان کرد: 
بسیاری از اقدامات و تصمیمات در قالب شعار کنترل تورم مطرح می شود اما غایت آن رشد بهای تمام شده 
تولید بوده است. آیا منطقی است درحالی که قیمت نهاده های تولیدی افزایش می یابد، در ادامه زنجیره تولید، 
به صنعتگر و تولیدکننده دستور داده شود تا قیمت را ثابت نگاه دارد؟ اصلاً در چنین شرایطی، تولید ممکن و 

مقرون به صرفه خواهد بود؟

 صادرات خطوط تولید صنایع 
غذایی به کانادا و آلمان

رئیس مرکز ساخت داخل صنایع ماشین سازی و 
تجهیزات با بیان اینکه توان ساخت حداقل 65 درصد 
ماشین آلات و تجهیزات خطوط تولید پتروشیمی، 
پالایشگاه و فولاد در داخل وجود دارد، گفت: با توجه 
به پیشــرفت خوب خطوط تولید صنایع غذایی در 

کشور، این محصولات صادراتی هستند و نه تنها به کشورهای همســایه، بلکه به کانادا و آلمان نیز صادر 
می شود.

سید محمد مهدی هادوی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به فعالیت انجمن های صنفی در حوزه تجهیزات 
و ماشین آلات صنعتی در بخش های مختلف از جمله تجهیزات صنعتی، تجهیزات صنعت نفت و ماشین 
آلات صنایع غذایی، صنایع دارویی و ماشین آلات خطوط تولید، اظهار کرد: حدود 8۰۰ واحد تولیدی در 
حوزه ماشین آلات و تجهیزات صنعتی  فعال هستند و با توجه به پیاده شدن قانون حداکثر استفاده از توان 
تولیدی و خدماتی کشور و حمایت از کالای ایرانی، خیلی از نیازهای صنعتی کشور به جای خرید خارج، 

تولید داخل می شود.
وی با بیان اینکه این شرایط باعث شده خیلی از صنایع با ظرفیت کامل فعالیت کنند و به دنبال توسعه 
واحد خود باشند، وضعیت کشــور در بخش ماشین سازی و تجهیزات را »نســبتا خوب« توصیف کرد و 
گفت: در بخش راه اندازی خطوط تولید هم نیاز داریم در بخش طراحــی و راه اندازی خط تولید فعالیت 
کنیم. به عبارت دقیق تر نمی خواهیم کارخانه را از خارج کشــور وارد و فقط راه اندازی کنیم، بلکه باید در 
کشور کارخانه سازی داشته باشیم. در این بخش، یعنی صنعت طراحی و راه اندازی خطوط تولید، برخی 
شرکت های پیمانکاری از گذشته فعالیت می کردند، اما با توجه به سیاست های جدید وزارت صمت این 
کشور در توسعه و تقویت این واحدهای طراحی اقدامات جدیدی انجام شده و در حال حاضر ایران می تواند 
در طراحی پلنت های پتروشیمی، فولاد، آلومینیوم، نفت و گاز، فعال باشد و خطوط را طراحی و راه اندازی 

کند.
رئیس مرکز ساخت داخل  صنایع ماشین ســازی و تجهیزات با اشاره به اینکه وقتی خطوط در کشور 
طراحی می شود، ماشــین آلات هم از بازار داخل تامین می شود، تصریح کرد: این در حالی است که وقتی 

شرکتی از خارج برای طراحی کارخانه وارد می شود، اکثر ماشین آلات را نیز از خارج تامین می کند.
هادوی درباره توان صادرات در این حوزه نیز گفت: در حال حاضر با توجه به پیشرفت خوب خطوط تولید 
صنایع غذایی در کشور، این محصولات صادراتی هستند و نه تنها به کشورهای همسایه، بلکه به کانادا و 
آلمان نیز صادر می شود. در سند سیاستی بخش ماشین آلات هم مقرر شده روی بحث صادرات خطوط 
تولید و ماشین آلات بیشتر کار شود. البته برخی محدودیت هایی که برای کشور ما وجود دارد در این زمینه 

تاثیرگذار است.
صادرات 200 میلیون دلاری ماشین آلات و تجهیزات صنعتی

وی افزود: در حال حاضر حدود 2۰۰ میلیون دلار صادرات به صورت رســمی در حوزه ماشین آلات، 
تجهیزات صنعتی و خطوط تولید انجام می شود، اما تبادل کالا و محصولات با موارد یاد شده بیشتر از این 
مقدار است که به صورت تبادل حساب می شود و آماری در این زمینه در دسترس نیست. البته برنامه ریزی 
شده سالانه حداقل ۱5 درصد صادرات و ۱۰ درصد عمق ساخت داخل در این حوزه افزایش پیدا کند که 

در سند سیاستی ماشین آلات و تجهیزات مصوب وزارت صمت در خرداد ماه امسال نیز ثبت شده است.
به گفته رئیس مرکز ســاخت داخل صنایع ماشــین ســازی و تجهیزات، در بخش خطوط تولیدی 
پتروشیمی، پالایشــگاه فولاد در قانون حداکثر مقرر شده 5۱ درصد ماشــین آلات ساخت داخل باشد. 
اما بررسی توان کشور در حوزه های یاد شده نشــان می دهد، می توانیم حداقل 65 درصد ماشین آلات و 
تجهیزات خطوط تولید پتروشیمی، پالایشگاه و فولاد را در داخل کشــور بسازیم که با توجه به سرمایه 

گذاری بالا در این خطوط، حجم قابل توجهی است.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پیامی به مناسبت 
بیست و سوم مهرماه)پانزدهم اکتبر( روز جهانی عصای 
سفید، تشکیل شبکه ملی تشــکل های افراد دارای 
معلولیت بینایی و ایجاد ارتباط بــا مدیران اجرایی در 
سطوح مختلف را مصداق عینی قابلیت های افراد نابینا 

و کم  بینا در عرصه مشارکت های اجتماعی دانست.
به گــزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی 
وزارت تعــاون، کار و رفــاه اجتماعــی، در متن پیام 
»حجت الله عبدالملکی« آمده است: آگاهی، سرمایه  
ای امیدبخش در جامعه نابینایان کشــور اســت که 
با گام هایی اســتوار، افق نگاه خویش را به دورنمایی 
روشــن و فردایی بهتر دوخته  اند و همچنان موانع را 
هوشمندانه در می نوردند تا ثابت کنند که »نابینایی، 
تنها در چشم  های فروبســته خلاصه نمی  شود بلکه 
دنیایی است پویا و روشــن که امید به فردا و عشق به 

زندگی در آن می  جوشد.«

پیام ادامه یافت: بیست و سوم مهر ماه، روز جهانی 
عصای ســفید، روزی که پیامی آشــنا را در اذهان 
جامعه منعکس می سازد؛ توجه به حقوق افراد نابینا 
و کم  بینا و رفع موانع مشارکت اجتماعی آنان، وظیفه 
دینی و انسانی همه ما و لازمه توسعه یافتگی است. 
پیام بیست و سوم مهر ماه را در حالی می شنویم که 
جامعه ما از یک سو با پیامدهای اقتصادی و اجتماعی 
ناشی از تحریم های ظالمانه دشمنان و از سوی دیگر با 
مشکلات ناشی از شیوع بیماری کووید-۱۹ دست به 
گریبان است؛ شرایطی که تمامی اقشار مردم به ویژه 
افراد آسیب  پذیر را در مناســبات اجتماعی و فراهم 
ساختن امکانات معیشتی با مشــکلات عدیده ای 

روبرو ساخته است.
در پیام وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی آمده است:  
بدیهی است در چنین شرایطی، افراد نابینا و کم  بینا 
با مشکلات بیشتری روبرو خواهند شد، علاوه بر این، 

احتمال تماس با آلاینده  هــای محیطی، ارتباطات 
اجتماعی این افراد را محدودتر می  ســازد و بر نگرانی  
های آنان می افزاید. با این حال، جای بسی خرسندی 
است که بارقه  های امید و تلاش در جامعه اسلامی ما 
بیش از پیش تجلی یافته و عزم ملی برای رفع مشکلات 
گروه  های مختلــف به ویژه افــراد دارای معلولیت به 

عنوان یک اولویت در دستور کار متولیان امر قرار دارد.
عبدالملکی در این پیام به برنامــه های دولت در 
رسیدگی به مشــکلات جامعه معولان آمده است: با 
تشکیل دولت ســیزدهم، در سایه عنایات پروردگار، 
بخش عمده  ای از برنامه بر حل مشــکل اشــتغال 
و توســعه امکانات رفاهــی متمرکز شــده و برنامه  
ریزی های منسجم  تری برای گسترش فرصت  های 
شــغلی مورد انتظار نابینایان انجام خواهد شــد. پر 
واضح است که اصلی  ترین سرمایه ما در پیمودن این 
مسیر، بهره  مندی از نظرات ارزنده نخبگان و فعالان 

امور روشندلان و اهتمام این افراد به تشکیل نشست 
 های مشترک در سطوح مختلف وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی و رایزنی مؤثر با همکاران خدوم در این 

وزارتخانه و سازمان های زیرمجموعه آن است.
در بخش دیگر این پیام آمده است: امروز، روشندلان 
جامعه ما با قرار گرفتــن در قله  هــای آگاهی و بلوغ 
اجتماعی، منشاء اثربخش ترین حرکت ها محسوب می 
 شوند که تشکیل شبکه ملی تشــکل  های افراد دارای 
معلولیت بینایی و ایجاد ارتباط بــا مدیران اجرایی در 
سطوح مختلف، نمایندگان خانه ملت، اصحاب رسانه 
و اقشار مختلف مردم، مصداق عینی قابلیت  های افراد 
نابینا و کم  بینا در عرصه مشارکت  های اجتماعی است. 
با این حال وظیفه دولت در حمایت همه  جانبه از این 

افراد، بر مسئولان امر پوشیده نیست.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

تشکیل شبکه ملی تشکل های معلولیت بینایی، مصداق 
مشارکت اجتماعی است
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شهردار قم از افتتاح و بهره برداری ۱6 طرح بزرگ و شاخص عمرانی، 
فرهنگی و خدماتی توســط شهرداری این کلان شــهر تا پایان امسال 
خبرداد و گفت: برنامه های متنوعي براي »روز قم« برای سومین سال در 

هفته های آینده برگزار می شود.
به گزارش  شاخه سبز ، دکتر سیدمرتضی ســقائیان نژاد در دیدار با 
آیت الله سعیدی نماینده ولی فقیه در استان قم و تولیت آستان مقدس 
حضرت معصومه)س(، با تبریک آغاز ولادت امام عصر )عج( اظهار داشت: 
در شش سال گذشته بیش از سه هزار پروژه شهری بزرگ و کوچک در 
شهر قم به بهره برداری رسیده و در حال حاضر نیز تکمیل و بهره برداری 

بخش دیگری از آن در دست اقدام است.
وی با بیان اینکه تا پایان امســال ۱6 طرح بزرگ و شاخص عمرانی، 
فرهنگی و خدماتی در قم به بهره برداری می رســد، گفت: برخی از این 
طرح ها شامل اجرای پروژه میدان نماز، تکمیل بلوار جمهوری، ساخت 
پارکینگ های طبقاتی، تکمیل مســیر اتوبوس تندرو بلــوار آیت الله 
بروجردی، تکمیل ساختمان شورای شهر، خیابان ارم، فاز پنجم عمار 

یاسر، رمپ و لوپ تونل غدیر و فاز نخست از خط یک  مترو قم است.
شهردار قم اذعان کرد: برای بهره برداری از این طرح ها، ۴5۰ میلیارد 
تومان نیاز اســت که با بهره برداری از آن در فضای سبز، عمران و آبادانی 

شهر و سایر بخش ها شاهد تحول خواهیم بود. 
وی تصریح کرد: آنچه نگران کننده شــده این اســت که روزبه روز 
بودجه های عمرانی کاهش می یابد و خرج و مخارج پروژه های عمرانی 
بالا اســت، به طوری که قیر از قیمت تنی دو میلیون تومان به هشــت 

میلیون تومان رسیده است.
سقاییان نژاد با بیان اینکه خوشبختانه در بخش حمل ونقل وضعیت 
شهر قم مناسب بوده و به یک  انسجام کامل رسیده ایم، خاطرنشان کرد: 
۳5۰ تا ۴۰۰ دستگاه اتوبوس نو در اختیار داریم و قرار است ۱۰۰ تاکسی 

نیز تا آخر امسال به ناوگان حمل ونقل عمومی اضافه شود که این مهم نیز 
بدون شک در افزایش رضایت مندی مردم مؤثر است.

وی ادامه داد: شــهرداری از نظر مالیات بر ارزش افزوده ای که به این 
شهر اختصاص می یافت نیز دچار مشکل شده است، به طوری که 25۰ 
شرکت صنعتی مســتقر در قم، که باید ارزش افزوده را در قم پرداخت 

کنند در تهران نسبت به پرداخت آن اقدام می کنند.
شهردار قم یادآور شد: در وضعیت موجود که روزبه روز خرج و مخارج 
اداره شهر در حال افزایش است، شهرداری با همکاری و همدلی شورای 
شــهر پیش بینی تأمین منابع پایدار شــهری را در برنامه قــرار داده و 

امیدواریم روزبه روز شاهد توسعه و عمران شهری باشیم.
وی در بخش دیگری از سخنان خود افزود: مدیریت جامع تأمین نظام 
مالی یکی از برنامه های اولویت دار شهرداری است و در این زمینه کوشش 
ما رعایت نظم و انضباط مالی است و پیش بینی تدابیر لازم در این زمینه 

است.
ســقاییان نژاد با بیان اینکه به زودی برنامه روز قم را برای ســومین 
سال با چهارچوب بهتری اجرا می کنیم، گفت: در این رابطه پنج کمیته 
تشکیل شده و در این زمینه نیز از نظر علما، نخبگان و فعالان فرهنگی و 

اجتماعی شهر بهره مند خواهیم شد.

16 طرح بزرگ و شاخص در قم به بهره برداری می رسد در چارچوب موافقتنامه همکاری 
بین شرکت های ملی حفاری و سی لند

دو دکل حفاری سنگین در 
طرح توسعه میدان نفتی بی بی 

حکیمه بکارگیری می شود

در چارچوب موافقتنامه همکاری بین شرکت 
ملی حفاری ایران و شرکت سی لند، دو دستگاه 
حفاری سنگین خشکی در طرح توسعه میدان 
نفتی بی بی حکیمه در اســتان کهگیلویه و بویر 

احمد بکارگیری می شود.
در چارچوب موافقتنامه همکاری بین  شرکت 
ملی حفاری ایران و شرکت  سی لند، دو دستگاه 
حفاری سنگین خشکی در طرح توسعه میدان 
نفتی بی بی حکیمه در اســتان کهگیلویه و بویر 

احمد بکارگیری می شود.
موافقتنامــه تامین این دکل هــا و متعلقات 
مربوط به آن بــا حضور مدیــران و متخصصان 
شرکت سی لند و معاونین مدیرعامل در عملیات و 
پروژه های حفاری، مدیران امور حقوقی و پیمان 
ها، بازار یابی و همکاری های بین الملل، مشــاور 
مدیر عامل در امور کســب و کار و روابط عمومی 
ملی حفاری، توســط مدیران عامل دو شرکت 

امضاء و مبادله شد.
براساس این موافقتنامه که در راستای قرارداد 
طرح نگهداشت و افزایش تولید میدان  نفتی بی 
بی حکیمه  از پروژه های مربوط به طرح توســعه 
28 میدان نفتی در حوزه عملیاتی شــرکت ملی 
مناطق نفتخیــز جنوب اجرا خواهد شــد، ملی 
حفاری دو دســتگاه حفــاری )2۰۰۰HP( و 
متعلقات و  تجهیزات لازم برون و درون چاهی با 
برآورد مــدت ۴۰۰ و ۴5۰ دکل روز برای حفاری 
و تکمیل 6 حلقه چاه و ارائــه تعدادی از خدمات 
جنبی حفاری در این موقعیت اختصاص می دهد 
و این ســند همکاری با نظر طرفین قابل تمدید 

خواهد بود.
در مراســم امضای این موافقتنامه آقای سید 
ابوالفضل دهکردی عضو هیئت مدیره  شــرکت 
سی لند ضمن معرفی توانمندی های این شرکت، 
گفت: همکاری مستمر و اســتفاده از امکانات، 
تجهیزات، دانش فنــی و خدمات و متخصصان 
مجرب شرکت ملی حفاری ایران با توجه به سوابق 
طولانی آن در حفر و تکمیل چاه های نفت و گاز در 

خشکی و دریا برای ما حائز اهمیت می باشد.
دکتر گلپایگانــی مدیرعامل شــرکت ملی 
حفاری ایران نیز با اشــاره بــه ظرفیت های این 
شــرکت در عملیات حفاری و خدمات یکپارچه 
فنی و مهندســی، گفت: ملی حفــاری با هدف 
پاسخگویی و شتاب بخشی به برنامه های وزارت 
نفت و در اجرای طرح های توسعه ای شرکت ملی 
نفت ایران با تمامی شرکت های زیر مجموعه این 
شــرکت و بخش خصوصی فعال در این عرصه 
همکاری و هم افزایی دارد و از آمادگی کامل برای 
کاربســت ظرفیت های تخصصی خود در پروژه 

های مختلف برخوردار است.

کاهش 4.5 درصدی مصرف 
انواع فراورده های نفتی در 

استان گلستان
مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
منطقه گلســتان از کاهش حدود ۴.5 درصدی 
مصرف انواع فراورده های نفتی در شــش ماهه 
نخست سال ۱۴۰۰ نسبت به مدت مشابه سال 

قبل )۹۹( در استان گلستان خبر داد.
عیسی افتخاری ضمن اعلام این خبر افزود: 
در این بازه زمانی)شــش ماهه نخســت سال 
۱۴۰۰( میزان 6۴۷ میلیــون و 6۰۰ هزار لیتر 
انواع فراورده های نفتی در اســتان گلســتان 

مصرف شده است.
وی ســپس باتوجه به ورود به فصل سرما و 
احتمال برودت دمای هوا گفت: شــرکت ملی 
پخش فــراورده های نفتی منطقه گلســتان با 
تدابیر اتخاذ شــده آمادگی کامل برای عرضه و 
توزیع سوخت در فصل سرما و شرایط اضطراری 
را دارد و کلیه امکانات در اختیار را بکار می گیرد 
تا بهترین شرایط جهت سوخترســانی روان و 
جلب رضایتمندی مردم شریف استان را فراهم 

کند.
مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
منطقه گلســتان همچنین باتوجــه به اجرای 
طرح توزیع الکترونیکی نفت ســفید و گاز مایع 
از طریق زیر ســاخت بانکی از مصرف کنندگان 
نفت سفید و گاز مایع شــامل خانوار، اصناف و 
صنایع درخواســت کرد: با مراجعه به ســامانه 
درخواســت فرآورده هــای نفتی )ســدف( به 
آدرس Newtejaratasan.niopdc.ir در 
قسمت ثبت خانوار، نسبت به تکمیل اطلاعات 
خواسته شــده و معرفی کارت بانکی خود اقدام 
کنند تا نسبت به تخصیص ســهمیه آنان اقدام 

شود.

  خبــر

 سومین مسابقات آزاد کشوری 
نماچینی آجر در اصفهان 

برگزار می شود

رضا چینی در نشست خبری سومین دوره مسابقات 
آزاد کشوری آجر نماچین در کشور ما به اندازه کافی به 
آموزش مهارت پرداخته نشده است، اظهار داشت: امروز 
در بین بسیاری از فارغ التحصیلان دانشگاهی نیز کمتر 
افرادی مهارت دارند و نیاز است که جوانان ما به مهارت 
برسند، از این رو در سه ســال اخیر که با سازمان فنی و 
حرفه ای اصفهان همــکاری می کنیم با دریافت مجوز 
توانستیم در سراسر ایران 22 نمایندگی برای آموزش 
مهارت ایجاد کنیم و سال گذشــته متعهد به 2۰ هزار 
ساعت آموزش بودیم که 8۰ درصد آن تحقق یافت زیرا 

آموزش مهارتی با سیستم راه دور مسیر نبود.
وی با بیان اینکه امروز طرف های خارجی از آلمان 
برای همکاری و آموزش در ایــن زمینه اعلام آمادگی 
کردند که به عنوان مربی وارد شــوند، ادامه داد: امروز 
میزان حقوق و مزایا در کشــورهای خارجی بالاست 
اما نیاز به پرسنل مهارتی بیشتر دارند که از این رو اگر 
افراد آموزش ببینند برای تأمین نیروی مهارتی داخل 
و خارج کشور بســیار مفید اســت و برای افرادی که 
آموزش کافی ببیند و آمادگی کار داشته باشند قطعاً 

کار وجود دارد.
عضو هیأت مدیره خانه صنعــت، معدن و تجارت 
اصفهان با اشاره به برنامه دولت سیزدهم برای ساخت 
سالانه یک میلیون واحد مسکونی، ابراز داشت: طبق 
این برنامه می توان برآورد کــرد روزانه به پنج میلیون 

نیروی مهارتی در بخش نماکاری نیاز است.
چینی با اشاره به اینکه مصرف انرژی در کشورمان 
بین دو و نیم تا ســه برابر میانگین جهانی است، افزود: 
یکی از دلایل پــرت انــرژی از دیوارهــای پیرامون 
ساختمان است که در کشورهای پیشرفته با استفاده 
از نما یک فاصله هوایی را عایق سازی می کنند، از این 
رو در شرایطی که در کشور با مشکلات کمبود انرژی 
مواجه هستیم، کاهش مصرف انرژی انتخاب نیست 
الزام است و استفاده از نمای خشک جهت بهینه سازی 

مصرف انرژی را ضروری می سازد.
عضو هیأت مدیره خانه صنعــت، معدن و تجارت 
اصفهان با بیان اینکه در دو ســال گذشــته مهارت و 
روش های صحیح نماکاری و اســتفاده از چسب آجر 
آموزش داده شد، اضافه کرد: شرکت کنندگان در دوره 
مهارت نماکاری افراد تحصیل کرده دانشگاهی بودند 
و اکنون کار اجرایی انجام می دهند که از ۳6 شــرکت 
کننده در ایــن دوره 6 نفر خانم با مــدرک مهندس 
معماری و از استان های مختلف بودند که اکنون روی 

داربست کار می کنند.
استفاده از چسب آجر برای نمای ساختمان 

حامی محیط زیست است
چینی با اشــاره به اینکه آموزش استفاده از چسب 
نما بــه جای ملات آجــری به حفظ محیط زیســت 
کمک کرده و مواد کمتری نیاز دارد، اضافه کرد: روش 
آموزشی سوم، آموزش نماچینی آجر به روش خشک 
در راستای اســتفاده بهینه انرژی اســت که در سال 
جاری در سراســر ایران آموزش می دهیم و از سراسر 

کشور امکان شرکت در این دوره وجود دارد.
وی با بیان اینکه ایران به کشورهای کانادا، آسیای 
میانه و اروپا آجر صــادر می کند، افــزود: واحدهای 
مسکونی در اســتان اصفهان غیر از زمستان مجموعاً 
۱۷ میلیون مترمکعب در روز مصرف گاز دارند که در 
فصل سرما به روزانه 5۰ میلیون مترمکعب می رسد و 

آلایندگی هوای شهر را به دنبال دارد.
عضو هیأت مدیره خانه صنعــت، معدن و تجارت 
اصفهان با اشــاره به اینکه یکــی از بهترین راهکارها 
استفاده از روش های صحیح ســاختمان سازی برای 
جلوگیری از پرت انرژی و کمک به شــرایط زیســت 
محیطی کشور است، خاطرنشان کرد: هفته گذشته 
در تبریز ۱6 ساعت بالغ بر 2۰۰ نفر آموزش نماچینی 
به روش خشــک را آموزش دیدند و آمادگی داریم این 

مهارت را به دانشجویان آموزش دهیم.
صنعتی شدن ساختمان سازی ضروری 

است
وی با بیان اینکه صنعتی شــدن ساختمان سازی 
ضروری است، افزود: امروزه احداث ساختمان دستکم 
یک سال و نیم تا دو سال طول می کشد که برای بهبود 
گردش مالی ساختمان سازی باید به کمتر از شش ماه 
کاهش یابد. چینی با اشــاره به اینکه آجرنمای تولید 
شده دارای استاندارد هفت ایران، کاست روسیه و سی 
ای اروپا اســت، گفت: این آجرها در یک پروسه دمایی 
6۰ درجه روسیه و ایران و هم در مناطق خشک و داری 

رطوبت قابل استفاده است.
وی با اشاره به اینکه با تحریم ها روبرو هستیم، اضافه 
کرد: مجبور هستیم تحریم ها را دور بزنیم تا خود را به 
عنوان برند در آلمان و اسپانیا که مادر آجر دنیا به شمار 
می روند، مطرح کنیم زیرا ایران تولیدات معدنی خوبی 
دارد و بالغ بر ۷۰ رنگ آجر را بدون استفاده از رنگ دانه 

می توانیم تولید کنیم.
در این مراسم پوستر ســومین دوره مسابقات آزاد 
کشوری نماچینی رونمایی شد. این دوره از مسابقات از 
ششم تا دوازدهم آبان ماه در محل دائمی نمایشگاه های 

اصفهان برگزار می شود.

  خبــر

نماینده ولی فقیه در استان قم و تولیت آستان 
مقدس حضــرت معصومــه)س( با بیــان اینکه 
زحمــات و خدمات شــهرداری قــم قابل تقدیر 
اســت، گفت: کارهای اساســی و مانــدگاری در 
قم انجام شــده که این به برکت همدلی شــورای 

اسلامی شهر و شهرداری است.
آیــت الله  ســبز،  شــاخه  گــزارش  بــه 
سیدمحمدســعیدی در دیدار با رئیس، اعضای 
شورای اسلامی شــهر و شــهردار قم، با تبریک 
آغاز  امامت و ولایت حضــرت ولی عصر)عج( و با 
قدردانی از تلاش اعضای شــورای قبلی، شورای 

شــهر جدید و شهردار کلانشــهر قم خاطرنشان 
کرد: قم خوشــبختانه در شــورا ســرآمد است و 
اعضــای آن را افرادی با شــخصیت و ولایت مدار 

تشکیل می دهند.
وی با بیان اینکه شــورای اســلامی شــهر و 
شهرداری باید نگاه جامع به مسائل و امور شهری 
داشته باشند، ابراز کرد: وجود  حرم مطهر کریمه 
اهل بیت)ع( در شــهر مقدس قم ســبب شده تا 
اجرای برنامه های مدیریت شــهری در این شهر 
یک نــگاه ویژه بطلبــد، بنابراین باید نــگاه تمام 
فعالیت ها به جهت حرم اهل بیت)ع( باشد؛ چراکه 

حرم مطهر منوری بوده که هم خط و هم انرژی و 
روحیه می دهد.

تولیت حرم مطهــر حضــرت معصومه)س( 
اذعان کرد: ضــرورت اجرای تمــام فعالیت های 
دینی، سیاسی، اقتصادی و اجتماعی در قم حول 
محور حرم مطهر اســت و باید در اجــرای تمام 
برنامه ها این ویژگی شــاخص و بــارز  موردتوجه 

قرار گیرد.
وی با اشــاره به اینکه وجود مســجد مقدس 
جمکران و حوزه علمیه از شاخص های قم به شمار 
می رود گفت: در این زمینه ها، طــرح و برنامه ها 

زیاد است و باید با اولویت بندی و یک کار مدبرانه 
با همدلی شورا و شهرداری انجام شود.

براســاس این گزارش، در این نشســت دکتر 
حسین اســلامی رئیس شورای اســلامی شهر و 
دکتر ســیدمرتضی سقائیان نژاد شــهردار قم به 
ارائه گزارشــی از فعالیت های صــورت گرفته و 

برنامه های پیش رو پرداختند.

آیت الله سعیدی: 

زحمات شهرداری قم قابل تقدیر است 

  

  دیدار مدیر مخابرات اصفهان
با فرمانده نیروی انتظامی استان

 به گزارش شــاخه ســبز به نقل از روابط عمومی 
مخابرات منطقه اصفهان، اســماعیل قربانی در این 
دیدار ضمن تبریک هفته نیروی انتظامی به فرماندهی 
و کارکنان خدوم این نیرو، با اشــاره به نقش مهم این 
نیرو در حفظ و حراست از امنیت کشــور، گفت: در 

آموزه های دینی ما، از امنیت به عنوان یکی از نعمت های مغفول مانده در اذهان مردم یاد شده و حقیقتا 
با نگاهی به اوضاع بی سامان کشورهای منطقه در بعد امنیتی، به نقش بی بدیل نیروی خدوم انتظامی در 

برقراری امنیت و نظم در سطح کشور پی خواهیم برد.
وی هفته نیروی انتظامی را فرصتی برای قدردانی از تلاش های کارکنان این نیرو دانست و اظهار کرد: 
هفته ای که به نام نیروی انتظامی مزین شــده، فرصتی مغتنم برای واکاوی و تبلور زحمات شبانه روزی 
این عزیزان به وجود آورده و بحمدالله بازه ای است که می توان قدمی هر چند کوچک در راستای تقدیر از 

فعالیت های ایشان برداشت.
سردار محمدرضا میرحیدری فرمانده نیروی انتظامی نیز در این دیدار، تقویت ارتباطات بین پلیس و 
مخابرات را منشا برکات فراوانی دانست و گفت: توســعه همکاری های این دو مجموعه می تواند علاوه بر 
کاهش خسارات، سرقت ها، اختلالات سرویس های مخابراتی و تعداد پرونده های قضایی، باعث افزایش 

رضایتمندی مردم و امنیت بیشتر در حوزه مخابرات شود.
لازم به ذکر است هفته نیروی انتظامی از ۱۷ مهرماه با شعار پلیس مقتدر، قانونمدار و امین مردم آغاز و 

2۳ مهر ماه با شعار پلیس، ولایتمداری، حفظ ارزش ها و جامعه ایمانی به پایان می رسد.

 بیش از یک میلیون و 157 هزار 
مشترک گاز طبیعی در گیلان

با جذب مشترکین جدید در نیمه اول سال جاری، 
مجموع مصرف کنندگان گاز طبیعــی در گیلان به 
بیش از یک میلیون و ۱5۷ هزار مشترک رسیده است.

رشت-سمیه جوان-به گزارش روابط عمومی گاز 
گیلان، حسین اکبر مدیرعامل شــرکت گاز استان 

گیلان درخصوص اشتراک پذیری گاز در نیمه نخست سال جاری گفت: در بهار و تابستان امسال بیش از ۱6 
هزار و 5۰۰ متقاضی، مشترک گاز طبیعی در استان گیلان شده اند.

وی با اعلام این خبر اظهار داشــت: با گازرسانی و اشــتراک پذیری صورت گرفته هم اکنون بیش از ۹6 
درصد خانوارهای روستایی و ۹۹.۹۷ درصد خانوارهای شهری گیلان برخوردار از گاز طبیعی می باشند.

مدیرعامل شرکت گاز استان گیلان با بیان اینکه بالغ بر یک میلیون و ۱6۰ هزار مشترک در استان گیلان، 
مصرف کننده گاز هستند، گفت: افزایش روزافزون تعداد مصرف کنندگان گاز، اهمیت رعایت نکات ایمنی 

گاز را بیش از پیش دوچندان می سازد.
حســین اکبر در همین راســتا از همه ادارات و نهاد های مرتبط بویژه صدا و ســیما و آموزش و پرورش 
درخواست کرد تا شرکت گاز را در راه نهادینه سازی فرهنگ مصرف بهینه و ایمن گاز طبیعی در سطح جامعه 

یاری رسانند. 
مدیرعامل شــرکت گاز اســتان گیلان در خاتمه از همه مشــترکین گرامی به ویژه مشترکین جدید 
درخواست کرد تا با رعایت نکات ایمنی از قبیل سرویس و تعمیر وسایل گرمایشی، بررسی باز بودن خروجی 

دودکش ها و نصب کلاهکH ، پاییز و زمستان امسال را در کنار خانواده در آرامش سپری نمایند.

رئیس بهداشت، ایمنی و محیط زیست شــرکت پالایش گاز ایلام 
با اشاره به اینکه تعمیرات اساسی سال جاری پالایشگاه بدون حادثه به 
اتمام رسید، گفت: ســاعت کارکرد بدون حادثه در این واحد صنعتی از 
مرز ۳.5 میلیون ساعت عبور کرد و خوشبختانه هیچ گونه حادثه ناتوان 

کننده ای در این مجموعه صنعتی رخ نداده است.
به گزارش شاخه سبز ، علی سلیمانی رئیس HSE شرکت پالایش 
گاز ایلام با بیان اینکه پرســنل واحد ایمنی با بیش از 6 هزار و 5۰۰ نفر 
ســاعت در تعمیرات اساسی امسال حضور مســتمر و فعال داشته اند، 
افزود: نقــش مجموعه HSE  در پیشــگیری از حــوادث احتمالی در 

تعمیرات اساسی امسال بی بدیل بوده  است.
وی از صدور یک هزار و ۹8۴ مورد پروانه فعالیت در تعمیرات اساسی 
امسال خبر داد و اظهار داشت: این تعداد پرمیت شامل پروانه کار اصلی، 
الحاقیه الکترونیکی، فضای بســته، حفاری، رادیوگرافی و کار روزمره 
بوده و ۹68 مورد تست گاز و ۳۳۷ مورد کنترل های ایمنی ماشین آلات 
سنگین و نظارت بر ۱۱5 مورد داربست بندی از دیگر فعالیت های واحد 
ایمنی بوده و بیش از ۹۰۰ قلم لــوازم و تجهیزات حفاظت فردی در این 

تعمیرات اساسی توزیع شده است.
سلیمانی با اشــاره به اینکه در مجموع ۱۰هزار و ۳2 نفر ساعت آتش 
نشانان این واحد صنعتی در تعمیرات اساســی امسال فعالیت داشته 
است، تصریح کرد: واحد آتش نشــانی  با 6 دستگاه تراک آتش نشانی و 

دیگر ادوات اطفا حریق در واحدهای تثبیت میعانات گازی و شــیرین 
ســازی گاز، بازیافت گوگرد، اتان گیری، کمپرســورهای تقویت فشار 
گازی، مخازن، فلر، پساب صنعتی، کارخانه دانه بندی گوگرد و یوتیلیتی 
به صورت استندبای و پشتیبان در طول مدت تعمیرات اساسی حضور 

فعالی داشته است.
وی با بیان اینکه در طول تعمیرات اساسی امســال بالغ بر ۱2 هزار و 
۳۰۰ کیلوگرم پســماند صنعتی در این شــرکت تفکیک و ساماندهی 
شده است، خاطرنشان کرد:  بازرسی از واحدهای فرآیندی و نظارت بر 
مدیریت پساب ها و پســماندهای تولیدی در این مقطع زمانی، از دیگر 
اقدامات حوزه محیط زیســت در راســتای جلوگیری از آلودگی های 

محیط زیست بوده است.
رئیس HSE شرکت پالایش گاز ایلام از انجام فرآیند معاینات طب 
صنعتی عوامل پیمانکار قبل از شــروع تعمیرات اساســی، ضد عفونی 
تجهیزات تنفسی و ابزارآلات مورد استفاده در سایت فرآیندی و کارگاه 
مرکزی، انجام تب سنجی و سنجش سطح اکســیژن در پالایشگاه گاز 
ایلام  و توزیع بیش از ۱۰۰ بسته ماسک سه لایه پزشکی خبر داد وگفت: 
بازدید از رعایت پروتکل های بهداشــتی، استقرار کارشناس بهداشت 
در کمپ توزیع غذا جهــت رعایت فاصله فیزیکی در زمان ســرو غذا و 
استراحت پرسنل تعمیرات اساسی از اقدامات این واحد برای پیشگیری 

از شیوع کرونا بوده است.
سلیمانی افزود: استقرار سطل های پسماند کرونا و سطل زباله های 
عمومی در سطح ســایت فرایندی، پیگیری تخلیه و انتقال پسماندها 
بصورت چندین مرتبه در طول روز ، تحویل پسماندهای کرونا به درمانگاه 
طب صنعتی جهت امحا و بازدید روزانه از سرویس های بهداشتی، توزیع 
و سرو عذا در ظروف یکبار مصرف در راستای پیشگیری از کرونا ویروس و 

استقرار یک دستگاه آمبولانس در سایت فرآیندی 
و دو دستگاه در محل درمانگاه طب صنعتی پالایشگاه به همراه کادر 
پزشکی، پرستاری و فوریت های پزشــکی از دیگر اقدامات شاخص در 
حوزه بهداشت و درمانگاه این مجموعه صنعتی در تعمیرات اساسی سال 

جاری بوده است.

علی سلیمانی خبر داد:

ساعت کارکرد بدون حادثه پالایشگاه گاز ایلام از مرز 3.5 میلیون ساعت گذشت

طاهری نــژاد رییــس اداره گاز شهرســتان 
باغملک گفت: ایــن مانور در راســتای ارتقای 
توانمندی نیروهــای عملیاتــی گاز باغملک و 
ســازمانها و ارگانهای امداد رســان انجام شده 

است. 
طاهری نژاد در خصوص ســناریوی این مانور 

افزود: بــا فرضیه وقوع زلزله، شکســتن لوله ۱۰ 
اینچ بعلــت رانش زمیــن، نشــت گاز و اطفای 

حریق برگزار شد.
وی در پایان اظهار داشــت: در ایــن مانور که 
با حضور نیروهــای ایمنی، بهداشــت و محیط 
زیست گاز شهرســتان، امداد، تعمیرات، نیروی 

انتظامی، آتش نشــانی و اورژانس و هلال احمر 
برگزار شد، افراد با شبیه  سازی حادثه به تمرین 
اقدامات لازم در شــرایط اضطراری شامل اطفاء 
حریــق، امداد و نجــات مصدومیــن، قطع گاز، 
کنترل فشــار و تعمیرات خط لوله آسیب دیده 

و حفاظت فیزیکی پرداختند.

مانور بزرگ مقابله با نشت گاز از خط لوله ١٠ اینچ توسط اداره گاز شهرستان باغملک



5 اجتماعی

»شیرین سادات اطیابی« روانشــناس می گوید: استفاده بیش از حد از 
رسانه های اجتماعی می تواند افراد را از اهمیت مراقبت از خود دور و آنها را به 
انواع آفت های روانی مثل افسردگی، از بین رفتن عزت نفس و بیماری های 

جسمانی مثل کم تحرکی و چاقی دچار کند.
نزدیک به دو سال از شــیوع جهانی ویروس کووید ۱۹ می گذرد. در این 
مدت شــاهد بروز رفتارهای مختلف از سوی مردم هستیم که یکی از شایع 
ترین آنها استفاده بیشتر و گسترده تر از رسانه های اجتماعی و فضای مجازی 
به اشکال و اهداف مختلف است. این در حالی اســت که بسیاری با اصول و 
نحوه استفاده از این رســانه ها به اندازه کافی آشنا نیستند و ایجاد وابستگی 
روز افزون به این شبکه ها و رسانه ها سبب شده، زندگی افراد تحت تاثیر قرار 

بگیرد.
روانشناسان و متخصصان درباره وضعیتی هشدار می دهند که ممکن 
است سلامت روان افراد )بزرگسالان و کودکان( را به خطر اندازد؛ شرایطی 
که می طلبد حتما به آن توجه ویژه و راهکار و برنامه مناسبی برای آن اندیشه 
شود. اهمیت توجه به ابعاد این موضوع سبب شد، پژهشگر ایرنا با »شیرین 

سادات اطیابی« به گفت و گو بنشیند که مشروح آن را در ذیل می خوانید:
مراقبت از خود چیست؟

اطیابی پیرامون مراقبت از خود گفت: مراقبت از خود یک عمل آگاهانه 
است که شخص برای ارتقاء سلامت جسمی ، روحی و احساسی خود انجام 
می دهد. اشکال مختلف خود مراقبتی می تواند به افراد این اطمینان را بدهد 
که هر شب آیا به اندازه کافی می خوابند یا چند دقیقه بیرون می روند تا کمی 

هوای تازه داشته باشند.
وی افزود: مراقبت از خود برای ایجاد تاب آوری در برابر عوامل استرس زای 
زندگی که افراد نمی توانند آنها را از بین ببرند، بسیار حیاتی است. وقتی افراد 
قدم هایی برای مراقبت از ذهن و بدن خود بدارند، آنگاه مجهز خواهند بود تا 
بهترین زندگی خود را داشته باشند. با این حال، متأسفانه بسیاری از مردم 
مراقبت از خود را یک عملی تجملــی و نه یک اولویت می پندارند، به همین 
خاطر است که احســاس خســتگی و عدم توانایی کافی برای رسیدگی به 

چالش های اجتناب ناپذیر زندگی می کنند.
این روانشــناس ادامه داد: اگر خود مراقبتی وجود نداشــته باشد، سایر 
فعالیت ها برای کاهش استرس نیز فایده ای نخواهد داشت. برای مثال اگر 
خواب کافی نباشد، مدیتیشن و سایر فعالیت ها هیچ فایده ای نخواهد داشت. 

بنابراین توجه به خود و اصول مراقبتی از آن لازم و حیاتی است.
اشکال مختلف خودمراقبتی

اطیابی در خصوص اشــکال مختلف خودمراقبتی گفت: خود مراقبتی 
می تواند به اشکال مختلف جســمی، اجتماعی، روانی، معنوی و احساسی 
باشد. خود مراقبتی فیزیکی شامل نحوه تغذیه بدن، میزان خواب، فعالیت 
بدنی و مراقبت از نیازهای بدنی، شــرکت در قرارهای ملاقات، مصرف دارو 

طبق دستورالعمل و مدیریت سلامتی است.
اطیابی افزود: اجتماعی شدن کلید مراقبت از خود است، اما اغلب اوقات، 
وقت گذاشتن برای دوستان دشوار است و نادیده گرفتن روابط خود در مواقع 
شلوغ شدن زندگی آسان اســت. این در حالی است که برای رسیدن به یک 

زندگی مطلوب، برقراری ارتباط موثر با دیگران لازم و ضروری است.
به گفته این روانشناس، خودمراقبتی روانی نیز مهم است زیرا طرز فکر 
افراد و اموری که در ذهن آنها می گذرد، بر احساس و سلامت روان آنها تاثیر 
می گذرد. همچنین برخی فعالیت ها مانند تمرین شفقت و پذیرش به افراد 
کمک می کند تا گفتگوی درونی سالم تری داشته باشند. تحقیقات نشان 
می دهد که شیوه زندگی که آمیخته با دین و معنویات باشد، می تواند سبک 

زندگی سالم تری را به بار آورد.
وی ادامه داد: خود مراقبتی احساسی نیز شامل فعالیت هایی می شود که 
به افراد کمک می کند تا احساسات خود را به طور منظم بشناسند و بیان کنند. 
برای مثال افرادی که با شریک زندگی و یا دوست خود احساساتشان را در میان 
می گذارند یا زمانی را برای انجام فعالیت هایی اختصاص می دهند که کمک 

می کند تا احساساتشان را ببینند، نمونه ای از این نوع خود مراقبتی است.

نقش رسانه های اجتماعی و سلامت روان
اطیابی درباره نقش رسانه های اجتماعی بر ســلامت روان افراد گفت: 
رسانه های اجتماعی به طرق مختلف، می تواند بر سلامت روان تأثیر بگذارد. 
وابستگی فزاینده به رســانه های اجتماعی و اســتفاده از آنها تعداد زیادی 
از مردم  را در معرض خطر بیشــتری برای احســاس اضطراب، افسردگی، 
تنهایی، حسادت و حتی بیماری در اســتفاده از رسانه های اجتماعی قرار 

می دهد.
کرونا و نقش فراگیر رسانه ها

اطیابی پیرامون نقش رسانه ها اظهار داشت: رسانه های اجتماعی به مردم 
اجازه می دهند تا با خانواده و دوستان خود، فراتر از زمان ها و مکان ها ارتباط 
برقرار کنند. امری که در شــرایط همه گیری کووید ۱۹ هم مشاهده شد. 
هنگامی که دستورات ماندن در خانه، مانع ملاقات حضوری آنها شد، مردم 
از رسانه های اجتماعی برای به اشتراک گذاشتن اطلاعات و ارتباط با دیگران 
استفاده کردند و لذا رسانه وسیله ای برای برخورداری از حمایت اجتماعی و 

ارتباطی شد که در غیر این صورت از آن برخوردار نبودند.
وی افزود: اما باید توجه داشــت که اســتفاده بیش از حد از رسانه های 
اجتماعی می تواند افراد را از اهمیت مراقبت از خود دور کند و آنها را به انواع 
بیماری های روانی  مثل افسردگی و از بین رفتن عزت نفس و بیماری های 

جسمانی مثل کم تحرکی و چاقی دچار کند.
این روانشناس گفت: رســانه های اجتماعی می توانند باعث شوند افراد 
احساس ناکافی بودن در مورد زندگی و ظاهر خود کنند. امری که گاه از آن به 
عنوان FOMO یا »ترس از دست دادن« شناخته می شود و برخی شبکه ها 
مانند فیس بوک و اینســتاگرام این ترس را تشدید می کنند که گویی فرد 

چیزی را از دست داده است یا افراد دیگری بهتر از او زندگی می کنند.
راهکار چیست؟

اطیابی به راهکارهایی در این زمینه اشــاره کرد و گفت: اگر افراد مدت 
زمان قابل توجهی را در شــبکه های اجتماعی می گذرانند و به فراخور آن 
احساس غم، نارضایتی، ســرخوردگی و تنهایی را در زندگی و روابط شان با 
دیگران احساس می کنند، وقت آن رســیده که عادت های آنلاین خود را 
دوباره ارزیابی کنند و سبک زندگی شان را تغییر دهند و اگر با تغییر سبک 
زندگی تغییری در وضعیت خود احساس نکردند، بهتر است از مشاوره ها و 

کمک های روانشناسان بهره مند شوند.

 تاخیر در پرداخت مطالبات  اهمیت خودمراقبتی در روزگار کرونا و ویروس های مجازی
تولیدکنندگان تجهیزات پزشکی 

تاخیر در پرداخت مطالبات تولیدکنندگان 
تجهیزات پزشکی در کشور و معوقات این حوزه 
از سال ۹8، لزوم رسیدگی و نظارت جدی وزارت 
بهداشــت به این موضوع و درخواست از دولت 
جهت لحاظ ردیف بودجه مشخص برای بخش 
تجهیزات پزشــکی از جمله مباحثی بود که در 
نشســت خبری امروز انجمن تولیدکنندگان 
و صادرکننــدگان تجهیــزات پزشــکی به آن 

پرداخته شد.
به گزارش ایســنا، مجید روحــی - رئیس 
انجمــن تولیدکننــدگان و صادرکننــدگان 
تجهیزات پزشــکی، گفت: 22 سال از تأسیس 
انجمــن می گــذرد و ۳۰۰ عضــو داریــم. در 
حوزه هــای مختلــف تجهیــزات و ملزومات 
پزشکی، دندانپزشکی، آزمایشگاهی و دارویی، 
حدود ۱۰۰۰ شــرکت تولید کننــده داریم که 
حدود ۷۰۰ شــرکت از ســابقه و قدمت خیلی 

طولانی برخوردارند.
وی افــزود: در خصوص تولیــد تجهیزات 
پزشــکی با توجه به تامین نیاز کشور در حوزه 
ســلامت در زمینه کمــی و کیفــی، در حال 
حاضر بار ســنگین بحران کرونا را شرکت های 
خصوصی و تولیدی به دوش کشیدند، هرچند 
نمی خواهیم شــعار دهیم، اما همکاران تولید 
کننده تلاش کردند کار تولید را به نحو احســن 
انجام دهند. تولیدکنندگان شــبانه روز سنگ 
تمام گذاشتند و کمبودها و مشکلات را به جان 

خریدند تا به مردم خدمت کنند.
روحــی تاکید کــرد: در بحــث مطالبات و 
معوقات تولیدکننــدگان، معوقــات در بحث 
تجارت همیشه بوده اســت. قطعا هر خریداری 
برای خود برنامه و ردیف بودجه دارد. در بخش 
دولتی که بیشــترین طرف خریدار ما دولت و 
رگولاتوری اســت و هرچقدر هم حالت دولت 
خوب باشــد، حال این بخش هم خوب اســت. 
اما بر اســاس بی برنامگی هــا، از ســال ۹۷ با 
طرح تحول ســلامت هنوز مشــکل مطالبات 
پابرجاســت. ما تولید و فروش و عرضه را انجام 
می دهیم اما هزینه ای پرداخت نمی شود. البته 
جمع مطالبات نیز حدود ۳۰۰۰ میلیارد تومان 
برآورد می شود که در بحث تولید این رقم، یک 
ســوم و به مبلغ یک هزار میلیارد تومان است و 
این در حالی است که شــرکت ها به سرمایه در 

گردش نیاز دارند.
او تاکید کــرد: ما اگر بتوانیم پــول خود را به 
موقع از دولت بگیریم، شــاید دیگر شــرکت ها 
نیازی به دریافت وام از ســوی بانک ها نداشته 
باشند؛ ضمن اینکه بر اثر تورم، ارزش پول نیز به 
شدت کاهش می یابد، یعنی نه تنها ما نمی توانیم 
نقدینگی را تامیــن کنیم بلکــه ارزش پول ما 
کاهش خواهد داشت و معضلات دیگری در پی 

آن بوجود خواهد آمد.

مسابقاتی که دانش آموزان را 
دچار استرس کند، مورد تایید 

آموزش و پرورش نیست
معاون آمــوزش ابتدایــی وزارت آموزش و 
پرورش گفت: پس از تأمین ابــزار و تجهیزات 
آموزشی، باید اطمینان پیدا کنیم یادگیری در 

دانش آموزان اتفاق افتاده است.
به گزارش ایسنا، رضوان حکیم زاده با حضور 
در مدرسه شاهد ناحیه یک خرم آباد در نشستی 
با کادر اجرایی مدرســه،  دیدگاه ها، مســائل و 
انتظارات را نســبت به برنامه درسی حوزه  های 
تربیت و یادگیری را  بیان  و اظهــار کرد:  نقش 
های عوامل اجرایی و آموزشــی مدارس بسیار 
حائز اهمیت می باشــد و پس از تأمیــن ابزار و 
تجهیزات آموزشی ، مرحله بعدی این است که 
اطمینان پیدا کنیم یادگیری در دانش آموزان 

اتفاق افتاده است.
وی با اشــاره به این که هــدف اصلی وزارت 
آموزش و پرورش، تعلیم و تربیت دوره کودکی 
متناسب با اقتضائات کودکی است، گفت: هدف 
ما تربیت بچه ها به صورت تمام ساحتی است و 
از این که فقط تک بعدی آنهــا را تربیت کنیم، 

پرهیز می کنیم.
حکیــم زاده تصریح کــرد: در این راســتا 
مســابقاتی که دانش آموزان و کودکان را دچار 
استرس ســخت می کند و آنها را تک بعدی بار 
می آورد از نظر ما مورد تأیید نیست و بهتر است 
که خانواده ها اجــازه دهند دانــش آموزان به 

صورت طبیعی رشد کنند.
به گــزارش مرکز اطــلاع رســانی و روابط 
عمومی وزارت آموزش و پرورش، وی ادامه داد: 
دانش آموزان بایــد از کودکی خود لذت ببرند و 
این فرصت را پیدا کنند در بســترهای متنوع و 

متعددی توانمندی های خود را ارائه دهند.

  خبــر
آنالیز تعرفه آرایشگری، باعث 
رفع مشکلات این حرفه است 

آرایش کردن از زمان های بسیار قدیم مخصوصاً زمانی 
که مردم با دارو آشنا شــدن بین خانم ها و آقایان متداول 
بوده و آن ها با علاقه فراوانی برای زیباتر نشان دادن ظاهر 
خود تلاش می کردند . مطالعه تاریخ باســتان به ما ثابت 
میکند که در دوران ماقبل تاریخ نیز مردان و زنان برای بهتر 

نشان دادن ظاهر خود علاقه مند بودند
 نوع آرایش و وسایل آرایشی که در یک فرهنگ و یک 
ملیت برای زیباتر و جذاب تر نشــان دادن به کار میرود 
ممکن است در فرهنگ دیگر کاملا مردود باشد. اما اکثر 
مردم از تغییر در مدل لباس و آرایش صورت لذت می برند.

 تاریخ آرایــش کلًا به مصر قدیم می رســد آنها برای 
مراسم مذهبی از عطرهاو مواد آرایشی استفاده می کردند 
و حمام های مخصوص برای خوشــبو کردن پوست بدن 

میگرفتند. به نظافت و پاکیزگی اهمیت می دادند.
 شانه و آینه به عنوان اولین لوازم آرایشی مورد علاقه 
همه خانم ها و آقایان بود . آثار به جا مانــده از اجداد به ما 
نشــان می دهد که مواد رنگی برای رنگ کردن مو ناخن 
و پوست به کار می رفته و خالکوبی نیز در آن زمان وجود 

داشته و مرسوم بوده است .
 آسیایی ها به خصوص چینی ها تاریخچه بسیار دوری 
در مورد سلامتی دارند آراستگی را یک هنر به حساب می 
آورند مخصوصاً بین افرادی که امکان اســتفاده از لوازم 
آرایش مختلف و لباس های متنوع را داشــتند در ژاپن 
آرایش« گیشــا« ها خیره کننده بود و هنوز هم یک هنر 
با ارزش به شمار می آید. ایرانیان نیز همان گونه که تاریخ 
و شواهد نشان می دهد ، پیرو مد و آراستگی مو و صورت و 
لباس بودن همچنین آفریقایی ها تحول بزرگی در آرایش 

مو و طراحی لباس های مخصوص به وجود آوردند.
 به هرحال آرایش و آرایشگری در جوامع مختلف وجود 
داشته و در شــرایط خاصی دچار تغییر می شده است  و 
این مسئله در کشور ما و اصفهان نیز از زمان های گذشته 

وجود داشته است .
با انتشار کوئید ۱۹  وضعیت این شغل در همه جا دچار 
اختلال شد در این میان با شروع کرونا در کشور وضعیت 
کســب و کار آرایشگاها دچار مشکل شــد و آرایشگران 
دچار زیان شــدن هرچند که گلایه مــردم از بی ثباتی 
قیمت درست محاسبه خدمات آرایشگری زنانه و مردانه 
تاکنون راه به جایی نبرده اســت . ولی در این میان رئیس 
اتحادیه آرایشگران مردانه اصفهان می گوید اگر خدمات 
آرایشگری به درستی محاسبه قیمت ، و آنالیز شده و نرخ 
نامه منطقی و درســتی برای آن ارایه می شد،  مشکلات 
آرایشگران تا حد زیادی برطرف می گردید. سید مصطفی 
سلمانی در خصوص لزوم  واکسیناسیون  آرایشگران اظهار 
داشت : آرایشگری جزء مشاغلی است که به طور روزانه و 
مستقیم و از نزدیک با مردم ســر و کار دارد و اگر در برخی 
مشاغل بتوان رعایت فاصله اجتماعی را کرد ،  در این شغل 
نمی شود ، بنابراین برای حفظ جان و سلامتی آرایشگران 
و همچنین مردم که  به آرایشــگاه هــا مراجعه می کنند 
واکسیناســیون این افراد حائز اهمیت بود که با پیگیری 
های انجام شده به خوبی پیش رفت . وامیدواریم همگان  
با رعایت دستور العمل های بهداشتی علاوه برحفظ جان 

خودشان ، بفکر مدافعان سلامت کوشا باشند .
درادامه گفتگویی داشــتیم با یکی از آرایشگران که 
بیش از ۳۰ ســال ســابقه کار دارد ودر خصوص شرایط 
کرونایی می گوید : با پیدایش کوید۱۹ متاسفانه یکی از 
مشاغلی که بســیار تحت تاثیر این بیماری قرار گرفت 

شغلِ شریفِ آرایشگری بود
حمیدرضاکریمی افزود : مهمترین مشکل این صنف 
عوارض وبیماریهای ناشی از این شغل میباشد که به مرورِ 
زمان خود را متجلی میکند از جمله آرتوروز دیسکِ کمر 
وواریس که نمایانگر اســتهلاکِ بدنِ یک آرایشــگر در 
گذرِ زمان می باشــد ، علی رغم صحبتِ بسیاری از مردم 
که می گویند این شغل سرمایه نمی خواهد ، سرمایه یک 
آرایشگرگذشته از فن وهنرِ او جسمِ او هست ، ضمنِ اینکه 
مشکلاتِ دیگری گریبانگیرِ آرایشگرانِ خوب وزحمت 
کش اســت من بابِ مثال بیمه تامینِ اجتماعی ....مغازه 
های استیجاری گران شدنِ ابزار ووسایل .....ووجودِ نرخ 
نامه ای که با شــرایطِ کنونی جامعه وخــرج ومخارجِ آن 
همخوانی ندارد ومن بخاطر دارم که زمانهای بســیار دور 
همیشه استادان با نرخنامه مشــکل داشتند چرا که در 

هیچ زمان پاسخگوی زندگی آنان نبوده است .
وی افزود : البتــه در این بین رضایتِ مشــتریان نیز 
همیشه مطرح بوده تو گویی که این اندازه که رضایتِ آنان 
مد نظر بوده هیچ گاه رضایتِ ما ارزشــی نداشته وهمواره 
بایســتی پیروی نمود تا اینکه خدایی نکرده به کســی 

اجحاف نگردد.
درادامه صادق هادی یک کارشناس رسانه می گوید : 
یکی از مشاغلی که در دوران کرونایی نیاز است که شیوه 
نامه های با دقت و حساســیت بیشــتری رعایت شود و 
دستگاه های نظارتی نیز بر آن نظارت مستمر داشته باشند 
، حرفه آرایشگری اســت بویژه در ارایشگاه های زنانه که 

معمولأ در مکانی به غیر از واحد صنفی مشغول فعالیتند.
وی اظهار داشت : نیاز است خود اتحادیه آرایشگران 
در این زمینه چاره اندیشــی کنند تا محیطی بهداشتی 

برای مراجعه کنندگان به آرایشگاه ها فراهم شود. 
هادی گفت : نکته ای دیگری که اتحادیه آرایشگران 
باید به آن توجه کند و از آرایشــگران بخواهد که رعایت 
کنند تعیین نــرخ نامه متناســب با درجــه بندی این 
واحدهای صنفی اســت تا هم آرایشگران به آن پای بند و 
در عین حال حقشان ادا  و از آن مهمتر رضایت مشتریان 

نیز فراهم شود.
بهمن توکلی فرد 

  یـادداشــت

 سال هفدهم   شماره ۴۰8۹   26 مهر ۱۴۰۰  

  

 دومین محموله کمک های 
هلال احمر به افغانستان ارسال شد

مدیرکل عملیــات و برنامه های بشردوســتانه 
جمعیت هلال احمر جمهوری اسلامی ایران از ارسال 
دومین محموله کمک های بشردوستانه این جمعیت 

به افغانستان خبر داد.
به گزارش جمعیت هلال احمر، حسن اسفندیار 

درمورد محموله غذایی ارســال شده به افغانســتان گفت: جمعیت هلال احمر جمهوری اسلامی ایران 
روز جمعه 2۳ مهر ۱۴۰۰ دومین محموله کمک های بشردوســتانه خود را تحویل جمعیت هلال احمر 

افغانستان داده تا در میان مردم قندوز توزیع شود.
وی افزود: محموله های ارسالی هلال احمر جمهوری اســلامی ایران در اختیار مردم افغانستان قرار 
می گیرد. ساز و کار ارســال کمک های بشردوستانه براســاس استانداردهای فدراســیون بین المللی 

جمعیت های ملی صلیب سرخ و هلال احمر است.
اسفندیار تصریح کرد: محموله پس از رسیدن به فرودگاه کابل، اقلام امدادی و غذایی به سمت انبارهای 
جمعیت هلال احمر افغانستان هدایت می شود. سپس آن ها لیســت افراد و مناطق توزیع را در اختیار ما 

می گذارند و با موافقت هلال احمر جمهوری اسلامی ایران، توزیع کمک ها آغاز می شود.
مدیر کل عملیات و برنامه های بشردوستانه جمعیت هلال احمر ایران توضیح داد: محموله قبلی 5۰ تن 
موادغذایی بود که به کابل ارسال شد و این محموله نیز ۱۰ تن اقلام خوراکی و امدادی را شامل برنج، قندو 

شکر، حبوبات، کنسرو و تعدادی پتو دربردارد که در اختیار مردم قندوز قرار خواهد گرفت.
اسفندیار گفت: با توجه به تاکید مقام معظم رهبری و پس از انفجار اخیر و کشته شدن شماری از مردم 
قندوز، وضعیت روحی مردم منطقه همچون وضعیت بد اقتصادی، نامطلوب است و هلال احمر جمهوری 
اسلامی ایران با هماهنگی جمعیت هلال احمر افغانستان، تصمیم گرفت تا منطقه توزیع اقلام خوراکی و 

امدادی، ولایت قندوز باشد.
نخستین محموله کمک های بشردوستانه هلال احمر ایران به افغانستان روز ۱۳ مهر ماه ارسال شد.

 رییس گروه مطالعات دفتر امور بیابان سازمان  جنگل ها خبرداد
 به روزرسانی دستورالعمل های بیابان زدایی برای مقابله

با فرسایش بادی
رییس گروه مطالعات دفتر امور بیابان سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری کشور از به روزرسانی و به هنگام 

سازی دستورالعمل های بیابان زدایی برای مقابله با فرسایش بادی و مهار کانون های بحرانی در بیابان خبر داد.
به گزارش ایسنا علی حاج بیگلو مقابله با پدیده بیابان زایی و کنترل فرسایش بادی در مناطق بیابانی کشور 
را از جمله وظایف دفتر امور بیابان برشمرد و خاطرنشــان کرد: این پدیده چالش زا مختص مناطق خشک و 

نیمه خشک است و این حوزه با سیاستگذاری و برنامه ریزی مدیریت می شود. 
رییس گروه مطالعات دفتر امور بیابان، وجود شــاخص های فنی و اجرایی به روز و کارآمد را  امری لازم و 
ضروری برشمرد و گفت: این شاخص ها اجرای پروژه ها را در حداقل زمان ممکن سرعت بخشیده و لازم است 
شاخص های مذکور در دسترس کارشناسان و دست اندرکاران بخش بیابان زدایی و کنترل فرسایش بادی 

کشور قرار گیرد. 
حاج بیگلو در ادامه تصریح کرد: دفتر امور بیابان در سال گذشته بر اساس آخرین یافته ها و دستاوردهای 
علمی در زمینه اجرای اقدامات بیابان زدایی به ویژه فعالیت هــا و اقدامات صورت گرفته در منطقه کوبوچی 
چین، اقدام به به هنگام سازی و ضابطه مند کردن دستورالعمل های فنی و اجرایی بخش بیابان کرد که این 
دستورالعمل ها شامل بادشکن زنده و غیرزنده، نهالکاری و مراقبت و آبیاری، مدیریت بهره وری جنگل های 
دست کاشت مناطق بیابانی، مدیریت رواناب، مالچ پاشی، حفاظت و قرق، تله رسوبگیر و بذرپاشی و بذرکاری 

است.
به گفته این کارشناس دفتر امور بیابان، این دستورالعمل ها باید به طور ساده و کاربردی تهیه شود تا بخشی 

از نیازهای فنی و اجرایی نیروهای دست اندرکار بیابان زدایی و کنترل فرسایش بادی کشور تامین شود. 
به گزارش مرکز اطلاع رســانی ســازمان جنگ ها حاج بیگلو در پایان اظهارکرد: با توجه به قدیمی بودن 
دستورالعمل های تهیه شده و ضرورت به هنگام سازی علوم و روش های اجرایی پروژه های مورد نظر همچنین 
رویکرد سازمان در اجرای پروژه های مشارکتی که در ابلاغیه اخیر سیاست ها و ضوابط مدیریت مناطق بیابانی 

مورد توجه قرار گرفته، به روز رسانی دستورالعمل های فنی اجتناب ناپذیر است.

 آگهی مفقودی 
اصل سند و برگ سبز خودرو سواری پژو ۴۰5 جی ال ایکس آی 8/۱  
مدل ۱۳85 رنگ نقره ای  متالیک با شماره موتور ۱2۴85۰۳۷۳5۹ 
وشماره شاسی 2۴2۰۳622 و شماره پلاک ۴86 ق ۷۴ ایران ۳۳  به 

نام عباس یزدانی  مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

رییس سازمان بهزیستی کشور گفت: 2۰8 هزار 
نفر از افراد دارای معلولیت کم بینایی و نابینایی تحت 
پوشش سازمان بهزیستی هســتند که ۱2 درصد 
معلولان تحت پوشش را تشــکیل می دهند. ۱۳۰ 
هزار نفر از ایــن افراد مران و حــدود ۷۰ هزار نفر زن 

هستند. 
به گزارش ایســنا، وحید قبادی دانا در نشســت 
تخصصی که با حضور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
و جامعه نابینایان کشور و انجمن های فعال در امور 
نابینایــان به مناســبت روز جهانی عصای ســفید 
برگزار شد، اظهار کرد: حدود 86 هزار نفر از این افراد 
را معلولان شــدید و خیلی شــدید بینایی تشکیل 
می دهند. البته در دنیا هــم 28۰ میلیون نفر دچار 
معلولیت بینایی هستند که یک پنجم آنها را نابینایان 

مطلق تشکیل می دهند.
وی بیان کــرد: در ارتبــاط با موضوع اشــتغال، 
معیشت و بهداشــت، آموزش و مســکن وضعیت 
مناســب ســازی و… مشــکلاتی وجود دارد که 
مشکلات عدیده و زیادی است که هرکدام از آنها یک 
پیل افکن است، اما این باعث نشده که افراد نابینا باز 
بمانند. شــاهدیم که حدود ۳۰۰۰ نفر از این افراد در 

رشته های دانشگاهی مشغول تحصیل هستند.
قبادی دانا با بیــان اینکه حدود 2۳ هــزار نفر از 
دانش آموزان ما را دانش آموزان نابینا و کم بینا تشکیل 
می دهند، ادامــه داد: این افــراد در قالب انجمن ها و 
گروه هایی برای دفاع از حقوق خودشــان متشــکل 
شــدند و امروز 52 تشــکل افراد دارای مشــکلات 
نابینایی و کم بینایی در کشور حضور دارند و در قالب 
شبکه ملی تشــکل های افراد نابینا متشکل شدند، 
انتخاباتشان برگزار شد و اعضای هیات مدیره مشخص 
شــدند. این امکان را می توانند فراهم کنند تا بتوانند 
نظر کارشناســی دقیق و تخصصی دهند و تصمیم 
گیری هایی که برای آنها می شود با حضور خودشان 
می تواند به طور رسمی ـ توسط تشکلهای موجود و 

شبکه ملی افراد دارای نابینایی ـ شکل گیرد.
وی این را هم گفت که بــا نظر تخصصی معاونت 
حقوقی ریاســت جمهوری هم مجوز فعالیت  افراد 
دارای معلولیــت و کســانی که در حوزه ســازمان 
بهزیســتی فعالیت می کنند، توســط ســازمان 

بهزیستی به طور خاص صادر می شود.
قبادی دانــا در بخش دیگری از ســخنان خود با 
اشاره به صندوق فرصت های شــغلی، خاطرنشان 
کرد: صندوق فرصت های شغلی که ظرفیت مغفول 
مانده ای است که در ماده ۱۰ قانون حمایت از حقوق 
افراد دارای معلولیت است، می تواند زیرساخت خوبی 
برای اشتغال افراد دارای معلولیت به ویژه افراد نابینا 

باشد که می تواند مدنظر قرار گیرد. 
رئیس سازمان بهزیستی کشور با اشاره به موضوع 
مناسب ســازی گفت: موضوع مناسب سازی بسیار 
مهم است و با توجه به مانع زدایی برای افرادی که می 
خواهند در عرصه اجتماع حضور پیدا کنند، یکی از 

موارد بحث مناسب سازیهای فیزیکی، معابر، ادارات، 
ســازمانها و محیطهای مختلف آموزشی و فرهنگی 

است.
قبادی دانا همچنیــن بر مناسب ســازی منابع 
آموزشــی برای افراد دارای مشکلات نابینایی تاکید 
کرد و گفت که خط بریــل و کتاب های گویا محدود 
است و افرادی که می خواهند مطالعه و تحصیل کنند 
و آموزش ببینند، نیاز است برای آموزش فکر اساسی 

شود. 
قبادی دانــا در ادامه با بیان اینکه پیشــگیری از 
مشکلات بینایی کار بزرگی است که از سال ۱۳۷5 
این کار توســط سازمان بهزیســتی صورت گرفته 
است، گفت: تاکنون ۴8 میلیون نفر کودک بین ۳ تا 
6 سال در سالهای متمادی مورد بررسی قرار گرفتند 

و افرادی که دچار مشکل بودند ارجاع شدند.
رئیس سازمان بهزیستی کشور در ادامه با اشاره 
به موضوع مســکن نیز اظهار کرد: بودجه مســکن 

بهزیستی در سال حدود ۴5 میلیارد تومان بود که 
با حمایتهایی که صورت گرفت و مساعدت مجلس 
در بودجــه ۱۴۰۰ مبلــغ ۱5۰۰ میلیاردتومان در 
تبصره ۱۴ گذاشته شــده که 5۰۰ میلیاردتومان 
برای جبران میزان درصد ســود وام مســکن است 
که به وام قرض الحســنه تبدیل می شود و ۱۰۰۰ 
میلیاردتومان هم برای کمکهای بلاعوض ساخت 
مسکن لحاظ شــده که می تواند جهشــی را برای 
ســاخت مســکن معلولان ایجاد کند اما تاکنون 

تخصیص آن نزدیک به صفر بوده است.

 آگهی مفقودی 
اصل سند و برگ سبز خودرو سواری پژو ۴۰5 جی ال ایکس آی 8/۱  
مدل ۱۳8۳ رنگ مشکی متالیک با شماره موتور ۱2۴8۳۱۴65۷8 
وشماره شاسی 8۳۰62882 و شماره پلاک 862 ج 88  ایران 65  به 

نام فاطمه ناصری  مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

فرم شماره 3 ) ابلاغ رای کمیته بدوی استانی ( 
اداره کل تامین اجتماعی استان قم 

به پیوســت اصل فرم شــماره یک مربوط به آقای هادی باباخانلو که در جلســه مورخ ۱۴۰۰/۰۷/2۰کمیته 
بدوی مشاغل سخت و زیان آور اســتان قم مطرح و ازمجموع 2)دو( شغل مطرح شده 2)دو( شغل مورد تایید 

قرارگرفته است،جهت اقدامات بعدی ارسال میگردد. 
مشاغل تایید شده )ب(: کارگر ساده ) شرکت چینی حمید ( – آبیار ) شرکت صنعتی امید فنر ( 

مصطفی کاویانی مدیرکل - ازطرف ترک زاده آرانی 
رونوشت : 

۱ - معاونت محترم دانشگاه علوم پزشکی و مدیریت درمان استان جهت استحضار و اقدام مقتضی برابر آیین 
نامه .

2- شرکت / کارگاه : چینی حمید و صنعتی امید فنر جهت اطلاع .
۳- آقای : هادی باباخانلو جهت اطلاع . 

این رای به استناد تبصره 5 ماده 8 آیین نامه اجرایی مشاغل ســخت و زیان آورظرف ۱5 روز قابل تجدید نظر 
خواهی در کمیته تجدید نظر مشاغل سخت و زیان آور می باشــد و درصورت عدم اعتراض هریک از طرفین و 
قطعی و لازم الاجرا شدن رای مذکور به استناد تبصره 2 ماده۱6 قانون تشکیلات و آیین دادرسی دیوان عدالت 
اداری ظرف ۳ ماه از تاریخ ابلاغ برای اشخاص داخل کشــور و ظرف 6 ماه از تاریخ ابلاغ برای افراد مقیم خارج از 
کشور قابل فرجام خواهی در دیوان عدالت اداری خواهد بود . به استناد ماده ۳ آیین نامه اجرایی ، کارگاههایی 
که مشاغل آنها به عنوان ســخت وزیان آور و از بند ) الف ( تایید می گردند ، مکلفند ظرف مدت 2 سال از ابلاغ ، 

نسبت به رفع صفت سخت و زیان آور خود اقدام نموده و نتیجه رابه کمیته بدوی این اداره کل گزارش نمایند . 
اقدام کننده : شفیعی  

مشکلات معلولان »پیل افکن« است
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دارنده مدال های طلای جهان و المپیک، گفت: همه تلاشم را می کنم تا 
جایی که می توانم مدال بگیرم.

به گزارش ایسنا ، محمدرضا گرایی درباره کسب مدال های طلای جهان 
و المپیک، گفت: در این یک سال و نیم، تلاش شــبانه روزی در اردوی تیم 
ملی داشــتیم، همراه با آســیب های زیاد و رژیم های سخت که لطف خدا 
شامل حالم شد و اول کسب ســهمیه کردیم که خودش از المپیک سخت 
تر بود چرا که هیچ کسی در آسیا ســهمیه نگرفته بود. بعد از کسب سهمیه 
مسابقات المپیک را داشتیم که وزن 6۷ کیلو سخت ترین وزن دنیا بود و به 
عنوان قهرمانی رسیدم. بعد از آن هم در اسلو قهرمانی المپیک را در جهانی 

تکرار کردم.
وی در مورد اینکه اعتماد به نفس و آرامش او در کشتی از کجا نشات می 
گیرد، خاطرنشان کرد: این اعتماد به نفس به تلاش شبانه روزی در اردوی 
تیم ملی و همچنین بــه آن برنامه ریزی که با کادرفنی تیــم ملی در مورد 
کشتی ها داریم، برمی گردد. خودم حداقل می دانســتم و باور داشتم می 
توانم قهرمان شــوم. با توجه به فاصله کوتاه دو مسابقه، در جهانی نسبت به 
المپیک ناآماده تر بودم اما خداراشکر از هر دو میدان سربلند خارج شدم. در 
مورد آرامشی هم که در کشتی دارم، رسیدن به این شرایط خیلی تلاش می 
خواهد. من سعی می کنم در مســابقات به خودم مسلط باشم و استرس به 

خودم راه نمی دهم.
گرایی درباره اینکــه حریفان با آنالیز کامل در اســلو به مصاف او رفتند، 
خاطرنشان کرد: همه من را آنالیز کرده و آمده بودند شکستم دهند. همه در 
خاک بلند می شدند و فرار می کردند، کشتی گیران ژاپن، گرجستان و روس 
هر سه از خاکم بلند شدند و فقط کشــتی گیر آذربایجان در خاک نشست. 
می دانستند اگر در خاک بنشــینند همان موقع کشتی تمام می شود. باید 
روی بلند شدن ها در خاک کار کنیم که نگذاریم حریفان از خاک بلند شوند. 
من هم در خاک و هم در سرپا فن دارم، در مبارزه با کشتی گیر روس، او بدنش 
را چرب کرده بود، اما وقتی از خاک من بلند شد می دانستم یک کمرگیری 
می کنم و او را تحت فشار گذاشتم و کمرگیری کردم. از اینجا به بعد آهنگ 

کشتی عوض شد و با مدیریت خوب، کشتی را بردم.
دارنده مدال های طلای جهان و المپیک در پاسخ به این سوال که آیا به 
فکر شکستن رکورد حمید سوریان است یا خیر؟ تاکید کرد: حمید سوریان 
از بچگی الگوی فنی و اخلاقی من بوده، من همه تلاشم را می کنم که مدال 

بگیرم، هر تعداد که بشود.
گرایی با اشــاره به وزن کم کردن های زیادش در سال جاری، گفت: من 
از سال 2۰۱8 که کشتی گیر ۷2 کیلو بودم و بعد تصمیم گرفتم به 6۷ کیلو 
بروم، برای مسابقات کسب سهمیه المپیک ۴-5 کیلو کم کردم و بعد هم خود 
المپیک که باید همین مقدار وزن کم می کردم. رژِیم طاقت فرسا بر روی بدن 
و کشتی خصوصا مبارزه اول تاثیر می گذارد. بعد هم در جهانی باید وزن کم 
می کردم. من امسال سه بار کاهش وزن داشتم اما خوشحالم که با تصمیمات 
کادرفنی همه به موفقیت تبدیل شد و توانستم سربلند از مسابقات بیرون 

بیایم.
وی در مورد اهدای مدالش به شهید گمنام دفن شده در جوار فدراسیون 
کشتی نیز تصریح کرد: حدود دو سال است که این شهید بزرگوار اینجا دفن 
شده و ما کشتی گیران با این شهید زندگی کردیم. بعد از طلای المپیک یک 

شب داشتم با او درددل می کردم و گفتم کمکم کن باز طلا بگیرم و این مدال 
را اهدا کنم به شــما. در مصاف با کشــتی گیر گرجی ۱۱ ثانیه مانده بود و ۴ 
امتیاز می خواســتم که ببرم. به تابلو نگاه کردم و گفتم خدایا من چطور در 
۱۱ ثانیه ۴ امتیاز بگیرم، اما این اتفاق افتاد، با دعای شهید بزرگوار و مردم، من 
به قول خودم عمل کرده و مدال را تقدیمش کردم. آنها جانشان را دادند تا ما 

راحت اینجا بنشینیم.
قهرمان المپیک در مــورد مبارزه اش با حریف گرجســتانی که خیلی 
حساس شده بود، گفت: من و این کشتی گیر قبلا دو بار در مراحل نیمه نهایی 
امیدهای جهان و المپیک کشتی گرفته بودیم. در جهانی امیدها 5-۳ عقب 
افتاده بودم که آنجا ضربه اش کردم. اینجا هم 6-۱ عقب افتادم و جبران کردم. 

او کشتی گیر زیرکی است و کول انداز را از چپ خوب اجرا می کند.
گرایی که میهمان برنامه دایره طلایی بود، درباره مبارزه فینال مسابقات 
جهانی، گفت: خیلی خیالم بابت فینال راحت نبود چون کشتی گیر روس 
آماده و از لحاظ تنفســی کم نمی آورد. وقتی از خاک من بلند شــد کشتی 

حساس شد ولی با فن کمر کشتی را درآوردم.
وی در مورد داوری ها در این دوره از مســابقات گفت: قضاوت ها خوب 
بود، از حق خوری سال های قبل کمتر شد اما چون ایران نماینده در اتحادیه 
ندارد همچنان آنهایی که در اتحادیه جهانی نماینده دارند در برخی کشتی 

ها دست می برند.
قهرمان وزن 6۷ کیلوی جهان در مورد پاداشی که بابت دو طلای المپیک 
و جهانش گرفته، عنوان کرد: از مردم عزیز شــیراز که هم بعد از المپیک و 
هم بعد از جهانی سنگ تمام گذاشتند، ممنونم اما از مسئولان نه وعده ای 
داشتیم و نه پاداشی. پاداش المپیک هم که هنوز پرداخت نشده است. وزیر 

راه قول اهدای زمین دادند که ان شاءالله عملی شود.
گرایی در پایان از عدم حضورش در لیگ امسال گفت و تاکید کرد: امسال 
خیلی فشار رویم بود، سه بار سر وزن رســیدم. در این مدتی که تا بازی های 
آســیایی وقت هســت، تلاشــم را برای حضور در این رقابت ها دوچندان 

می کنم.

واکنش نابغه کشتی ایران به احتمال شکستن رکورد سوریان  برنامه ریزی برای اعتراض به 
حضور سعودی ها در لیگ جزیره

قرار اســت در اولین بازی نیوکاسل تحت مالکیت 
سعودی ها اعتراض هایی در اطراف سنت جیمز پارک 
صورت گیرد. به گزارش تلگراف، اعتراض به قتل جمال 
خاشــقجی، روزنامه نگار عربســتانی قرار است روز 
یک شنبه در نزدیکی ســنت جیمز پارک برگزار شود 
زیرا نیوکاسل یونایتد اولین بازی خود را در لیگ برتر 

تحت مالکیت جدید عربستانی ها انجام می دهد.
اتحادیه فوتبــال انگلیس بــا واگذاری باشــگاه 
نیوکاسل به یک کنسرســیوم سعودی موافقت کرد و 

قرارداد به امضا رسید.
بیــش از ۱۰۰۰ پوند )۱۳۷5 دلار( برای پوســتر 
اعتراض جمع آوری شــده اســت که برای یادآوری 
قتل فجیع روزنامه نگار پیشــین واشنگتن پست در 
کنسولگری عربســتان در اســتانبول ترکیه در سال 

2۰۱8 است.

استعفای ملک محمدی از 
دبیری فدراسیون تیراندازی

باتوجه به اســتعفای ملک محمدی، دبیر اســبق 
فدراسیون تیراندازی، ناصر رسولی از سوی علی دادگر 

به عنوان سرپرست دبیری فدراسیون منصوب شد.
به گزارش ایســنا، رضا ملک محمدی بعد از ثبت 
نام در انتخابات فدراسیون تیراندازی از سمت دبیری 
فدراسیون استعفا کرد. در جریان جلسه هیئت رئیسه 
فدراسیون که روز پنج شــنبه 22 مهر برگزار شد علی 
دادگر، سرپرست فدراسیون تیراندازی، ناصر رسولی 
را به عنوان سرپرست دبیری این فدراسیون منصوب 
کرد. ناصر رســولی پیش از این به عنوان ســخنگوی 

فدراسیون و مدیرفنی تیم های ملی فعالیت داشت.

صلاح به رکورد دروگبا رسید، 
مانه 100 گله شد

دو مهاجم لیورپول در دیدار برابر واتفورد دو رکورد 
مهم به دســت آوردند. به گزارش ایسنا، هفته هشتم 
رقابت های لیگ برتر انگلیس بــا برگزاری یک دیدار 
ادامه یافت که در آن لیورپول در زمین واتفورد با 5 گل 

به برتری رسید.
محمد صلاح در ایــن دیدار یــک گل زیبا به ثمر 
رســاند تا شــمار گلهای خود را در تاریــخ لیگ برتر 
انگلیس به عدد ۱۰۴ برساند تا به رکورد دیدیه دروگبا 
برسد و گلزن ترین بازیکن آفریقایی تاریخ لیگ برتر نام 
گیرد. صلاح در صــورت زدن یک گل دیگر به تنهایی 

این رکورد را مال خود می کند.
همچنین سادیو مانه مهاجم سابق ساوتهمپتون 
نیز با گلزنی در این دیدار توانســت شمار گلهای خود 
را در لیگ برتر به عدد ۱۰۰ برســاند تا سومین بازیکن 
آفریقایی باشد که در لیگ برتر تعداد گلهای خود را ۳ 
رقمی می کند. لیورپــول در دو دیدار بعدی دو مصاف 
سخت خواهد داشت. ابتدا در زمین اتلتیکومادرید باید 
در لیگ قهرمانان به میدان برود و سپس در لیگ برتر 

در اولدترافورد با یونایتد بازی می کند.

آغاز لیگ برتر بسکتبال با 
پیروزی مدافع عنوان قهرمانی

در دیدار افتتاحیه فصل جدید لیگ برتر بسکتبال، 
تیم شهرداری گرگان به پیروزی قاطع دست یافت.

به گزارش ایسنا، فصل جدید رقابت های لیگ برتر 
بسکتبال مردان ایران، با برگزاری دیدار افتتاحیه میان 
تیم های شــهرداری گرگان و نظم آوران سیرجان از 

گروه الف رقابت ها آغاز  شد.
در پایان این دیدار، تیم شــهرداری گرگان مدافع 
عنوان قهرمانی، با نتیجه 8۰ - 5۴ به برتری رســید تا 
شــروع قدرتمندانه ای در فصل جدیــد رقابت ها نیز 

داشته باشد. 
شــاگردان مهران حاتمــی موفق شــدند در این 
مسابقه، کوارترهای اول، دوم و سوم را به ترتیب با نتایج 
2۳-۱۴، ۱۹-۱۳ و ۱8-5 با برتری پشت سر بگذارند، 
اما در کوارتر سوم این شاگردان علی آرزومندی بودند 

که 2۰-22 به برتری دست یافتند.
»آنتون پونکراشف« نیز با کســب ۱۷ امتیاز برای 

نظم آوران، امتیاز آورترین بازیکن تیمش شد.

  خبــر ورزشـی

پیروزی پرگل لیورپول با 
هت تریک فیرمینو در لیگ برتر  
لیورپول توانســت در زمین واتفورد با 5 گل 

صاحب برتری شود.
به گزارش ایسنا، هفته هشتم رقابت های لیگ 
برتر انگلیس با برگزاری یک دیدار ادامه یافت که 
در آن لیورپول در زمین واتفورد با 5 گل به برتری 

رسید.
روبرتو فیرمینو مهاجم برزیلی ۳ بار، ســادیو 
مانــه و محمد صــلاح مصری بــرای قرمزهای 
لیورپول گلزنی کردند تا ۳ امتیاز این دیدار به تیم 
یورگن کلوپ برسد و این تیم فعلا به صدر جدول 

لیگ برتر راه یابد.
در ادامه دیدارهــای این هفتــه از رقابت ها 
منچستریونایتد با لسترسیتی و منچسترسیتی با 
برنلی دیدار می کند و چلسی نیز به دیدار برنتفورد 

می رود.

دومین شکست فصل زنیت در 
غیاب سردار آزمون

زنیت در هفتــه یازدهم لیگ روســیه برابر 
آرسنال تولا شکست خورد.

بــه گــزارش ایســنا، در ادامــه دیدارهای 
هفته یازدهم لیگ روســیه، تیــم فوتبال زنیت 
صدرنشین برابر آرســنال تولا با نتیجه 2 بر یک 
شکست خورد تا موقعیت این تیم در صدر جدول 

به خطر بیفتد.
زوریکو داویاتشــویلی و کانگوا برای آرسنال 
تولا گلزنی کردند و آرتم زیوبا برای زنیت گلزنی 
کرد تا دومین شکست فصل زنیت در این دیدار 

ثبت شود.
سردار آزمون به دلیل اخراج در بازی قبلی در 

این دیدار غایب تیمش بود و به میدان نرفت.
در جدول رده بندی لیگ روســیه زنیت از ۱۱ 
بازی با 2۳ امتیاز در صدر اســت و دینامومسکو و 

سوچی در رده های بعدی قرار دارند.
زنیت در دیدار بعدی خــود در خانه در لیگ 
قهرمانان به دیــدار یوونتوس مــی رود و انتظار 
می رود مهاجم ایرانی بتوانــد در این دیدار برای 

تیمش از ابتدا به میدان برود.

جلسه آجرلو با مدیران پیشین 
استقلال

مدیرعامل باشــگاه استقلال جلســه ای با 
مدیران پیشین این باشگاه برگزار کرد.

به گزارش باشگاه استقلال، مصطفی آجرلو، 
مدیرعامل باشگاه استقلال؛ در جلسه ای با حضور 
مدیران عامل پیشین باشــگاه استقلال شرکت 
کرد. این جلسه با هدف هم فکری و تعامل جهت 

موفقیت باشگاه استقلال برگزار شد.
در این نشســت صمیمانه که به میزبانی علی 
فتح الله زاده برگزار شــد؛ عنایت آتشــی، کاظم 
اولیایی، سید رضا افتخاری، امیرحسین فتحی، 
احمد ســعادتمند، احمد مــددی و مدیرعامل 

باشگاه استقلال حضور داشتند.

  خبــر ورزشـی

  
کنفدراسیون والیبال آسیا:

قهرمانی فولاد سیرجان با حضور 
صابر کاظمی ویرانگر!

کنفدراسیون والیبال آسیا بار دیگر به تمجید ملی 
پوش والیبال ایران پرداخت.

به گزارش ایسنا، مرحله  نهایی بیست ویکمین دوره 
رقابت های والیبال قهرمانی باشگاه های مردان آسیا 

پیگیری شد که در دیدار نهایی تیم فولاد سیرجان نماینده ایران به مصاف العربی قطر رفت و سه بر یک این 
تیم را شکست داد و جام قهرمانی را بالای سر برد.

کنفدراسیون والیبال آسیا در گزارشی به این قهرمانی پرداخت و نوشت: فولاد سیرجان شکست ناپذیر با 
استفاده از صابر کاظمی چپ دست ویرانگر موفق شد در فینال پیروز شود و جام قهرمانی را به نام خود کند.  

نماینده والیبال ایران در این رقابت توانست به پیروزی چشمگیر دست پیدا کند؛ پیروزی شگفت انگیز با 
رکورد بی نظیر شکست ناپذیری در مسابقات قهرمانی باشگاه های آسیا 2۰2۱!

صابر کاظمی در این رقابت ها با وجود مصدومیت عملکرد بسیار خوبی را از خود به نمایش گذاشت. این 
بازیکن موفق شد در انتهای این رقابت ها عنوان ارزشمندترین بازیکن این جام را به نام خود کند.   مسابقات 
والیبال قهرمانی مردان باشگاه های آسیا از سال ۱۹۹۹ آغاز شد و نمایندگان ایران تا کنون 22 مدال شامل 

۱5 طلا، چهار نقره و سه برنز در این رقابت ها به دست آوردند.
تیم پیکان با کسب ۱۱ عنوان از جمله ۷ مقام قهرمانی در سال های 2۰۰2، 2۰۰6 تا 2۰۱۱ )شش دوره 
متوالی(، دو نایب قهرمانی در ســال های 2۰۰۰ و 2۰۰۴  و دو مقام سومی در سال های ۱۹۹۹ و 2۰۱5 در 

این مسابقات به عنوان پرافتخارترین تیم آسیا شناخته می شود.
نماینده ورامین )2۰۱۴ و 2۰۱۹( و بانک سرمایه )2۰۱6 و 2۰۱۷( با دو قهرمانی، صنام با یک قهرمانی 
در سال 2۰۰۴ و یک نایب قهرمانی در سال 2۰۰2، تیم کاله مازندران با یک مقام قهرمانی در سال 2۰۱۳ 
و یک عنوان سومی در سال 2۰۱2، خاتم اردکان با یک قهرمانی در سال 2۰۱8، تیم فولاد سیرجان با یک 
قهرمانی در سال 2۰2۱ و تیم سایپا با یک مقام نایب قهرمانی در سال 2۰۰5، به کار خود در این مسابقات 

پایان دادند.

 حمایت رونالدو از کریم؛
برای توپ طلا بی شک به بنزما 

رای می دهم
»رونالدو نازاریو«، برنده 2 مرتبه توپ طلای جهان 
با حمایت از ستاره فرانسوی رئال مادرید، گفت »بدون 

شک رای من برای توپ طلا کریم بنزما است.«
به گزارش ایرنا، مرد فرانسوی کهکشانی ها شاید در 

سال 2۰2۱ و صرف نظر از فتح لیگ ملت های اروپا که به تازگی میسر شد، در قالب تیمی افتخار زیادی کسب 
نکرده باشد اما از لحاظ انفرادی، این فصل یکی از بهترین فصل دوران حرفه ای وی بوده است.

شروع بنزما در فصل 2۰2۱-2۰22 در عرصه باشگاهی به طور مشخص و برجسته، تحسین برانگیز بود 
زیرا کاپیتان رئال تا بدین جای لالیگا ۹ گل و هفت پاس گل در جریان هشت بازی به نام خود ثبت کرده است. 
این روند تنها به عرصه باشگاهی محدود نمی شود زیرا مرد فرانسوی پس از بازگشت و دعوت دوباره به تیم 

ملی فرانسه، کفش برنز یورو 2۰2۰ را از آن خود کرد.
همچنین تیم ملی فرانسه تقریبا به لطف گل های بنزما موفق شد اوایل ماه جاری لیگ ملت های اروپا را 
تصاحب کند؛ وی در دو دیدار نیمه نهایی و فینال موفق به گلزنی شــد و در فینال نیز عنوان بهترین بازیکن 
زمین را از آن خود کرد. نام بنزما در کنار 2۹ بازیکن دیگر، در فهرســت نامزدهای توپ طلای ســال 2۰2۱ 
گنجانده شده و از وی به عنوان یکی از محتمل ترین گزینه های فتح این جایزه ارزشمند یاد می شود هرچند 

در این مسیر باید با نام هایی همچون »لیونل مسی« و »روبرت لواندوفسکی« مبارزه کند.
با این حال، یکی از کســانی که صراحتا از بنزما حمایت کرده، رونالدو نازاریو است؛ ستاره اسبق تیم ملی 
برزیل و باشگاه رئال، در ســال های ۱۹۹۷ و 2۰۰2 توپ طلا را به خانه برد و این بدان معنا است که وی برای 
قضاوت، از بسیاری افراد دیگر لایق تر است. رونالدو در صفحه فیسبوک خود نوشت: بی شک نامزد من برای 

توپ طلا بنزما است. 
»کارلو آنچلوتی« سرمربی فعلی رئال نیز به طور مشابه از بخت های بنزما برای بردن توپ طلا تمجید کرده  
است. وی ماه گذشته در خصوص مهاجم تیمش گفت: به خاطر تمام کارهایی که کرده و می کند، استحقاق 

بودن در فهرست برنده های احتمالی)توپ طلا( را دارد.

ثبت نام هادی ساعی در انتخابات تکواندو
برخی چهره های سرشناس اقدام به ثبت نام در انتخابات فدراسیون تکواندو کردند. به گزارش ایسنا، 

دوم دی بار دیگر مهلت ۴ سال ریاست محمد پولادگر بر فدراسیون تکواندو به پایان می رسد.
در حالی که ثبت نام از کاندیداهای ریاست فدراسیون تکواندو تا ساعاتی دیگر به پایان می رسد، برخی 

چهره های سرشناس تکواندو اقدام به ثبت نام در انتخابات کردند.
سید محمد پولادگر پس از 2۱ سال ریاست فدراسیون تکواندو، بار دیگر دقایقی پیش برای حضور در 
انتخابات ثبت نام کرد. هادی ساعی، پرافتخارترین ورزشــکار المپیکی ایران نیز دیگر چهره سرشناس 

تکواندوی ایران است که امروز برای حضور در انتخابات ثبت نام کرد.
علی محمد بسحاق، مربی سابق تیم ملی تکواندو و از مخالفان جدی فدراسیون فعلی نیز اقدام به ثبت 
نام در انتخابات کرد. آرش فرهادیان، رییس سازمان تیم های ملی نیز از دیگر نفراتی است که در انتخابات 
فدراسیون تکواندو ثبت نام کرد. مرتضی بهرامی نژاد، محسن تهرانی، شهرام اربابی و جمشید سهرابی دیگر 

نفراتی هستند که تا این لحظه در انتخابات ثبت نام کرده اند.

»آگهی مناقصه عمومی یک مرحله اي «
نوبت دوم

شرکت شهرکهای صنعتی استان اصفهان درنظردارد  اجراي پروژه هاي زير را به پيمانكاران واجد شرايط از طريق سامانه 
تداركات الكترونيكي دولت)ستاد( واگذار نمايد.كليه مراحل برگزاري مناقصه از دريافت اسناد مناقصه تا ارائه پيشنهاد 
www.setadiran.ir انجام  بازگشايي پاكت ها از طريق درگاه سامانه تداركات دولت به آدرس  قيمت مناقصه گران و 

خواهد شد لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضويت قبلي، مراحل ثبت نام در سايت مذكور و دريافت گواهي امضاي الكترونيكي را جهت 
شركت در مناقصه محقق سازند.تاريخ انتشار مناقصه در سامانه تاريخ 1400/07/25 مي باشد.

آخرين مهلت زماني دريافت اسناد مناقصه از سايت : ساعت 19 روز پنجشنبه تاريخ 1400/07/29
آخرين مهلت زماني ارائه پيشنهاد : ساعت 14:30 روز سه شنيه تاريخ 1400/08/11

زمان بازگشايي پاكت ها : ساعت 8:30 صبح روز چهارشنبه تاريخ 1400/08/12
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دريافت اطلاعات بيشتر درخصوص اسناد مناقصه و ارائه پاكت الف : آدرس اصفهان، خيابان 22 بهمن، 

مجموعه اداري امير كبير، شركت شهركهاي صنعتي استان اصفهان و تلفن 03132647300
اطلاعات تماس سامانه  ستاد جهت انجام مراحل عضويت در سامانه: مركز تماس 1456- 021

هزينه درج آگهی روزنامه به عهده برنده مناقصه می باشد.
موضوع مناقصه : تهيه مصالح و تكميل عمليات حدود 3.8 كيلومتر شبكه گذاري پلي اتيلن گاز ناحيه صنعتي قمصر )شماره 2000001281000101 

در سامانه ستاد(
مبلغ برآورد اولیه : 13.700.437.768ريال و به صورت فهرست سفيد )اعتبار طرح جاري(

مبلغ تضمین شرکت  در فرآیند ارجاع کار : 685.022.000 ريال
رشته و پایه تشخیص صلاحیت پیمانکاران: رتبه 5 يا بالاتر در رشته تاسيسات و تجهيزات

مدت اجرا:  7 ماه 
موضوع مناقصه : خريد و حمل آسفالت توپكا جهت شهرك صنعتي نجف آباد1 )شماره 2000001281000102 در سامانه ستاد()تجديد(

مبلغ برآورد اولیه : 6.500.000.000ريال و براساس قيمت روز )اعتبار طرح جاري(
مبلغ تضمین شرکت  در فرآیند ارجاع کار :  325.000.000ريال

رشته و پایه تشخیص صلاحیت پیمانکاران : رتبه 5 يا بالاتر در رشته راه و ترابري
مدت اجرا:  1 ماه 

موضوع مناقصه : خريد،بارگيري ،حمل و باراندازي جدول بتني پيش ساخته شهرك صنعتي سگزي )شماره 2000001281000103 در سامانه 
ستاد()تجديد(

مبلغ برآورد اولیه : 6.500.000.000ريال و براساس قيمت روز )اعتبار طرح جاري(
مبلغ تضمین شرکت  در فرآیند ارجاع کار :  325.000.000ريال

رشته و پایه تشخیص صلاحیت پیمانکاران : رتبه 5 يا بالاتر در رشته راه و ترابري
مدت اجرا:  7 ماه 

موضوع مناقصه : تهيه مصالح و اجراي شبكه 20كيلوولت شهرك صنعتي ماهيان زينتي)شماره 2000001281000104 در سامانه ستاد()تجديد(
مبلغ برآورد اولیه : 19.986.566.278ريال و براساس فهارس بهاي سال 1400 سازمان برنامه و بودجه )اعتبار طرح جاري(

مبلغ تضمین شرکت  در فرآیند ارجاع کار :  999.329.000 ريال
رشته و پایه تشخیص صلاحیت پیمانکاران : رتبه 5 يا بالاتر در رشته نيرو

مدت اجرا:  6 ماه 
موضوع مناقصه : تكميل محوطه سازي شهرك صنعتي نايين)شماره 2000001281000105 در سامانه ستاد(

مبلغ برآورد اولیه : 86.680.263.300 ريال و براساس فهارس بهاي سال 1400سازمان برنامه و بودجه كشور )اعتبار طرح جاري( 
مبلغ تضمین شرکت  در فرآیند ارجاع کار : 4.344.014.000 ريال

رشته و پایه تشخیص صلاحیت پیمانکاران: رتبه 5 يا بالاتر در رشته راه و ترابري
مدت اجرا:  10 ماه 

امور پیمانهای شرکت شهرکهای صنعتی استان اصفهان شناسه آگهی : 120۸323     

آگهی تجدید مناقصه شماره 400/13 
 نوبت دوم 

مناقصه گزار: شركت سهامی برق منطقه ای سيستان و بلوچستان
نوع مناقصه : عمومی يک مرحله ای 

موضوع مناقصه : عمليات *جوشكاری پيچ و مهره برج های خطوط انتقال و فوق توزيع نواحی شمال و مركز
مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار: 1/550/000/000 ريال ) ضمانتنامه شركت در فرآيند ارجاع كار ميبايست دارای 3 ماه اعتبار 

از آخرين مهلت تحويل پاكات و همچنين قابليت تمديد به مدت 3ماه ديگر باشد( 
تاریخ دریافت اسناد مناقصه : از ساعت 14 روز يكشنبه مورخ 1400/7/18 لغايت ساعت  19 روز سه شنبه مورخ 1400/7/27 

  setadiran.ir نحوه دریافت اسناد مناقصه : مراجعه به صفحه اعلان عمومی سامانه تداركات الكترونيكی دولت به آدرس
تاریخ تحویل پاکات مناقصه : حداكثر تا ساعت 15 روز يكشنبه مورخ 1400/8/9

تاریخ و محل بازگشایی پاکات مناقصه : راس ساعت 9 صبح روز دوشنبه مورخ  1400/8/10 – امور تداركات و قراردادهای شركت برق 
منطقه ای سيستان و بلوچستان

نحوه تحویل پاکات مناقصه : پاكات مناقصه كه توسط مناقصه گر تهيه می شود ميبايست به دو شكل تحويل شود: 
بارگذاری پاكات ) پاكت الف ، پاكت ب و پاكت ج ( به صورت الكترونيكی در سامانه تداركات الكترونيكی دولت مطابق با زمانبندی.

، دبيرخانه شركت برق  ، حدفاصل دانشگاه 37 و  39  با زمانبندی به آدرس زاهدان  تحويل فيزيكی فقط پاكت )الف( مناقصه مطابق 
منطقه ای سيستان و بلوچستان ، تلفن : 05431137057

تحويل پاكات به هر دو روش الزاميست.
مدت انجام کار: 8 ماه شمسی 

روابط عمومی م الف: 594     
شرکت برق منطقه ای سیستان و بلوچستان شناسه آگهی: 1207۸4۸      

پیام مدیریت مصرف : مدیریت مصرف برق یعنی بهینه ، به اندازه نیاز و در زمان مناسب مصرف کنیم

شرکت سهامی برق منطقه ای سیستان و بلوچستان

http://www.setadiran.ir


7 سال هفدهم   شماره ۴۰8۹   26 مهر ۱۴۰۰   بانک و بیمه

با حمایت بانک ایران زمین و در راستای اجرای مسئولیت  اجتماعی 
سازمانی، دو مدرسه به نام فرزندان ایران زمین در مناطق محروم استان 

خوزستان احداث و افتتاح شد.
به گزارش شاخه ســبز به نقل از روابط عمومی بانک ایران زمین؛ با 
حمایت بانک ایران زمین ساخت دو مدرســه در مناطق محروم استان 
خوزستان اجرا شد و طی اعلام سازمان نوسازی و تجهیز مدارس استان، 

مدارس مذکور از ابتدای ماه مهر سال جاری به بهره برداری رسید.
در مراسم افتتاحیه که با حضور مدیران امور شعب استان ها و روابط 
عمومی و مدیر منطقه خوزستان و لرستان بانک ایران زمین و مسئولین 
کشــوری در فضایی صمیمی و با رعایت کلیه پروتکل های بهداشتی 

برگزار شد ، به طور رسمی این مدارس آغاز به کار کردند.
حضور جمع پرشماری از مدیران و مسئولان ارشد استانی و محلی 
در کنار مدیران این بانک، زمینه گفت وگوهای سازنده و بررسی مجاری 
دیگر خدمت رسانی از ســوی این نهاد مالی را برای استان فراهم کرد و 

منتهی به کمک رسانی حداکثری از سوی طرفین گردید.
عبدالمجید پورسعید مدیرعامل بانک ایران زمین اجرای طرح های 
حمایتی در قالب مسئولیت اجتماعی را یکی از اولویت های مهم بانک 
برشمرد و گفت: سازمان ها با اختصاص بودجه حمایتی در قالب اجرای 
مسئولیت اجتماعی ســازمانی می توانند اقدامات موثری در کشور و 
مناطق محروم از جمله احداث مدرسه، بیمارستان، مسکن و همینطور 

در بخش محیط زیست کشور انجام و به بهره برداری برسانند.
سید حسن ســلطانی فیروز رئیس هیات مدیره بانک ایران زمین بر 
استمرار حمایت های مالی این بانک در احداث مراکز آموزشی و مدارس 

تاکید کرد و افزود: بانک ایران زمین طی ســال های گذشته در حوزه 
مسئولیت اجتماعی فعالیت مداوم داشته است. سلطانی فیروز تاکید 
کرد: یکی از راه های موثر در پیشــرفت تولید داخلی و توسعه اقتصاد 

کشور ارتقا سطح علمی فرزندان کشورمان است.
حسینی کنارویی مدیر امور شعب استان های بانک ایران زمین در 
این مراسم گفت: حمایت از علم و آینده سازان میهن عزیزمان، افتخار 
بزرگی اســت که نصیب این نهاد مالی شــده اســت. خوشحالیم که 
توانستیم در استان زرخیز خوزستان، قدمی کوچک برای دانش آموزان 

برداریم.
حســینی کنارویی اضافه کرد: عزم جدی برای محرومیت زدایی و 
گســترش عدالت اجتماعی وجود دارد و نهادهای مالی پیشرو بیش  از 
پیش خود را خادم وطــن و حامی تولیدکننــدگان و نخبگان علمی 
کشــور می دانند. ازاین رو بانک ایران زمین با کارنامه قابل دفاعی که در 

همه گیری کرونا از خود بر جای گذاشته است، مصمم است در چرخه 
رونق اقتصادی و حمایت از مشتریان خویش، نقش کلیدی خود را ایفا 

کند.
سیدمحمدحسین استاد، مدیر امور روابط عمومی بانک با حضور در 
این مراسم ضمن تبریک سال تحصیلی جدید و آرزوی سلامتی و توفیق 
برای دانش آموزان منطقه گفت: خوشبختانه با تسریع واکسیناسیون 
عمومی و واکســینه شــدن تعداد پرشــماری از دانش آمــوزان، این 
عزیزان می توانند با حضور در مدرسه و کلاس درس، حرکت در مسیر 

علم آموزی را با جدیت بیشتر از سر بگیرند.
مدیر امور روابط عمومی بانک تصریح کرد: هرکجا چراغ علم روشن 
شود و پرچم دانش و آگاهی بالا برود، بیرق جهل و خرافات و تعصب فرو 

می افتد و زمینه رشد و توسعه پایدار در آن منطقه فراهم می شود.
یادآور می شود؛ با موافقت هیات مدیره بانک ایران زمین، برای ۳5۰ 
نفر از دانش آموزان این دو مدرســه، کیف و لوازم التحریر تهیه و در روز 

مراسم از طرف بانک به این عزیزان تقدیم شد.
در این مراســم حجت الاسلام والمســلمین منصــوری نماینده 
ولی فقیه و امام جمعه شهرستان شــادگان، دکتر صبری پور فرماندار 
شهرستان شادگان، قربانی مدیرکل نوســازی مدارس، فاضلی رئیس 
آموزش وپرورش شهرستان شادگان و برادر سردار شهید علی هاشمی 

از دیگر میهمانان در این مراسم بودند.
زیبا صالح پور و هیأت همراه نیز به نمایندگــی از جمعی از خیرین 
مدرسه ساز در این مراسم حضور داشــتند. این مراسم مزین به حضور 

دانش آموزان، اولیا و مربیان و سایر طیف های مردمی منطقه نیز بود.

در استان خوزستان صورت گرفت؛

افتتاح دو مدرسه در راستای مسئولیت اجتماعی بانک ایران زمین
 با ابلاغ رییس کل بیمه مرکزی:

انتصاب آقادادی به مدیرعاملی 
بیمه کوثر تایید شد

بیمه  مرکزی جمهوری اسلامی ایران در تاریخ 
بیست  و چهارم مهرماه ۱۴۰۰، انتصاب ابوالفضل 
آقادادی را به  عنوان مدیرعامل شرکت بیمه کوثر 

بلامانع اعلام کرد.
به گزارش شاخه سبز به نقل از روابط عمومی 
بیمه کوثر، غلامرضا سلیمانی، رییس بیمه مرکزی 
در نامه ارسالی به بیمه کوثر اظهار امیدواری کرد 
که این شرکت با هدایت مدیرعامل جدید، برای 
تحقق اهدافی چون بازنگری در ساختار سازمانی 
شرکت با هدف چابک سازی فرایندهای کاری و 
فعالیت ها، تلاش برای اداره تخصصی شــرکت و 
توجه به حرفه گری، معرفی افراد واجد شرایط به 
عنوان کارکنان کلیدی به منظور احراز صلاحیت 
حرفه ای و توجه خاص به پوشــش های جامعه 
هدف برای حمایــت از آن ها و نیز ســاماندهی 
هزینه های تبلیغاتی شــرکت با تمرکز بر جامعه 

هدف قدم بردارد.
پس از معرفی مدیرعامل منتخب از ســوی 
هیات مدیره و با تایید صلاحیت فنی، تخصصی 
و مدیریتی آقادادی از ســوی بیمه مرکزی، این 

انتصاب رسمیت یافت.

سفر استانی مدیرعامل بیمه 
آسیا به آذربایجان غربی

مسعود بادین و هیات همراه از شعبه مرکزی 
ارومیه و شعبه خوی بازدید کردند.

 به گزارش شاخه سبز به نقل از روابط عمومی 
بیمه آسیا، مســعود بادین، نایب رییس هیأت 
مدیره و مدیرعامل بیمه آســیا و هیأت همراه در 
حاشیه افتتاح شعبه شهید رجایی، در بازدید از 
شعب مرکزی ارومیه و شعبه خوی، از نزدیک در 
جریان فعالیت ها و مسائل شعب قرار گرفتند و با 

کارکنان به گفت و گو پرداخت پرداختند.
مدیرعامل بیمه آسیا در این دیدار ضمن ارزیابی 
عملکرد مناسب بیمه آســیا در استان آذربایجان 
غربی، بر تلاش مضاعف در راستای بهبود و اصلاح 
ترکیب پرتفوی تأکید کرد. معاونان مدیر عامل و 
تنی چند از مدیران، در ایــن بازدید ها مدیرعامل 

بیمه آسیا را همراهی می کردند.

طرح »بورس کالا و انرژی« 
آغاز شد

بانک رفاه کارگران از آغاز طرح » بورس کالا و 
انرژی« و ارائه انواع خدمات اعتباری به فعالان در 

این بازارها خبر داد.
به گزارش شاخه سبز به نقل از روابط عمومی 
بانک رفاه کارگران، در راستای هم افزایی بیش از 
پیش بازار پول و سرمایه و بهره برداری متقابل این 
دو بازار از ظرفیت های یکدیگر و به منظور تأمین 
مالی بنگاه های اقتصادی و کمک به رشد و توسعه 
اقتصادی کشــور؛ طرح » بورس کالا و انرژی« با 
موضوع؛ ارائه انواع خدمات اعتباری اعم از بروات، 
ضمانتنامه، گشایش اعتبار اسنادی داخلی آغاز 
شد. بر اساس این گزارش، جامعه هدف این طرح، 
خریداران و فروشــندگان کالا و محصولات در 

بورس کالا و انرژی است.
مشــمولان این طرح می توانند برای کسب 
اطلاعات بیشتر به پورتال اطلاع رسانی بانک رفاه 
   www.refah-bank.ir  کارگران به نشــانی

مراجعه کنند.

پرداخت 102هزار فقره 
تسهیلات حمایتی توسط بانک 

اقتصادنوین
بانک اقتصادنویــن ۱۰2 هــزار و ۱86 فقره 
تســهیلات برای حمایت از بنگاه ها و واحدهای 
تولیدی، یارانه بگیران و مستاجران آسیب دیده از 
شرایط ناشی از شیوع ویروس کرونا پرداخت کرد.

به گزارش شاخه سبز به نقل از روابط عمومی 
بانک اقتصادنوین، این بانک در راســتای ایفای 
مســئولیت اجتماعی خــود تا پایان شــهریور 
ســال جاری به دوهزار و ۳8۰ بنــگاه اقتصادی 
آســیب دیده از شرایط ناشی از شــیوع ویروس 
کرونا تسهیلات حمایتی پرداخت کرد. همچنین 
تسهیلات اختصاص داده شده به ۱8هزار و 6۴۷ 
واحد تولیدی که تاریخ سررســید دیون آن ها از 
ابتدای اسفند ۱۳۹8 تا پایان خرداد و تیرماه سال 

جاری بود، امهال شد.
در همین راســتا، بانک اقتصادنوین در سال 
گذشته، با توجه به پاندمی کرونا و لزوم حمایت 
از اقشار آسیب پذیر ۷۹هزار و ۳۷فقره تسهیلات 
۱۰ میلیون ریالی به حســاب سرپرستان خانوار 
و دوهــزار و ۱22فقره تســهیلات به حســاب 

مستاجران واریز کرد.

  خبــر

اهدای جوایز برندگان 
جشنواره نیک آفرین

جوایز جشنواره نیک آفرین از ابتدای آبان ماه 
به حساب برندگان قرعه کشی واریز خواهد شد.

به گزارش شاخه سبز به نقل از روابط عمومی 
بانک کارآفرین، با توجه به تایید نتایج مراســم 
قرعه کشی از ســوی هیات محترم نظارت و بر 
اســاس تمهیدات در نظرگرفته شــده، با هدف 
رعایت پروتکل های بهداشــتی صرفاً جوایز 5 
برنده اول جشنواره )برندگان جوایز یک میلیارد 
ریالی( متعاقباً طی مراسمی به صورت حضوری 
به ایشــان اهدا خواهد شــد و جوایز ریالی سایر 
برندگان قطعی جشــنواره نیز از ابتدای آبان ماه 
۱۴۰۰ از سوی بانک به حساب آنان واریز خواهد 

شد.
جوایز برندگان مشروط جشنواره نیک آفرین 
نیز پس از سپری شــدن مدت زمان باقیمانده، 
تا تحقق شــرط حفظ حداقل مانده حساب به 
مدت ۹۰ روز متوالی )مطابق الزام بانک مرکزی 
و دستورالمعل برگزاری جشنواره حساب های 
قرض الحسنه پس انداز(، به تدریج از سوی بانک 

به حساب آنان واریز خواهد شد.  
مشــتریان گرانقــدر می توانند بــه منظور 
آگاهی از نتایج جشــنواره به لینک ذیل مراجعه 
کنند و در صورت برنده شــدن در جشــنواره به 
صورت مشروط، برای کسب اطلاعات بیشتر با 
شماره 2۳۳5۰ )مرکز ارتباط با مشتریان بانک 

کارآفرین( تماس حاصل نمایند. 
شایان ذکر است جشنواره حساب های قرض 
الحسنه پس انداز ریالی با عنوان »جشنواره نیک 
آفرین« با هدف گسترش سنت پسندیده الهی 
قرض الحسنه و تشــویق و ترویج تعاون عمومی 
و نیز کمک به نیازمندان، برای نخســتین بار در 
بانک کارآفرین از ۱ تیر لغایت ۳۱ شهریور ۱۴۰۰ 
برگزار شد و مراسم قرعه کشی این جشنواره نیز 
با حضور هیات نظارت و مدیران ارشــد بانک در 
تاریخ 2۰ مهرماه انجام شــد و برندگان مربوطه 

مشخص شدند.

توزیع لوازم التحریر اهدایی 
کارکنان بانک دی در مناطق 

کم برخوردار کشور
همزمان با آغاز سال تحصیلی جدید، 2۱۰۰ 
بســته لوازم التحریر اهدایی کارکنان بانک دی 
در میــان دانش آموزان مناطــق کم برخوردار 

توزیع شد.
به گزارش شاخه سبز به نقل از روابط عمومی 
بانک دی؛ به دنبال برگزاری کمپین »مهربانان 
مهرآفرین« کارکنــان بانک دی کــه با هدف 
جمع آوری کمک های نقــدی کارکنان و خرید 
لوازم التحریــر بــرای دانش آمــوزان مناطق 
کم برخوردار انجام شــد، تعداد 2۱۰۰ بســته 
لوازم التحریر تهیه و در مناطق محروم کشــور 

توزیع شد.
بر اســاس این گــزارش، این بســته های 
لوازم التحریر که شــامل کیف مدرســه، مداد، 
خــودکار، دفتر، مدادرنگــی، پاک کن، تراش و 
خمیربازی بود در مناطق محروم اســتان های 
خراسان جنوبی، کرمان، قم، اردبیل، سیستان 
و بلوچســتان، کهکیلویه و بویراحمد و تهران 

توزیع شد.  
گفتنی اســت پیش از این نیز کارکنان بانک 
دی همزمان با اوج گیری شــیوع ویروس کرونا 
در استان سیستان و بلوچســتان، با راه اندازی 
کمپیــن »قدم هــای کوچــک حیات بخش 
سیســتان و بلوچســتان« بــا جمــع آوری 
کمک هــای نقــدی، تعــداد ســه دســتگاه 
اکسیژن ساز برای کمک به بیماران کرونایی این 

استان خریداری کردند.

بازگشایی موزه بانک ملی 
ایران به روی علاقه مندان

موزه بانک ملــی ایران بــرای بازدید علاقه 
مندان و مخاطبان با رعایت کامل پروتکل های 

بهداشتی بازگشایی می شود.
به گزارش شاخه سبز به نقل از روابط عمومی 
بانک ملی ایــران، بازدید حضــوری موزه بانک 
ملی ایران که بر اســاس اعمال محدودیت های 
کرونایی از سوی ســتاد ملی مقابله با کرونا لغو 
شده بود، از روز شــنبه یکم آبان ماه بر قرار می 

شود.
علاقه مندان بــه بازدید از مــوزه بانک ملی 
ایران می توانند از تاریخ مذکور، ســاعت ۱۱ تا 
۱۴روزهای شنبه تا چهارشنبه از آثار ارزشمند 
این موزه که شــامل آثار فاخر، اشیای تاریخی و 
هنری گران قیمت و گران بهــای نه دهه بانک 
 در بخــش ها و مجموعــه های متنوع اســت، 

بازدید کنند.

  خبــر

به گزارش شاخه سبز، موسسه اعتباری ملل برای 
کمک به فعالان اقتصادی و تسریع در انجام معاملات 
و قراردادها نســبت به صدور انواع ضمانت نامه بانکی 
اقدام می کند و بر همین اساس تمامی بنگاه ها و فعالان 
اقتصادی می توانند با دریافت ضمانت نامه از موسسه 
اعتباری ملل سهولت بیشتری در چرخه امور اقتصادی 
و بازرگانــی خود ایجــاد کنند به طــوری که صدور 
ضمانت نامه های بانکی در سال جاری نسبت به دوره 

مشابه سال قبل رشد قابل توجهی داشته است .
این موسسه از ابتدای فعالیت خود در سال ۱۳66 
تاکنون همواره علاوه بر رضایت مشتریان و خدمات 
نوین، مسولیت های اجتماعی مانند گسترش روحیه 
تعاون و همکاری، تقویت اشتغال جوانان، تامین مالی 
بخش تولید اقتصاد را به منظور کمک به شکوفایی و 

حفظ ثبات اقتصادی در دستور کار قرار داده است. 
موسسه اعتباری ملل در کنار حفظ و تمرکز روی 
اصول بانکداری اســلامی، تلاش کرده دامنه فعالیت 

خــود را فراتر از مرزها گســترش دهد تــا با مقیاس 
بزرگتری به اقتصاد و شهروندان خدمات ارزنده تری 
ارائه دهد. در روزهای شیوع ویروس کرونا و نیز ابلاغیه 
بانک مرکزی ایران مبنی بر حمایت از مشاغل و کسب 
و کار آسیب دیده ناشی از شیوع این ویروس منحوس، 
موسسه اعتباری ملل در این برهه تلاش کرد به همه 
اشــخاص حقیقی و حقوقی دارنده مجوز فعالیت در 
حوزه گردشــگری در قالب تاسیســات گردشگری، 
دفاتر خدماتی مسافرتی و گردشــگری، راهنمایان 
گردشــگری و موسســات آموزشــی گردشگری، 

تسهیلاتی را پرداخت کند. 
موسسه اعتباری ملل در راستای تکریم مشتریان 
و مراجعین محترم و کامل کردن ســبد خدمات این 
موسســه، خدماتی را توسط شــرکت خدمات ارزی 
و صرافی ملل با مجــوز از بانک مرکــزی جمهوری 
اســلامی ایران ارائه می کند. بر اساس دستورالعمل 
بانک مرکزی خدمات قابل ارائه در شرکت صرافی ملل 

شامل خرید و فروش اسعارمختلف با نرخ مصوب بانک 
مرکزی جمهوری اسلامی ایران به صورت اسکناس و 
سکه، خرید ارز های حاصل از صادرات به صورت حواله 
ارزی با توجه به عرضه ارزهای مختلف در سامانه نیما، 
فروش حواله از محل خرید ارزهای حاصل از صادرات 
به منظور تامین به موقع نیاز های وارداتی کشــور در 
سامانه نیما و ارســال آن به اقصی نقاط دنیا و خرید و 
فروش ارز های مختلف به صورت اســکناس یا انواع 

سکه با سایر صرافی های بانکی یا غیر بانکی می شود. 
همچنین موسســه اعتبــاری ملل بــه منظور 
تولید کالای ایرانی، نســبت به اعطای تسهیلات به 
تولیدکنندگان برای تهیه و خرید مــواد اولیه تولید، 
خرید ماشــین آلات و تجهیزات، خرید کالای بادوام 
ایرانی، دریافت خدمات و توسعه دامداری ها در قالب 

طرح آفاق )۱( اقدام کرده است.
اما موسســه اعتباری ملل در تازه ترین اقدام خود 
و به منظور تسهیل در انجام امور مشــتریان، امکان 

رهگیری مرســولات پســتی را از طریق نرم افزار فام 
موسسه اعتباری ملل ایجاد کرد. 

بر همین اساس هموطنان گرامی می توانند ضمن 
نصب نرم افزار فام از خدمات پســتی شامل رهگیری 
مرســولات پســتی، اســتعلام خدمات کد پستی، 
محاسبه و نرخ پســتی مرســولات بهره مند شوند. 
گفتنی اســت با نرم افزار فام می توان نسبت به خرید 

بسته اینترنتی از کلیه اپراتورها نیزاقدام کرد.

استقبال فعالان اقتصادی از ضمانت نامه بانکی موسسه اعتباری ملل

  

 بانک توسعه تعاون با توجه به 
مزیت های منطقه ای گیلان، 

فعالیت توسعه ای انجام می دهد
مدیر عامل بانک توســعه تعاون طی سفر به استان 
گیلان، فعالیت توسعه ای بانک را متناسب با مزیت های 

منطقه ای تلقی نمود.
حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توسعه تعاون در 

بازدید از واحدهای تعاونی و اقتصادی استان اظهار داشت: استان گیلان در صنایع چای و برنج حائز مزیت های 
ویژه ای است و اقدامات زیر ساختی عمده ای نیز در گردشگری صورت پذیرفته است.

وی طی بازدید از شرکت نقش گستر عمران گفت: بانک توسعه تعاون توانمندی ارائه خدمات تخصصی بانکی 
در بخش های مختلف اقتصادی را اثبات نموده اســت و این شرکت مهندســی و عمرانی نیز می توانند از انواع 

خدمات بانکی نظیر ضمانت نامه و تسهیلات بهره مند شوند.
مهدیان در ادامه به همراه سید کاظم دلخوش نماینده مردم صومعه سرا در مجلس شورای اسلامی، حجت 
الاسلام راشدی نوری امام جمعه و سید محمدی فرماندار صومعه ســرا به بازدید از شرکت تعاونی گیلان کوب 
پرداخت و گفت: تسهیل گری و کمک به رفع مشکلات واحدهای تولیدی از راهبردهای بانک توسعه تعاون است 
و شرکت تعاونی گیلان کوب نیز در صورت تکمیل طرح توسعه زمینه اشتغال جدید برای ۱۰۰ نفر را فراهم می 

آورد که می تواند در این مسیر از انواع خدمات بانکی و اعتباری بانک توسعه تعاون بهره مند گردد.
مهدیان در حاشیه این بازدید نسبت به بررسی و پاسخگویی به مراجعات و درخواست های مردمی اقدام نمود.

مدیر عامل بانک توسعه تعاون همچنین در بازدید از شعبه لنگرود خاطرنشان کرد: شعبه لنگرود شعبه ای 
منظم و مجهز با ویژگی های مناســب از جهت مکان یابی اســت و این فرصت وجود دارد تا با تجهیز منابع و نیز 

تخصیص به واحدهای تعاونی و تولیدی، فعالیت توسعه ای مناسبی را در منطقه صورت دهد.
مهدیان در بازدید از شعبه لاهیجان گفت: این شــعبه در منطقه ای جغرافیایی واقع شده است که به لحاظ 

تولید چای و برنج و جاذبه های گردشگری از مزیت های عمده ای برخوردار است.
وی در بازدید از برخی شعب رشت با اشاره به اراده بانک مبنی بر تبدیل وضعیت نیروهای شرکتی گفت: تدابیر 
ارزنده ای از سوی دولت و مجلس برای جذب نیروهای شرکتی در حال انجام است و در صورت اعطای مجوز، این 

موضوع مهم در بانک به جدیت دنبال خواهد شد.
گفتنی است در این بازدیدها احمد محمدی مدیر امور استانها و شــعب، حمید البرزی مدیر امور اعتباری، 

ابراهیم واسعی مدیر شعب استان گیلان و حجت شمس رییس اداره کل حوزه مدیریت نیز حضور داشتند.

 سود پست بانک ایران به دو برابر 
نزدیک شد

دکتر بهزاد شــیری ضمن اعلام این مطلب که 
سود پست بانک در 6 ماهه ســال جاری نسبت به 
مدت مشابه سال قبل ۱65 درصد رشد داشته است 
گفت ، خوشبختانه سودآوری بانک با برنامه ریزی 
انجام شده در سه سال پیاپی ، پیوسته محقق شده 

است و این بانک با اصلاح ساختاری که انجام داده است به سود پایداری دست یافته است. 
وی اشاره کرد در 6 ماهه سال جاری منابع موثر بانک 58 درصد و تسهیلات پرداختی نیز 5۰ درصد 
نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد داشت و این روند نسبت به متوسط صنعت بانکی بالاتر می باشد. 
وی افزود بیش از 58 درصد از منابع پســت بانک ارزان قیمت اســت که به شتاب سودهی بانک کمک 

شایانی خواهد کرد.
وی در مورد بهداشت اعتباری افزود: با رشد تسهیلات اعطایی بر اساس مکانیزم اعتبارسنجی پیاده 
سازی شده در بانک ، نسبت مطالبات معوق بانک در این مدت به رقم کمتر از ۴ درصد کاهش یافت و این 
نه تنها در تاریخ پست بانک بلکه در صنعت بانکی کشور نسبت مطلوبی است. وی اشاره کرد برنامه بانک 

در این نسبت رسیدن به نسبت مطلوب جهانی کمتر از ۳ درصد در پایان سال جاری است.
دکتر شیری در حمایت و پشتیبانی از تولید اشاره کرد که امروز یکی از نیاز های بخش تولید واقعی 
اقتصاد ، خدمات ضمانت نامه ای اســت و در بانک با برنامه مدون میزان رشد ضمانت نامه صادره در 6 

ماهه سال جاری به بیش از 2۳۰ درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش یافت.
وی اشاره کرد که مجموع اقدامات موثر بانک باعث شد در 6 ماهه اول سال جاری درآمد های بانک با 
66 درصد رشد به بیش از 2۱ هزار میلیارد ریال و هزینه های بانک با 5۰ درصد رشد به رقمی بیش از ۱6 

هزار میلیارد ریال برسد.
مدیر عامل پســت بانک در خصوص برنامه بلند مدت بانک افزود با تدوین ســند راهبردی بانک با 
محوریت سند تحول دیجیتال چشم انداز بلند مدت بانک ترسیم شده است و با انجام مطالعات، برنامه 
ریزی دقیق با استفاده از توان داخلی بانک ، سند راهبردی با تکیه بر بانکداری دیجیتال در افق 5 ساله 
تدوین که از ابتدای سال جاری عملیاتی و در افق ۱۴۰۴ پست بانک ایران یک بانک پیشگام در اقتصاد 

دیجیتال و انتخاب اول مشتریان مناطق روستایی و کم برخوردار تبدیل خواهد شد.

مدیرامور حقوقی شرکت بیمه رازی با اشــاره به هدف برگزاری کارگاه 
واکاوی قانون بیمه اجباری مبنی بر افزایش ســطج آگاهی و دانش جامعه 
نسبت به بیمه های اجباری، گفت: علی جباری- مدیرعامل شرکت بیمه 
رازی با توجه به ســابقه مدیریت صندوق تامین خســارت بدنی به عنوان 

سخنران در این کارگاه یک روزه حضور دارند.
به گزارش شاخه سبز، حکیمه انصاری در گفت وگو با روابط عمومی و امور 
بین الملل شرکت بیمه رازی در رابطه با کارگاه واکاوی قانون بیمه اجباری 
که به همت پژوهشــگاه قوه قضائیه و شــرکت بیمه رازی برگزار می شود، 
گفت: کارگاه واکاوی قانون بیمه اجباری با هدف آشنایی هرچه بیشتر افراد 

جامعه با این دست بیمه ها برگزار می شود.
مدیر امور حقوقی شــرکت بیمه رازی تصریح کرد: بیمه های اجباری 
در جامعه امروز کشور دربرگیری بســیار زیادی دارد، زیرا افراد بسیاری از 

خودرو استفاده می کنند.
وی خاطرنشــان کرد: ایــن کارگاه با نــگاه ویژه به جامعــه حقوقی، 
دانشجویان رشــته حقوق و بیمه و کارشناســان صنعت بیمه در روز 26 

مهرماه به میزبانی پژوهشکده قوه قضائیه برگزار می شود.
انصاری بیان کرد: در رابطه با قانون بیمه های اجباری تالیفات حقوقی 
قابل ملاحظه ای وجود ندارد و با برگزاری این دست کارگاه ها تجربه  علمی 
و کارشناسی که طی چندین سال توسط افراد خبره کسب شده است، در 

اختیار علاقمندان قرار می گیرد.
مدیر امور حقوقی شرکت بیمه رازی با تاکید بر اینکه شرکت بیمه رازی 
در راستای مســئولیت اجتماعی خود در این زمینه پیش قدم شده است، 
گفت: دکتر علی جباری- مدیرعامل شرکت بیمه رازی با توجه به آنکه در 
گذشته مدیر صندوق تامین خسارت بدنی صنعت بیمه بوده اند به عنوان 

سخنران در این کارگاه به سخنرانی می پردازند.
لازم اســت ذکر شــود، این کارگاه یک روزه که از ســاعت ۹ تا ۱6 روز 
دوشنبه 26 مهرماه به میزبانی پژوهشکده قوه قضائیه برگزار می شود، برای 

همکاران صنعت بیمه با تخفیف ویژه همراه خواهد بود.

 مدیرعامل بیمه رازی سخنران اصلی کارگاه

افزایش آگاهی جامعه، هدف کارگاه واکاوی قانون بیمه اجباری
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 در پنجمین دور مذاکرات ایران و 
اتریش مطرح شد

تمایل شرکت های اتریشی برای 
حضور در بازار ایران

پنجمین دور گفت وگوهای سیاســی جمهوری 
اســلامی ایران و اتریش امروز به ریاست علی باقری 
معاون سیاســی وزارت امور خارجه و پیتر لاونسکی 
دبیر کل وزارت امور خارجــه اتریش در تهران برگزار 

شد.
به گزارش ایسنا، معاون سیاسی وزیر امور خارجه 
در این دیدار با اشاره به پیشــینه طولانی روابط، آن را 

سرمایه ارزشمندی برای مناسبات دو کشور دانست.
باقری در بخش مربوط به مســائل منطقه، ضمن 
مرور آخرین تحولات در یمن و افغانستان و همچنین 
تلاش های کشورمان برای کمک به کاهش مشکلات 
تصریح کرد: مردم یمن پنج ســال اســت که تحت 
شدیدترین حملات نظامی قرار دارند و از بعد انسانی 
انتظار مــی رود برای توقــف فجایع در حــال انجام، 

کشورهایی اروپایی اقدام جدی کنند.
وی با تصریح بر پایبندی کشــورمان به تعهدات 
خود افزود: اروپا بعد از خــروج آمریکا از برجام اگر چه 
از توافق خارج نشد اما اقدام موثر و عملی در چارچوب 

تعهدات خود انجام نداد.
لاونســکی نیز با تصریح بر قدمت روابــط ایران و 
اتریش خاطرنشان کرد: احترام و درک متقابل، اراده 
برای همکاری را نزد مردم دو کشــور نهادینه ساخته 
اســت. دبیرکل وزارت امور خارجه اتریش نیز در این 
نشست ضمن اشاره به ظرفیت قابل توجه موجود در 
روابط اقتصادی دو کشور، تمایل شرکت های اتریشی 

برای حضور در بازار ایران را مورد تأکید قرار داد.
وی در موضــوع افغانســتان با تاکیــد بر درک 
نگرانی های جمهوری اسلامی ایران توسط کشورش، 
از میزبانی کشورمان از پناهجویان افغانستانی قدردانی 

کرد.
رویترز مدعی شد:

 بارگیری ابر نفت کش ایرانی با
2 میلیون بشکه نفت خام ونزوئلا

خبرگــزاری رویترز با اســتناد بــه اطلاعاتی که 
می گوید سرویس های ردیابی کشــتی ها آن را ارائه 
کرده اند،  مدعی شــد یک نفت کش با پرچم ایران 2 
میلیون بشکه نفت خام از ونزوئلا بارگیری کرده و این 

کشور را ترک کرده است.
به گــزارش خبرگزاری رویترز،  یــک ابرنفتکش 
با پرچم ایران،  روز یک شــنبه در حال ترک آب های 
ونزوئلا است و حامل 2 میلیون بشکه نفت خام سنگین 
 )PDVSA( اســت که از شــرکت دولتی ونزوئلا

تحویل گرفته است.
رویترز نوشــته این محموله بخشی از توافق میان 
شرکت PDVSA و شــرکت ملی نفت ایران بوده 
اســت که طبق آن، فرآورده های نفتی ایران در ازای 
نفت خام ونزوئلا مبادله می شــود. این مبادله با هدف 
کاهش بحران کمبود فرآورده های ســبک نفتی در 
نزوئلا است که بازده و صادرات نفتی این کشور را کم 
کرده است. بنا بر این گزارش، Dino I، یک نفت کش 
بســیار بزرگ که تحت مالکیت شرکت ملی نفتکش 
ایران است،  در پایان روز جمعه بارگیری نفت ونزوئلا 

را به اتمام رسانده بود.
وزارت خزانه داری آمریکا ماه گذشــته به رویترز 
گفته بود، این قرارداد نفتی دوجانبه می تواند تخطی 
از تحریم های نفتی آمریکا علیه هر دو کشور به حساب 
بیاید. رویترز مدعی اســت که نفتکش یاد شده در ماه 
سپتامبر با ردیاب های خاموش و محوله ای 2.۱ میلیون 
بشــکه ای از فرآورده های نفتی ایــران وارد آب های 
ونزوئلا شده بود و محموله دیگری با حجمی در همین 

حدود قرار است در هفته های آتی به ونزوئلا برسد.

لایحه پروتکل حفاظت از تنوع 
زیستی دریای خزر تصویب شد

نمایندگان مجلس شــورای اســلامی کلیات و 
جزییات لایحــه پروتکل حفاظت از تنوع زیســتی 
الحاقی به کنوانسیون چهارچوب حفاظت از محیط 

زیست دریایی دریای خزر را به تصویب رساندند.
به گزارش ایرنا، در نشســت علنی مجلس شورای 
اســلامی ادامه رســیدگی به گزارش کمیســیون 
کشــاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیســت در 
مورد لایحه پروتکل حفاظت از تنوع زیستی الحاقی 
به کنوانسیون چهارچوب حفاظت از محیط زیست 
دریایی دریای خزر مورد بررسی قرار گرفت و با ۱۳۹ 

رای موافق کلیات و جزییات آن تصویب شد.
ســمیه رفیعی در دفاع از لایحــه مذکور گفت: 
دریای خزر ۴۴ گونه اقتصادی دارد که 2۴ گونه از آن 
به صورت انحصاری برای ایران است، هر چند می توان 
از این دریا حدود 2 هزار تن ماهی خاویار برداشت کرد، 
اما در بیشترین حالت این عدد به چند صد کیلوگرم 

رسیده است.
رییس فراکسیون محیط زیست مجلس شورای 
اسلامی افزود:  تنوع زیستی در دریای خزر با مشکلات 
بسیاری روبرو شده، به گونه ای که حتی در ماهی کیلکا 
نیز با مسائلی روبرو هستیم، وابستگی معیشت مردم 
به دریای خــزر بیانگر ضرورت امضــای این پروتکل 
اســت.  این پروتکل در کمیسیون کشــاورزی، آب، 
منابع طبیعی و محیط زیست مجلس به دقت بررسی 
شده و استعلامات پنج گانه و همچنین نظرات سازمان 
محیط زیست، وزارت امور خارجه، پدافند غیرعامل و 
مرکز پژوهش های مجلس دربــاره این پروتکل اخذ 

شده که همه آنها نظر موافق در این زمینه داشته اند.

  خبــر
 واشنگتن پست مطرح کرد

مواضع مقامات منطقه و اتحادیه 
اروپا درباره ایران و از سرگیری 

مذاکرات وین در سفر به واشنگتن 
روزنامه واشــنگتن پست در گزارشــی با اشاره به 
رایزنی های اخیر مقامات دولــت جو بایدن با مقامات 
اروپایی، اســراییلی و مقامات کشــورهای عربی در 
واشــنگتن، به تحولات اخیر پیرامون از ســرگیری 

مذاکرات احیای توافق هسته ای در وین پرداخت.
به گزارش ایســنا،  روزنامه واشــنگتن پســت در 
بخشــی از گزارشــی درباره محور ایران و برجام سفر 
مقامات منطقه و اتحادیه اروپا به واشنگتن، درباره سفر 
جوزپ بورل مسئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا 
به واشنگتن نوشــت: بورل که اخیرا دستیار ارشدش 
از ســفری به تهران به منظور ارزیابــی موضع دولت 
جدید ایران درباره ازسرگیری مذاکرات احیای توافق 
هسته ای در وین بازگشته بود، گفت آماده است پیش 
از از سرگیری این مذاکرات با مقامات ایرانی دیدار کند. 
اما همچنین گفت سید ابراهیم رییسی، رییس جمهور 
جدید ایران و تیم او زمان کافی برای آمادگی را سپری 

کرده اند.
طبق نوشته واشــنگتن پســت، بورل روز جمعه 
در جمع خبرنگاران گفت: من اگــر آن ها بخواهند به 
بروکسل بیایند، آماده این کار هستیم. اما زمان محدود 
است. من درک می کنم که دولت جدید برای بررسی 
سوابق ]مذاکرات[ و برای تشــکیل تیم مذاکرات به 
زمان احتیاج دارد اما این فرصت حالا دیگر سپری شده 
است. زمان بازگشت به مذاکرات اســت. این روزنامه 
آمریکایی می افزاید: مسئول سیاست خارجی اتحادیه 
اروپا در پاســخ به این که در صورت شکست احتمالی 
در مذاکرات، »پــلان B« در قبال ایران کــه از آن یاد 
می شود، شــامل چه چیزهایی خواهد بود، گفت: من 
B ها فکر کنم. هیچ کدام از پلانB نمی خواهم به پلان

هایی که به ذهنم می رسند خوب نیستند.
پیتر استانو ســخنگوی ســرویس اقدام خارجی 
اتحادیه اروپــا دو روز پیش گفته بــود ، جوزپ بورل 
برای ماموریتی متناظر با ماموریــت مورا در تهران، به 
واشنگتن سفر کرده اســت. به گفته استانو، »جوزپ 
بورل نیز به سهم خود به واشنگتن رفته است تا با آنتونی 
بلینکن، وزیر خارجه آمریکا درباره توافق هســته ای 

ایران دیدار و گفت وگو کند«.

نادری:
روند تحقیق و تفحص از سازمان 

سنجش با جدیت ادامه دارد
رئیس هیئــت تحقیق و تفحص از ســازمان 
سنجش آموزش کشــور گفت که روند فعالیت و 
اقدامات تحقیق و تفحص در سازمان سنجش با 

جدیت ادامه دارد.
به گزارش ایســنا، احمد نادری نایب رئیس 
کمیسیون آموزش گفت: در ادامه فرایند تحقیق 
و تفحص از ســازمان ســنجش آموزش کشور، 
ضمن تشکر از نهادها و مردم شریف در همکاری، 
تعامل و تبادل نظرات بــا گروه تفحص، به اطلاع 
می رســاند جریان کار در ابعاد مختلف با جدیت 
در دســت اقدام اســت و فرایند اقدامات پس از 
طی مراحل به اطلاع خواهد رســید. در همین 
خصوص با این که ابعاد و عمق رسیدگی گسترده 
است، لیکن در راستای احقاق حق مردم شریف و 
داوطلبین عزیز، سرعت، دقت و جدیت در دستور 

کار گروه تفحص قرار دارد.
وی ادامه داد: همینطور نیز راه های ارتباطی 
کماکان برای دریافت نقطه نظرات، گزارشــات 
و مســتندات مردمی و نهــادی در ارتباط با این 
سازمان به شرح ادامه در نظر گرفته شده و فعال 
است؛ خط ارتباطی ۰۹۱۰۰2۰2۹2۰، رایانامه 
reportsanjesh@gmail.com یا ارسال 
پســتی به دفتر رئیس هیئت تفحص از سازمان 

سنجش در مجلس شورای اسلامی است.

لایحه رتبه بندی معلمان با 
اولویت بررسی می شود

نمایندگان مجلس شورای اسلامی با بررسی با 
اولویت لایحه رتبه بندی معلمان موافقت کردند.

به گزارش ایســنا، نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی در جلسه علنی مجلس با ۱68 رای موافقت 
کردند که بررســی لایحه رتبه بنــدی معلمان در 

اولویت قرار بگیرد.
برهمین اســاس محمد باقر قالیبــاف، رئیس 
مجلس شورای اسلامی عنوان کرد که این لایحه در 

دستور هفته جاری مجلس قرار می گیرد.
احمد امیرآبــادی فراهانی نماینده مــردم قم و 
نماینده متقاضیــان در اولویت قــرار گرفتن لایحه 
رتبه بندی معلمان در ابتدای بررســی این موضوع 
در مجلس شورای اســلامی گفت: جایگاه ارزشمند 
معلمان و فرهنگیان بر کســی پوشــیده نیســت و 
نمایندگان به این جایگاه ارزشــمند توجــه دارند. 
ما نمایندگان، مدیــران و همه مســئولین مدیون 
زحمات معلمان هســتیم، اما آنچه که امروز مطرح 
اســت موضوع لایحه رتبه بندی می باشد. از اعضای 
کمیسیون آموزش و تحقیقات و آقای مولوی نماینده 
آبادان و نمایندگان مجلس شورای اسلامی به دلیل 
تلاش هایی که برای این لایحه داشتند تشکر می کنم. 
تلاش زیادی در مجلس انجام شــد که این موضوع 

اکنون به این مقطع برسد.

  خبــر

ســخنگوی هیات رئیســه مجلس تاکید کرد: 
جمهوری اسلامی ایران و دستگاه دیپلماسی با دقت 
مسائل و تحولات منطقه را رصد کرده و بر تحرکات 
دشــمن به ویژه رژیم صهیونیســتی کاملا اشراف 

دارد.
به گزارش ایسنا، ســید نظام الدین موسوی در 
حاشیه جلســه علنی مجلس در جمع خبرنگاران 
ضمن تشــریح جلســه غیرعلنی مجلس شورای 
اســلامی بیان کرد: در طی ماه ها و هفته های اخیر 
در منطقه غرب آســیا و مخصوصا در همســایگی 
کشــورمان تحولات و اتفاقات متعــددی به وقوع 
پیوســت که هم از نگاه مردم و هم از منظر سیاست 
خارجی حائز اهمیت اســت و لذا امروز از وزیر امور 
خارجه دعوت شد تا در جلســه غیرعلنی مجلس 
شــورای اســلامی حضور یافته و یک تحلیل کلی 
در خصوص مســائل و تحولات به وقوع پیوسته در 
سیاست خارجی و اقداماتی که دستگاه دیپلماسی 
در مقابل ایــن تحولات انجــام داده اســت برای 

نمایندگان تشریح کند.
وی در ادامــه اظهار کرد: ما در عــراق انتخابات 
پارلمانی را شــاهد بودیــم که طبیعتــا از دل این 
انتخابات دولت جدیــد انتخاب خواهد شــد، در 
افغانســتان نیز شــاهد تغییر حاکمیت بودیم. در 
سطح کلان نیز آمریکا و رژیم صهیونیستی براساس 
طرح های راهبردی خود تحرکاتی در منطقه دنبال 
کردند. از سوی دیگر سلســله تحولاتی در منطقه 
شمال غرب کشور که به نوعی تهدید برای مرزهای 

ایران تبدیل شد به وقوع پیوست.
سخنگوی هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی 
ادامــه داد: نمایندگان در جلســه غیرعلنی امروز 
ســوالاتی را در خصوص این تحــولات از وزیر امور 
خارجه مطرح کردنــد و امیرعبداللهیــان نیز در 
خصوص هر کــدام از این موضوعــات توضیحات 

مفصلی را به نمایندگان ارائه کردند.

وی گفت: در تحولات شــمال غرب کشــور و 
مســائلی که بین جمهوری آذربایجان و جمهوری 
ارمنستان پیش آمد شــاهد شکل گیری تهدیدی 
ضمنی برای مرزهــای ایران بودیم کــه وزیر امور 
خارجه تحلیل جامع و راهبردی را در این زمینه ارائه 
کردند و در خصوص اقدامات وزارت خارجه در قبال 
این تحولات نیز توضیحات مفصلی ارائه و در نهایت 
مقرر شــد مجلس شورای اســلامی و کمیسیون 
امنیت ملی تحولات را با دقت بیشتری دنبال کنند و 
دستگاه دیپلماسی نیز گزارشی را در این زمینه ارائه 

کرده تا در صورت نیاز مجلس نیز وارد عمل شود.
موسوی در ادامه تاکید کرد: با هماهنگی دولت و 
سایر دستگاه ها اقداماتی دنبال خواهد شد که تامین 
کننده منافع ملی ما باشــد. آنچه که حائز اهمیت 
است این بوده که جمهوری اسلامی ایران و دستگاه 
دیپلماسی با دقت مســائل منطقه را رصد می کند 
و در تحولات دشــمن به ویژه رژیم صهیونیســتی 

اشراف کامل دارند.
وی ادامــه داد: مواضع دفاعی ما کاملا روشــن 
اســت و به هیچ عنوان اجازه نمی دهیم که در قبال 
این تحولات دشــمنان ما ضرری را متوجه منافع 

جمهوری اسلامی کنند. رویکرد جمهوری اسلامی 
ایران بر تحولات منطقه ایجاد ثبات و امنیت است 
و ما بر این باوریــم که مــردم و دولت های منطقه 
خودشــان باید مسائل شان را ســاماندهی کنند و 
قدرت های خارجی حق مداخله ندارند. جمهوری 
اسلامی ایران دیپلماســی خود را به صورت فعالانه 

دنبال می کند.
سخنگوی هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی 
در ادامه با اشــاره به توضیحات وزیر امور خارجه در 
خصوص اقدامات انجام شــده به منظــور تقویت 
دیپلماسی اقتصادی بیان کرد: از زمان رای اعتماد 
نمایندگان به وزرا اســتفاده از ظرفیت دیپلماسی 
برای پیگیری مســائل اقتصادی یکی از مهم ترین 
مطالبات ما بود. وزارت امور خارجه نیز این موضوع 
را پیگیری کرده و امروز نیز توضیحاتی در خصوص 
اقدامات انجام شــده برای فعال شدن دیپلماسی 
اقتصــادی با کشــورهای همســایه مخصوصا در 
کشورهای آسیایی، آفریقایی و آمریکای لاتین ارائه 
شد. به زودی ۳5 رایزن بازرگانی توسط وزیر خارجه 
انتخاب خواهد شــد و تلاش می شود تا دیپلماسی 

فعالی بر پایه اقتصادی شکل بگیرد.

موسوی با اشاره به تحولات شمال غربی کشور 
بیان کرد: ما شاهد بودیم که مسائلی بین جمهوری 
آذربایجان و جمهوری ارمنســتان شکل گرفت و 
قطعا بی ثباتی و ناامنی در این کشورها و جدال بین 
آنها برای ایران نیز تبعاتــی دارد. در طول این مدت 
نیز شاهد لفاظی ها و مطالب بی پایه و اساس سران و 
مسئولان این کشورها علیه جمهوری اسلامی ایران 
بودیم که هم از لحاظ سیاسی و هم در قالب رزمایش 
نظامی پاســخ لازم داده شــد. بنای ما در ارتباط با 
همسایگان بر تعامل اســت، اما این که قدرت های 
خارجی به ویژه رژیم صهیونیستی با مداخله بخواهد 
پروژه ای را در اطراف ما دنبال کند قابل قبول نبوده 
و هم از طریق دســتگاه دیپلماســی و هم از طریق 

نیروهای مسلح پاسخ لازم داده خواهد شد.
سخنگوی هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی 
در ادامه با اشاره به بحث های مطرح شده در جلسه 
غیرعلنی در خصوص مسائل هســته ای کشور از 
سوی وزیر امور خارجه اظهار کرد: موضوع هسته ای 
هم برای افکار عمومی و هم برای نمایندگان بسیار 
مهم است. در این جلسه در خصوص این که رویکرد 
ما در ادامه کار چگونه خواهد بود بحث هایی صورت 

گرفت.
موسوی با اشــاره به اظهارات وزیر امور خارجه 
در جلسه غیر علنی گفت: در مســاله ی هسته ای 
مدل های مختلفی را تــا به امروز دنبــال کردیم، 
در دوره ای فقط با ســه کشــور اروپایــی به عنوان 
کشــورهای واســط مذاکره کردیم. مدتی بعد در 
قالب مذاکــرات ۱+5 موضوع را دنبــال کردیم که 
منتهی به برجام شــد. این که اکنون چه مدلی را در 
مذاکرات پیش بگیریم نیازمند واکاوی نقاط ضعف و 
قوت مدل های قبلی و انتخاب مدلی است که تامین 
کننده منافع ایران باشد. قطعا این مدل با همفکری 
دولت، مجلس شورای اسلامی، شورای عالی امنیت 

ملی و تمام بخش های مرتبط تعیین خواهد شد.

سخنگوی هیات رئیسه مجلس:

ایران با دقت مسائل منطقه را رصد می کند

بحار الأنوار : ج ۷8 ص ۳8 ح ۱

حافظ

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: از وزارت امور خارجه می خواهیم که 
در این شرایط حساس و در راستای حفظ امنیت و ثبات منطقه ضمن انجام 
اقدامات لازم، مواضع حکیمانه و عاقلانه جمهوری اسلامی ایران را فعالانه 

منعکس و پیگیری کنند.
به گزارش ایســنا، محمدباقر قالیباف در جلســه علنی مجلس شورای 
اسلامی بیان کرد: منطقه غرب آسیا در شرایط بســیار حساسی قرار دارد، 
طرح های پیچیده ای برای درگیر کردن کشورهای منطقه در جنگ های 
داخلی در جریان اســت. همچنین اختلاف افکنی میان کشورهای منطقه 
برای جلوگیری از به وقوع پیوســتن همکاری های اقتصادی و ایجاد صلح 
پایدار در سراسر منطقه در دستور کار آمریکا و نیروهای وابسته به آنها قرار 

دارد.
وی در ادامه گفت: از وزارت محترم امــور خارجه می خواهیم که در این 
شرایط حساس و در راستای حفظ امنیت و ثبات منطقه ضمن انجام اقدامات 
لازم، مواضع حکیمانه و عاقلانه جمهوری اسلامی ایران را فعالانه منعکس و 

پیگیری کنند.
رئیس مجلس شورای اســلامی در ادامه اظهار کرد: فرارسیدن سالروز 
آغاز امامت و ولایت حضرت صاحب الزمان )عج( را به تمامی عدالت جویان، 

حقیقت طلبان و مسلمین جهان تبریک  و تهنیت می گویم. این روز عید 
امید و انتظار برای برقراری عدالت در سراسر جهان و از بین بردن تاریکی، 
ظلم و ناعدالتی است. تمامی عالم در سایه حضور امام زمان)عج( به آسایش 
و راحتی دست خواهند یافت، ان شاءالله. و از شر ستمگران و چپاولگران رها 
خواهند شد، ســلامتی و تعجیل در ظهور آن حضرت را از خداوند متعال 

مسالت دارم.
رئیس مجلس تصریح کرد: در خصوص مطالبی که در روزهای اخیر بدون 
بررسی دقیق در برخی رسانه ها انتشار یافت توضیحاتی لازم است که باید 

بگویم که مجلس یازدهم برای محرمانه بودن اموال مسئولان هیچ مصوبه 
ای نداشته اســت، فرایند تصویب قانون در مجلس کاملا مشخص است و 
نمایندگان در ایــن خصوص تصمیمی نگرفته اند، ایــن تصمیم مربوط به 

مجلس هشتم است و در فرآیند دیگری بررسی و تصویب شده است.
قالیباف افزود: از اصحاب رسانه تقاضامندم که در خصوص بیان مطالب 
دقت بیشتری داشته باشند و موضوعات را پس از بررسی کافی اطلاع رسانی 
کنند و البته باید از تمام فعالان رســانه و خبرنگاران محترمی که با بررسی 

های دقیق خود در این خصوص روشنگری و رفع ابهام نمودند، تشکر کنم.
وی در ادامه با اشــاره به حوادث اخیر در غرب آســیا بیان کرد: حوادث 
دلخراشی همچون کشتار مردم بی گناه در مسجد فاطمیه قندهار و تلاش 
برای ایجاد یک جنگ داخلی در افغانستان، آشوب های مسلحانه و غیر قانونی 
در لبنان، تفرقه افکنی در عراق و اظهارات دروغ و تحریک آمیز از سوی برخی 
سران کشورهای منطقه در یک هفته گذشته، این دسیسه ها را آشکارتر از 

قبل می کند.
رئیس مجلس شــورای اســلامی تاکید کرد: جمهوری اسلامی ایران 
خواهان حفظ ثبات و امنیت در سراسر منطقه اســت و در هر کشوری اراده 
مردم را فصل الخطاب و منشاء رهایی از اختلافات و عامل خنثی شدن توطئه 

ها می داند.
قالیباف در پایان گفت: هرگونه ایجاد تفرقه و یــا اقداماتی که امنیت را 
در سراسر منطقه نقض کند، محکوم اســت و همه کشورها باید در راستای 
برقراری صلح و ثبات پایدار و افزایش روابط اقتصادی درون منطقه ای تلاش 

کنند.

درخواست قالیباف از وزارت خارجه و روشنگری 
درباره قانون مربوط به اموال مسئولان

  
 جانشین معاون هماهنگ کننده سپاه:
باید در جنگ نرم حالت آفندی 

داشته باشیم
جانشین معاون هماهنگ کننده ســپاه پاسداران 
انقلاب اســلامی گفت: برای مقابله با جنگ نرم دشمن 
باید حالت آفندی داشته باشیم، چرا که اگر حالت تدافعی 
و پدافندی در پیش گرفته شــود، میزان آسیب پذیری 

افزایش پیدا می کند.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل موزه ملی انقلاب اسلامی و دفاع مقدس، سردار سرتیپ پاسدار علی 
فضلی با اشاره به اهمیت زنده نگهداشتن یاد شهدا گفت: شهدا اعم از شهدای 8 سال دفاع مقدس، شهدای مدافع 
حرم و سایر شهدا رفتند تا امروز مردم ایران اسلامی با عزت به زندگی خود ادامه دهند، لذا یاد و خاطره شهدا برای 

ما سازنده است.
جانشین معاون هماهنگ کننده سپاه با بیان اینکه شهدا به این قبیل مراسمات برای زنده نگهداشتن یادشان  
نیازی ندارند، افزود: شاید آنها هرگز تصور هم نمی کردند که امروز ما به عنوان یک الگو به آنها اقتدا کنیم اما نکته 
حائز اهمیت این است که ما و به ویژه نسل جوان به این یادواره ها نیازمند هستیم. به عبارت دیگر در مسیر دفاع از 

دین خدا، گرفتن الگو و محقق کردن آرمان های الهی، الگوهای مناسبی را انتخاب کنیم.
وی با اشاره به ویژگی های شخصیتی شهدا تصریح کرد: واقعیت امر این است که شهدا صادق بودند، به ویژه 
در مکتب الهی در زمره صادق ترین ها حضور داشــتند. بنابراین لازم اســت که به آنها اقتدا کنیم و از آنها برای 

بصیرت افزایی، آینده فرزندان این مرز و بوم و جبهه مقاومت بهره ببریم.
ســردار فضلی در رابطه با تغییر ماهیت جنگ از ســخت به نرم اظهار کرد: اگــر روح پایمردی و مقاومت 
وجود نداشــت و نمی توانســتیم آن را به حوزه جنگ نرم منتقل کنیــم، ممکن بود که در ایــن نوع از جنگ 

آسیب پذیری های بیشتری داشته باشیم.
جانشین معاون هماهنگ کننده سپاه یکی از راه های انتقال تجربیات دفاع مقدس به زمان حال را کاروان های 
راهیان نور  عنوان کرد و ادامه داد: بنده مدتی دست اندرکار این مهم بودم، وقتی گروه ها به مناطق می آمدند و با 

اهداف و شخصیت شهدا آشنا می  شدند، از آنها الگو می گرفتند.
وی خاطرنشــان کرد: در جنگ نرم که از آن به عنوان جنگ رسانه ای نیز یاد می شود، باید مردم و مخصوصاً 
جوانان را مسلح کنیم چراکه تا مسلح نشوند، نمی توانند دفاع کنند و اگر مجهز به داده های مورد نیاز باشند به 

راحتی می توانند در این جنگ پیروز شوند.
سردار فضلی یادآور شد: مســلح و مجهز کردن مردم به ابزارهای لازم برای حضور در جبهه های جنگ نرم 
کمک می کند، که آنها به راحتی بتوانند دفاع کنند. البته برای مقابله با جنگ نرم دشمن باید حالت آفندی در 

نظر گرفته شود چرا که اگر حالت تدافعی و پدافندی در پیش گرفته شود، میزان آسیب پذیری افزایش می یابد.

 یک دیپلمات پیشین: 
 علی اف باید بداند زیر پایش 

سست است 
یک کارشناس مسائل منطقه و دیپلمات پیشین 
گفت: آقای علی اف اگر بخواهد با سیادت و حاکمیت 

ایران بازی کند با زندگی و کیان خود بازی می کند.
احمد دستمالچیان در گفت وگو با ایسنا، با اشاره 

به مواضع اخیر الهام علی اف و واکنش ایران به این مواضع گفت: قبلا هم در این باره گفته بودم، آنجه از سوی 
آذربایجان با همراهی ترکیه و اسرائیل درحال انجام اســت، پروژه ای اسرائیلی است. آن موقع کسی این 

مساله را جدی نمی گرفت. 
وی ادامه داد: بعد از اینکه رژیم صهیونیستی در جنگ ۳۳ روزه شکست خورد به لحاظ امنیتی شکست 
پذیر شد و از آن پس دنبال این بوده است که حاشیه امنی در منطقه درست کند که خودش محفوظ بماند 
و جنگ های نیابتی را با کشورهای مرتجع عربی و آمریکا کلید زد تا هم کشورهایی که همجوار با فلسطین 
هستند را به سرزمین ســوخته تبدیل کند و هم توجه جبهه مقاومت را به سوی سرزمین های اسلامی 

برگردانده و نیز برادر کشی راه اندازد.
این کارشناس مسائل منطقه تصریح کرد: الان رژیم صهیونیستی می خواهد در مرزهای ایران حضور 
یابد. اسرائیل به دنبال این است که دومینوی تحریک پذیری اقلیت های قومی در منطقه ایجاد کند و به این 
ترتیب اقتدار دولت های مرکزی کشورهای منطقه را تحریک کند و در صورت موفقیت برای به راه انداختن 

آشوب، دولت های خودمختار اقلیت تشکیل دهد. 
این دیپلمات پیشین گفت: رژیم صهیونیستی دنبال آن است تا بین شهرهای مرزی ایران و آذربایجان 

که در حقیقت در گذشته یکی بوده اند، جنگ راه بیندازد و ترکیه هم به کمک این طرح بیاید. 
وی معتقد اســت: در بحران قره باغ اول نباید غفلت می کردیم و به علی اف امتیاز می دادیم البته الان 
ایران اقدام به بازدارندگی استراتژیک کرده است که به نظرم بهترین واکنش است که با قدرت ظاهر شد. 
ایران این پیام را به خوبی به کشورهای همسایه فرستاده است که به هیچ وجه تغییر در مرزهای ژئوپلتیک را 

نمی پذیرد و این موضع قوی است.
وی ادامه داد: علی اف در باکو باید بداند که کوچکترین حرکتی را علیه امنیت ایران انجام دهد، سیلی 
محکمی می خورد. ایران نشان داده درباره امنیت خود نه مسامحه کرده و نه کوتاه می آید. علی اف باید بداند 
زیر پایش سست اســت. بنابراین از این توهمی که دارد باید خارج شود، اگر بخواهد با سیادت و حاکمیت 
ایران بازی کند با زندگی و کیان خودش بازی می کند. سران سیاسی و نظامی ایران به خوبی این موضع را 

نشان داده اند.


